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Редовният форум "Руска седмица
на енергетиката" се състоя тази сед-
мица в Москва. Естествено сред
участниците бяха арабски шейхове,
петролни магнати, шефове на мощ-
ни газови компании, собственици на
танкерни флотилии и тръбопроводи.
Не отсъстваха и действащи полити-
ци и експерти.

Като се има предвид нестабилно-
то, а понякога дори кризисно състо-
яние на световния пазар и между-
народните отношения, логично бе та-
зи година да се очаква рекорден
брой участници във форума - близо
11 хиляди души и представители на
над 200 компании от 80 страни. За-
това и поставените въпроси не се
ограничиха с добива на газ и петрол
и пазарите на горивата, а засегнаха
външната политика и нейното влия-
ние на глобалната икономика. Нес-

лучайно повишен интерес бе проя-
вен към отношенията между Русия и
САЩ - двете най-мощни ядрени дър-
жави и същевременно - най-големи
производители на петрол. На присъс-
тващия на заседанията Владимир Пу-
тин се наложи да отговаря както на
въпроси за строителството на "Се-
верен поток-2" и транзита на руския
газ към Европа, така и за бъдещето
на руско-американските отношения,
за развитието на кризата в Украйна
и на конфликтите в Близкия изток.

Руският президент беше категоричен,
че когато фактите не отговарят на ин-
тересите на САЩ, те са готови да ги
пренебрегнат и вместо да търсят ком-
промис с партньорите си за решаване
на даден проблем, те налагат волята
си със сила. Представителите на ев-
ропейски енергийни компании, които не-
веднъж заедно с Москва доказваха тър-

говския и чисто икономически харак-
тер на "Северен поток-2", се интересу-
ваха от мнението на Путин за съдбата
на газопровода и докога ще изпитват
натиск от страна на САЩ.

В отговор той отбеляза, че САЩ ви-
наги са били против енергийното сът-
рудничество на Русия с Европа и на-
помни, че сегашното им поведение са-
мо повтаря действията на Вашингтон,
когато през 60-те години се изграж-
даше първият газопровод към Герма-
ния и когато започна строителството
на "Северен поток-1". И тогава, както
и сега, САЩ мобилизират всички въз-
можни сили в Европа, за да попречат
на сътрудничеството и прокарването
на газопроводите, които десетилетия
наред вече безотказно и стабилно
осигуряват европейските потребите-
ли с необходимите им енергийни ре-
сурси на изгодна цена.     На стр. 2
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на енергетиката"

Връчването на телевизионната премия ТЭФИ винаги е събитие в културния живот на Русия. Тази година първият етап се
проведе  на 2 октомври в Московския театър на мюзикъла. Бяха връчени награди в 34 номинации - 14 - в категорията
"Дневен ефир" и 20 - в категорията "Вечерен прайм". Наградените получават бронзовата статуетка "Орфей", дело на
скулптора Ернст Неизвестни. Тази година според променените правила от всеки съорганизатор гласуват 150 експерти,
като цяло гласуваха хиляда експерти. Телевизионният канал "Пятница" триумфира в категорията "Дневен ефир" като
събра 7 от 14-те награди. Една от тях - за най-добра водеща, бе за Регина Тодоренко (програмата "Регина+"). За най-
добра телевизионна игра бе призната "Что? Где? Когда?", която получи ТЭФИ за седми път.
На снимката генералният директор на "Пятница" Николай Картозия и водещата Регина Тодоренко

V Всемирный молодежный форум
российских соотечественников соб-
рал в Софии молодежь из 45 стран
мира                       Стр. 7-8

Зеленский между молотом и на-
ковальней                   Стр. 9

К 75-летию Победы в Великой
Отечественной войне "Русский
клуб" г. Софии начинает проведе-
ние семинаров из цикла "Сохра-
нение исторической памяти - "Ве-
хи Великой Победы". Первый се-
минар на тему: "Вторая мировая
война - начало. Подготовка войны
с СССР" состоится в субботу 12
октября 2019 г. с 13.00 час. в
зале 305 РКИЦ. Приглашаем Вас
принять участие в обсуждении
темы.

Жизнь русских клубов в Шумене,
Бургасе и Ямболе          Стр. 12

Кто создал первый Евросоюз
Стр. 13

Новые притоки Славянского хода
Стр. 14

Храм XIII века вновь живет
Стр. 15

Муж за Славу горой       Стр. 18
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Председателят на НС на
БСП Корнелия Нинова се
срещна с посланика на Рус-
ката федерация в Републи-
ка България Н.Пр. Анатолий
Макаров в централата на
партията на ул."Позитано" 20
в столицата.

На срещата беше обсъде-
на политическата обстанов-
ка в страната и редица въп-
роси на двустранните отно-
шения. Корнелия Нинова за-
позна посланика с основни-
те приоритети в работата на
БСП през новия политичес-
ки сезон. Дискутирани бяха
редица актуални въпроси от
взаимен интерес. Срещата е
част от дипломатическия ма-
ратон, който лидерът на ле-
вицата предприе тази есен.
На 19 септември Нинова раз-
говаря с временно управля-

На 1 септември в Мурманск
за първи път се проведе те-
лемост със страните от Из-
точна Европа, като главната
тема бе културното сътруд-
ничество. Телемостът беше
посветен на годишнината на
Международния славянски
ход Мурман-Балкани - уни-
кална културна експедиция,
проведена през лятото и
есента на 2018 година.

Участниците във видео кон-
ференцията си спомниха най-
ярките срещи по време на хо-
да, обсъдиха резултатите от
хода, включително вече реа-
лизирани международни про-
екти с участието на Колския
регион и славянските страни,
а също така очертаха бъде-
щи планове за сътрудничест-
во. Телемостът бе посветен и
на Деня на поезията на Кол-
ския полуостров. Участници-
те в разговора бяха членове
на миналогодишната експеди-
ция и представители на реги-

Âúíøíèòå ìèíèñòðè íà ÐÔ
è Ãðóçèÿ ðàçãîâàðÿõà çà ïúðâè
ïúò îò 11 ãîäèíè íàñàì

Èçòåêîõà ëè÷íè äàííè
íà íàä 60 ìèëèîíà ðóñíàöè

Предполага се, че става дума за клиенти на Сбер-
банк, отбелязва в. "Коммерсантъ", позовавайки се на
основателя на компанията  DeviceLock, специализира-
ща се на защита от изтичане на лични данни Ашот Ога-
несян. Според изданието, цитирано от ТАСС, личните
данни на около 60 милиона руснаци и подробна финан-
сова информация за тях са се оказали в мрежата през
август на специализиран, блокиран от Роскомнадзор фо-
рум. Събеседник на вестника предполага, че информа-
цията може да е изтеглена от някой, който е имал ад-
министративен достъп. По думите на Оганесян той про-
верил 240 записи от базата и "може да потвърди, че в
тях се съдържат данни за реални хора, притежаващи
карти в Сбербанк".

От банката обаче твърдят, че обемът на откраднатите
данни "е невъзможен, защото общият обем на активните
кредитни карти е няколко пъти по-малък". Освен това
открадната информация не  позволява на похитителите на
теглят средства от картите на клиентите, защото липсват
кодовете CVV, а всяка транзакция без представяне на
карта се потвърждава със смс-парола.       /"Русия днес"/

Êîðíåëèÿ Íèíîâà ñå ñðåùíà
ñ ïîñëàíèêà íà Ðóñèÿ

ващия посолството на САЩ
Джъстин Фридман.

Ден по-рано, на 18 септем-
ври, Нинова се срещна и с
първия дипломат на Китай в

София Дун Сяодзюн, извън-
реден и пълномощен посла-
ник на Китайската Народна
република.

/"Русия днес"/

На 26 септември минист-
рите на външните работи на
Русия и Грузия Сергей Лав-
ров и Давид Залкалиани се
срещнаха в кулоарите на Ге-
нералната асамблея на
ООН. Това бе първата сре-
ща на толкова високо рав-
нище от времето на воен-
ния конфликт през 2008 го-
дина.

Подробности от разговора
на Лавров и Залкалиани за-
сега не се съобщават.

От външното министерст-
во на Грузия заявиха, че на
срещата е бил повдигнат
въпросът за "деокупация на
грузински региони" - става
дума за Абхазия и Южна
Осетия, чиито непризнати
правителства Москва актив-
но подкрепя.

Дипломатите обсъдили съ-
що "ситуацията със сигур-
ността и текущите събития
на окупираните територии на
Грузия, както и проблемни-
те въпроси в отношенията

между Грузия и Русия", гла-
си съобщението на грузинс-
кото външно министерство.

От руското външно минис-
терство заявиха, че на сре-
щата са се обсъждали "ак-
туални въпроси на двустран-
ния дневен ред": "Проведе се
обмен на мнения по въпро-
сите на регионалната сигур-
ност".

Впрочем, независимо от
съдържанието на разговора,
забележителен е самият
факт на срещата. През пос-
ледните години двете държа-
ви са водили диалози на по-
ниско ниво в рамките на та-
ка наречените Женевски
международни дискусии, къ-
дето се обсъждали чисто
практически въпроси, като
размяна на затворници и
проблеми с границите, а не
по-съществени въпроси. За-
сега е трудно да се каже,
дали срещата в ООН ще има
продължение.

/"Русия днес"/

От стр. 1
Въпреки това, газоп-

роводите са били успеш-
но изграждани и сега
строителството на "Севе-
рен поток-2" и на "Турс-
ки поток" ще бъде за-
вършено.

На форума бе съобще-
но, че проектът по дъ-
ното на Балтийско море
вече е готов на 83 про-
цента и може да бъде
приключен до месец и
половина. Нежеланието
на Дания да даде окон-
чателен отговор за про-
карване на газовата ма-
гистрала през нейни те-
риториална води може
да го забави, но резер-
вен вариант за тяхното
заобикаляне има.

Руският лидер отбеля-
за очевидната истина, че
водената от САЩ полити-
ка вреди на самите тях.
Поради непрекъснатите
заплахи със санкции мно-
го страни се отказват от
финансовите операции с
долари. "Доларът се пол-
зваше с доверие в цял
свят. Той беше почти
единствената универсал-

Ïî÷èíà êîìïîçèòîðúò Ãèà Êàí÷åëèÿ
На 84 години почина известният грузински композитор Гия Канче-

лия - автор на музиката към филмите "Мимино", Кин-дза-дза", "Не
горюй" и други. Автор е и на музиката за множество спектакли,
сред които "Хамлет", "Борис Годунов" и др. През 1988 година е
награден с премията "Ника" за най-добра музика (за филма "Кин-
дза-дза").

Гия Канчелия е народен артист на СССР, лауреат на Държавна
награда на СССР.

ÅÑ íÿìà ïðàâî äà îêàçâà íàòèñê âúðõó Óíãàðèÿ

Òåëåìîñò ñúáðà ïèñàòåëè îò Ìóðìàíñê è Áàëêàíèòå
оналните власти, депутати от
регионалната Дума. Минска-
та страна оглави зам.-пред-
седателят на Съюза на бело-
руските писатели Анатолий
Матвиенко, а писателката и
общественик Радмила Войно-
вич представляваше Сърбия,
която е и организатор на
много руско-сръбски проек-
ти.

Групата участници от Бъл-
гария беше оглавена от
председателя на Съюза на
българските журналисти
Снежана Тодорова. Заедно с
нея в телемоста участваха
също генералният директор
на БСТВ, председателят на
дружеството на приятелите
на Русия "Александър Невс-
ки" Любомир Коларов и по-
етесата, преводач Елена
Алекова. Град Полски Тръм-
беш също се включи в кон-
ферентния разговор в лице-
то на Киро Маринов, който
разказа за визитата на учас-

тниците в Славянски ход
преди година и за проекти-
те за сътрудничество меж-
ду Полски Тръмбеш и Мур-
манска област.

Международният славянс-
ки ход няма аналог в света.
За първи път се провежда
през 1997 година по инициа-
тива на писатели от Мур-
манск и се възражда от Мур-
манското отделение на Съ-
юза на писателите на Русия
с подкрепата на властите и
обществеността през 2018
година. Резултат на хода са
няколко реализирани и пла-
нирани проекти, като съв-
местни фестивали, обмен на
артисти, подобряването на
побратимските връзки меж-
ду градове, области и бал-
кански държави, включител-
но провеждането на първия
фестивал с участие на бъл-
гари и сърби "Ворота Солн-
ца" в град Оленегорск.

/"Русия днес"/

на валута. Неизвестно за-
що САЩ започнаха да из-
ползват доларовите опе-
рации като инструмент в
политическите битки, да
налагат ограничения в из-
ползването на долара.
Със собствените си ръ-
це започнаха да секат
клона, на който седят и
скоро ще се сгромолясат.
Валутните резерви в до-
лари на всички страни се
свиват, намалява ролята
на долара като резервна
валута дори в съюзните
на САЩ страни", обясни
Путин.

Американски корес-
пондент от NBC News не
се въздържа да не за-
даде въпрос за "намеса-
та" на Русия в президен-
тските избори в САЩ.
Той напомни, че въпре-
ки, че не бяха открити
доказателства за "наме-
сата" във вота през 2016
г. във Вашингтон вече
изказват увереност, че
"ръката на Москва" ще
се набърка в изборите
догодина. "Това щеше да
е смешно, ако не беше
така тъжно. Всички виж-

даме какво става днес
във вътрешнополитичес-
кия живот на САЩ. То
разрушава руско-амери-
канските отношения и
работи срещу интереси-
те на самите тях", отго-
вори Путин. После в ха-
рактерния за него стил
иронизира твърденията
и въпроса на кореспон-
дента: "Под секрет ще ви
кажа, че ние непремен-
но ще се намесим в из-
борите, за да ви разве-
селим там окончателно
и както трябва. Само, че
вие на никого не казвай-
те". И тъй като не е яс-
но доколко в елита на
САЩ всичко е наред с
чувството за хумор, Пу-
тин - вече сериозно,
сложи точка на темата:
"Вие много добре знае-
те, че ние си имаме соб-
ствени проблеми и се
занимаваме с тяхното
решаване. Въобще не ни
интересува какви избо-
ри имате вие. Ще рабо-
тим с всеки партньор, с
всеки президент, когото
американският народ из-
бере".    /"Русия днес"/

Ïóòèí ðàçâåñåëè ÑÀÙ ñ íàìåñà ...
Външният министър на Унгария

Петер Сиярто заяви в интервю за
вестник "Известия", че ЕС няма
право да оказва натиск върху Бу-
дапеща заради нарастващото
енергийно сътрудничество с Мос-
ква.

"Честно казано, изобщо не ни ин-
тересува, какво мислят по този по-
вод в Брюксел, защото става ду-
ма за нашата енергийна сигурност.
Това, как получаваме енергията е
вътрешен въпрос на Унгария", под-
черта Сиярто. Според него вся-
какви опити на ЕС да повлияе на
енергийното сътрудничество между
Русия и Унгария, са неприемливи.

"Не мисля, че някой от Западна
Европа има право да оказва на-
тиск върху нас в това отношение,
предвид факта, че между Русия и
Германия се изгражда газопровод.
Да не говорим, че Берлин се счи-

та за най-големия клиент на "Газ-
пром" в Европа", отбеляза унгарс-
кият външен министър.

Той припомни също, че руската
държавна корпорация "Росатом"
спечели търга за изграждането на
нови блокове на унгарската атом-
на централа "Пакс-2".

"Компанията GE Hungary Kft, ко-
ято е европейска дъщерна фирма
на американската компания
General Electric ще доставя турби-
ни за същата атомна централа. То-
ва е международен проект, в кой-
то участват американци, францу-
зи, германци и руснаци. Така че,
не виждам никакви обективни при-
чини да се оказва натиск върху
Унгария", каза в заключение Си-
ярто. По-рано в края на март, той
нарече проекта "Северен поток"
пример за двойните стандарти на
Запада.                     /"Русия днес"/
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Понижаването на вредни-
те емисии от автотранспор-
та, промишлените и енер-
гийните предприятия е ед-
но от най-важните направ-
ления на националния про-
ект "Екология". В рамките
на проекта се предвижда
реализране на федералния
проект "Чист въздух", за ко-
ето до 2024 година са от-
пуснати над 500 милиарда
рубли, като почти 400 ми-
лиарда от тях са средства
на частния бизнес, остана-
лото е от бюджетите на фе-
дерацията и на регионите.

В проекта участват 12
промишлени градове на Ру-
сия, където екологичната об-
становка е най-неблагопри-
ятна, включително и от Урал-
ския федерален окръг - Ниж-
ни Тагил, Челябинск и Маг-
нитогорск. Целта е за пет
години те да бъдат изваде-
ни от списъка на най-замър-
сените. До 2024 година съв-
купният обем на вредните
емисии в атмосферата в те-
зи населени пунктове тряб-
ва да се понижи малко над
20%. Засега на колегия на
Министерството на природ-
ните ресурси на РФ отчето-

Втори месец вече чинов-
ниците от кметството на
Сургут се хранят със същи-
те закуски и обеди както и
учениците. Храната се при-
готвя от един и същи ком-
бинат за училищно хранене.
При това не става дума за
кампания, а за продължи-
телен договор с предприя-
тието. Акцията не само в
Сургут, но и в други градо-
ве на Русия е свързана с
обсъждането на законопро-
ект за здравословно хране-
не, като негова съставна
част са и училищните закус-
ки и обеди.

По думите на кмета на
Сургут Вадим Шувалов този
начин на контрол е най-
ефективен, защото знаеш
всеки ден с какво се хра-
нят децата, а става дума за
тяхното здраве и успех в
училище. Освен това по та-
къв начин администрацията
икономисва по седем мили-
она рубли годишно. А трето
и особено важно е, че екс-

Губернаторът на камчат-
ския край Владимир Илю-
хин предложи на опозици-
онния лидер Алексей Навал-
ни да оглави едно от най-
отдалечените села на север-
ния регион и за "получи без-
ценен управленски опит".
Предложението е в отговор
на критиката на опозицио-
нера. Както съобщи "Ком-
мерсантъ", губернаторът ви-
дял в интернет изказване на
Навални за топлоцентрала-
та в село Средние Пахачи.
По-рано било съобщено, че
тя е закрита още през 1999
г., но министърът на края
по жилищно-комуналното
стопанство Олег Кукил я
обявил за работеща. Селя-
ните обаче разобличили ми-
нистъра, като му напомни-
ли, че се отопляват с печки
и на ток. Прокуратурата
проверила сигнала и било
установено, че топлоцентра-
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ха първите резултати.
В Свердловска област се

работи активно с промиш-
лените предприятия - Ниж-
нетагилския металургичен
комбинат, Високогорския
рудобогатителен комбинат,
Уралвагонзавод и други.
Трябва да се отбележи, че
едрият бизнес вече години
наред реализира екологич-
ни програми, понижавайки
обема на вредните емисии.
Инвестициите на компании-
те в проекта "Чист въздух"
като цяло са над 2 милиар-
да рубли.

За съжаление обаче, де-
лът на автотранспорта в за-
мърсяването на въздуха на-
раства. Губернаторът на
Свердловска област Евгений
Куйвашев смята, че най-
ефективното решение за по-
добряване на екологичната
обстановка в Нижни Тагил е
обновяване на обществения
транспорт. Предвижда се за-
мяна на значителна част от
старите автобуси с комфор-
тни екологични автобуси.

Според властите премина-
ването на обществения
транспорт на газово гориво
трябва да допринесе за по-

нижаване на проблемите с
екологията по цялата об-
ласт. Сега на газ работят
повече от хиляда автобуса
и 147 единици транспорт на
пътно-комуналното стопанс-
тво. До края на годината
броят на автобусите ще се
увеличи до 275 и 147. Раз-
вива се и мрежата за обс-
лужване на този транспорт.
Изграждат се например га-
зови станции върху терени,
които се отдават в аренда
на бизнеса без конкурси.

Първи стъпки в тази по-
сока прави и Челябинска об-
ласт, където в изпълнение
на задачите по подобрява-
не на екологията са се вклю-
чили промишлени гиганти -
десетте най-големи предп-
риятия на столицата на
Южен Урал и шест магни-
тогорски завода. В двата
града - Челябинск и Магни-
тогорск,  стартира рекулти-
вация на депата за отпадъ-
ци, работят два поста за
контрол на качеството на
въздуха. А в недалечно бъ-
деще в региона ще се поя-
ви единна система за мони-
торинг на вредните емисии.

По думите на министъра

на природните ресурси и
екологията на РФ Дмитрий
Кобилкин "Федералният
проект "Чист въздух" от на-
ционалния проект "Екология"
предвижда работа едновре-
менно в няколко посоки.
Трябва да се усъвършенст-
ва пътната мрежа, транс-
портът и жилищно-комунал-
ният сектор да преминат на
екологично гориво, да се
внедри системата за мони-
торинг и разбира се, да се
модернизират промишлени-
те предприятия".

Според екологичния рей-

тинг на обществената орга-
низация "Зелен патрул" най-
замърсените региони на Ру-
сия са Красноярският край,
Оренбургска, Нижегородс-
ка, Челябинска и Свердлов-
ска област.

Сред най-чистите от еко-
логична гледна точка реги-
они са Тамбовска област, Ал-
тайският край, република
Алтай и Белгородска област.
В десетката са също Курс-
ка, Белгородска, Мурманс-
ка, Магаданска област, Ре-
публика Коми и Санкт Пе-
тербург.

Êìåòúò íà Ñóðãóò ñå õðàíè â ó÷èëèùíà ñòîëîâà В Казан правят
ресторанти
за учениците

Кметът на Сургут Вадим Шувалов и чиновниците от кметството се
хранят от един и същи комбинат за училищно хранене

периментът кара работещи-
те в комбината за училищ-
но хранене да са винаги "в
тонус", защото могат да се
лишат от изгодни договори,
ако всичко не е на висота.

До тази мярка кметът на

Сургут прибегнал след ма-
совите оплаквания през ми-
налата година от родители
на децата за лошото хране-
не в училищата. След скан-
дал в едно от училищата, ро-
дителите започнали да кач-

ват в интернет снимки на
чиниите с детската храна, в
отговор на това училищата
се постегнали и също започ-
нали да пускат снимки от
столовите. Тази практика се
наложила и действа и до ден
днешен. Всеки родител мо-
же да влезе в сайта на учи-
лището и да види с какво
се храни детето му. А на
комбината за училищно хра-
нене е дадено предписание
блюдата да не се повтарят
в течение на две седмици.
Резултатът е налице - нега-
тивните отзиви в интернет
са намалели значително.

Чиновниците от кметство-
то също са доволни. "Смя-
там, че постъпихме правил-
но, засега всичко ни устрой-
ва. Храната е вкусна и пи-
тателна. Внимателно следим
как върви експериментът",
казва кметът Швалов.

А в столицата на Татарстан

град Казан в училищните
столове влязоха родителите.
Те обядват заедно с децата
си и оценяват храната в спе-
циална анкета, общуват с ди-
етолога на училището. Блю-
дата не бива да се повтарят
в течение на седмицата, все-
ки ден трябва да има по не-
що ново. В менюто влизат
4-5 вида основни блюда, 3-4
вида гарнитура. Сега в Ка-
зан действат 38 училищни
ресторанта. Департаментът
по продоволствие и социал-
но хранене се старае да уед-
накви училищните ресторан-
ти и обикновените столови.
По аналогичен начин се хра-
нят децата в още 68 учили-
ща. Целта е да се направи
така, че всички ученици в
Казан да се хранят като в
ресторант.

Ãóáåðíàòîðúò íà Êàì÷àòêà êàíè Íàâàëíè çà êìåò íà íàé-îòäàëå÷åíîòî ñåëî
лата не харчи бюджетни па-
ри от 1999 г.

"Министърът се прослави
по цялата страна, той е на
село от вчера и попълва бе-
лите петна в познанията си
за Камчатка. В коментара
си Навални е допуснал ня-
колко грешки, досадни за
човек, който се стреми да
стане кмет на Москва и до-
ри президент на Русия. Той
транслира лъжа - че тази
топлоцентрала 20 години е
харчила бюджетни пари. Ис-
тината е, че през тези годи-
ни жителите спокойно са се
отоплявали на ток, въглища
и дърва. А Навални побърза
да ни обвини в корупция",
казва  губернатор Илюхин.

Той посъветва Навални да
последва примера на кам-
чатския министър и "ради-
кално да подобри знанията
си за Камчатка".  "Тук на
Север, в Корякски окръг,

имаме много села, където
всеки може да прояви спо-
собностите си. Предлагам на
Алексей да се опита да ог-
лави едно от тези села и да

получи безценен управлен-
ски опит. Така на дело да
покаже, че е способен да
ръководи поне малка адми-
нистрация. И без никаква

корупция! Известно ми е, че
миналият му опит в Киров-
ска област беше много ус-
пешен. Но всеки трябва да
има втори шанс. Елате,
Алексей! Не е трудно да се
критикува, елате и си изво-
ювайте репутацията на чо-
век не само на гръмките ду-
ми, но и на истинските де-
ла", заяви губернаторът.

Канят Навални за кмет на Сред-
ние Пахачи

Село Средние Пахачи
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Главният монумент на мемориалния комплекс на
Мамаев курган във Волгоград "Родина-мать" е в
ремонт. Скулптурата е "облечена" в скеле, как-
вото жителите на града не са виждали от нача-
лото на строителството й. Специалистите започ-
наха работа през май, а за изграждане на ске-
лето са били необходими два месеца. Сега скул-
птурата е скрита почти напълно с изключение
на меча в ръката й. Металните конструкции са
избрани така, че да издържат на всякакви кап-
ризи на природата. Според експертите разме-
рът и характерът на пропукванията са около 13
километра. Всички работи по скулптурата тряб-
ва да бъдат завършени до зимата. След това ще
започне и възстановяване на други обекти в
мемориалния комплекс. По време на реставра-
цията Мамаев курган не е закрит за посетители,
напротив жителите и гостите се снимат на фона
на опасаната със скеле "Родина-мать".

Автомобилният парк на ком-
панията "Яндекс" се разши-
ри с 30 електромобила под
наем (каршеринг "Ян-
декс.Драйв"). Лично кметът
на Москва Сергей Собянин
пробва новата "стока". По
данни на операторите про-
бегът без зареждане на елек-
трокар  Nissan Leaf е 270 км.
С колата всеки може да пъ-
тува където си поиска в гра-
да и извън него, но трябва
да върне колата непременно
в пределите на Садовое кол-
цо. Електротранспортът раз-
ширява присъствието си в
Москва и това допринася за по-чист въздух. В столицата курсират 210 електробуса,
няколкостотин частни електрокари, хиляди електровелосипеди и тритонетки. Обикновени-
ят каршеринг (коли под наем) започва през 2015 година със 100 коли, днес в парка на
9 оператори има 24 750 коли за всеки вкус и джоб. Само за 4 години броят на колите
е нараснал 250 пъти. Така Москва вече е сред световните лидери по каршеринг парк.

Учебната тримачтова фрегата
"Палада" бе пусната на вода
след ремонт във Владивосток
в рамките на подготовката на
околосветската експедиция на
учебно-платноходни кораби
на Росриболовство, на 200-
годишнината от откриването
на Антарктида от Фадей Бе-
лингсхаузен и Михаил Лаза-
рев и 75-годишнината от по-
бедата във Великата отечест-
вена война. По време на ре-
монта корабът е бил изчис-
тен от ръждата и наслоения-
та, изстърган до метал и боя-
дисан с пет слоя специална боя. Завършен е ремонтът на мачтите, на палубите, в рубките,
жилищните и служебните помещения. Подменено е оборудването на кораба.

На уникална изложба в държав-
ния музей "Пушкин" са предс-
тавени над 30 уникални сред-
ноазиатски халати и тъкани от
сбирката на колекционера ге-
ограф Александър Клячин, как-
то и над 20 платна на следво-
енна абстрактна живопис (че-
тири са на Кандински), събра-
ни от швейцарския колекцио-
нер Жан Клод Гандюр. Излож-
бата е наречена "Източен джаз/
East West Jazz". Изложбата, ко-
ято представя на пръв поглед
несъчетаеми елементи, е подгот-
вяна малко повече от година.
Тя нагледно показва влиянието на декоративното изкуство на Изтока от ХІХ век върху
художниците, особено абстракционистите. Най-старите източни експонати са на 200 го-
дини, на изложбата са представени национални одежди от Бухара и Самарканд. Названи-
ето на експозицията идва от следвоенната серия на Анри Матис "Джаз". При входа към
изложбата звучи инструментален джаз в изпълнение на Джон Колтрейн. На снимката:
Директорът на музея "Пушкин" Марина Лошак и колекционерът Александър Клячин

В края на септември в
Калуга групата от ком-
панията Bosco Di Ciliegi
откри производствен
комплекс "Мануфактуры
Боско". Производство-
то е разположено в ин-
дустриалния парк "Ка-
луга-Юг". Площта на
предприятието е 16 хил.
кв.м. Годишно тук ще
се произвеждат над 3,6
милиона трикотажни
изделия и над 120 хи-
ляди предмети връхни
дрехи. В перспектива
ще започне производ-
ство и на униформи за
детски лагери. Около
20% от продукцията предприятието ще реализира чрез собствена търговска мрежа. В заво-
да, построен за малко повече от година, са инвестирани 2,3 млрд. рубли. На територията
има експериментален цех, производствен корпус, учебен клас, библиотека, столова, актова
зала, фонтани и зимна градина. Предприятието откри 1000 нови работни места.
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В сряда председателят на
Китайската народна репуб-
лика Си Дзинпин поздрави
президента на Руската фе-
дерация Владимир Путин
със 70-годишния юбилей от
установяването на китайско-
руските дипломатически от-
ношения, съобщи Централ-
ната телевизия на Китай.

"От името на правителст-

Руският президент Влади-
мир Путин отговори на пре-
тенциите на журналистка от
грузинския телевизионен ка-
нал "Рустави-2" за Абхазия
и Южна Осетия преди на-
чалото на срещата на най-
високо равнище на страни-
те от Евразийския икономи-
чески съюз в Ереван.

След церемонията по фо-
тографирането руският ли-
дер се насочи заедно със
свои колеги по съюз към
зданието, където се про-
веждат мероприятията от
срещата. По пътя той об-
щуваше оживено с прези-
дента на Киргизстан. Кога-
то двамата лидери преми-
наха покрай журналистите,

САЩ се опитват да ревизират споразумението на При-
щина със сръбските общини, за да въвлекат Косово в
НАТО и да запазят своята военна база там, заяви в сря-
да министърът на външните работи на Русия Сергей Лав-
ров в реч на 16-ото годишно заседание на международ-
ния дискусионен клуб "Валдай".

"Преди четири години беше съгласувано създаване на
общност на сръбските общини в Косово, което гаранти-
раше езиковите, културните, религиозните права на сър-
бите. Тази териториална общност не е единна - има се-
вер, където териториите са компактни, но има и анклави,
които също са част от общността. Тази общност има флаг,
химн, герб. От четири години тази договореност лежи на
хартия. Сега с всички истини и неистини при активното
участие на САЩ се опитват да я ревизират и да направят
така, че Косово да има право да бъде въвлечено в НАТО
с най-голямата американска база в Европа, така нарече-
ната Бондстил", каза Лавров.

Кемп Бондстил е основна военна база на американския
контингент в състава на международната мисия на Кей-
ФОР на територията на Косово. Обектът е разположен
край град Урошевац, където е и щабквартирата на Меж-
дународната оперативна групировка "Изток" под команд-
ването на САЩ. Площта на Бондстил е 3,6 кв. км, дължи-
ната на външния периметър - около 11,3 км. След края
на бомбардировките над Югославия тук се намират пос-
тоянно 50 хил. войници. Сега няма точни данни за гарни-
зона на базата - привеждат се цифри от 5 до 15 хил.

През 2013 г. в рамките на постигнатите с Еврозъюза спо-
разумения с Прищина Белград разпусна сръбските органи
на властта, съдилищата и местните съвети в Косово, като
се съгласи да ги формира по законите на непризнатата
република. През 2014 г. беше сключено Брюкселското спо-
разумение - документ за нормализиране на отношенията
между Белград и Прищина. То се състои от 15 пункта, пос-
ветени предимно на организирането и пълномощията на сръб-
ските общини в Северно Косово. Условията на този доку-
мент и досега не са изпълнени от косовските албанци.

Ñè Äçèíïèí ïîçäðàâè Ïóòèí ïî ñëó÷àé 70-ãîäèøíèíàòà
íà îôèöèàëíèòå îòíîøåíèÿ
Съветският съюз и КНР установиха официални
междудържавни отношения на 2 октомври 1949 г.

вото и народа на Китайска-
та народна република Си
Дзинпин изпрати на руския
лидер горещи поздрави във
връзка със 70-годишнината
от установяването на дип-
ломатическите отношения
между двете страни", се
казва в информационната
емисия на Централната те-
левизия.

По-рано пресслужбата на
Кремъл съобщи, че Влади-
мир Путин също е изпратил
до китайския лидер ответна
поздравителна телеграма по
този случай.

"Нашата страна първа
призна Китайската народна
република и веднага уста-
нови най-тясно сътрудничес-
тво с нея. Спомняйки си за

историята на руско-китайс-
ките отношения, ние с уве-
реност можем да кажем, че

те издържаха с чест изпи-
танията на времето", отбе-
ляза руският президент.

Ïóòèí îòãîâîðè íà ãðóçèíñêà æóðíàëèñòêà çà Àáõàçèÿ è Þæíà Îñåòèÿ

грузинска журлналистка из-
вика свой въпрос. Тя попи-
та руския президент: "Кога
Русия ще започне извежда-

президент отбеляза: "Ние
винаги изпълняваме свои-
те задължения."

Срещата на най-високо
равнище на страните от Ев-
разийския икономически
съюз започна във вторник
в Ереван. Очаква се лиде-
рите на съюза да утвърдят
Концепция за формиране на
общ финансов пазар на съ-
юза, бюджета на организа-
цията за следващата годи-
на и редица решения по хар-
монизиране на законодател-
ствата в областта на трас-
порта и енергетиката. Ще
бъдат съгласувани също та-
ка и основните насоки на
международната дейност на
съюза през 2020 г.

ÑÀÙ ñå îïèòâàò äà ïðåðàçãëåäàò
ñïîðàçóìåíèåòî çà Êîñîâî

По отношение на САЩ Ру-
сия не е извършила нито ед-
на деструктивна стъпка, за-
яви руският президент Вла-
димир Путин.

"Повтарям, нито една. Ако
сте на друго мнение, тогава
кажете това обосновано и
с някакви доказателства",
каза Путин на пленарната
сесия на форума "Руска
енергийна седмица".

Според руския президент
прогрес в отношенията
между Русия и САЩ засе-
га няма, но Москва разчи-
та, че рано или късно здра-
вият разум във Вашингтон
по този въпрос ще надде-
лее.

"Изхождаме от положени-
ето, че здравият разум и
коренните интереси - ис-

Предстоящите военни
учения на военните моряци
от Русия, Китай и Иран в
Индийския океан ще бъдат
насочени към борбата с пи-
ратите и с терористите, за-
яви в сряда министърът на
външните работи на Русия
Сергей Лавров в изказва-
нето си на 16-ото годишно
заседание на международ-
ния дискусионен клуб "Вал-
дай".

"С Китайската народна
република и с Иран подгот-
вяме морски учения за бор-
ба с терористи, с пирати в
тази част на Индийския оке-
ан (в Персийския залив)",
каза министърът.

Останки от православен хлам в Косово

Ëàâðîâ îáÿâè öåëòà íà ñúâìåñòíèòå
ó÷åíèÿ íà ÐÔ ñ Èðàí è Êèòàé

нето на своите войски от
територията на Абхазия и
Южна Осетия?" В отговор
Путин каза: "Когато вземем

такова решение." На думи-
те на журналистката, че Ру-
сия по-рано е поемала та-
кива задължания руският

Ирански плавателни съдове ще участват във военните учения заедно
с военноморските сили на Русия и Китай

Ðóñèÿ íå å èçâúðøèëà íèòî åäíà
äåñòðóêòèâíà ñòúïêà êúì ÑÀÙ

кам да подчертая това -
именно коренните интере-
си на Съединените щати,
ще изиграят своята роля и
отношенията между Русия

и Съединените американс-
ки щатище се завърнат
към нормалното си състо-
яние. Но това засега го ня-
ма", каза руският лидер.
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6. ГЕОПОЛИТИКА

Андрей Бистрицки*

Изразът "Заря Востока"
("Зората на Изтока") има дъл-
га история. Той идва още от
античната латинска фраза ex
oriente lux ("Светлината идва
от Изтока). Също така е па-
рафраза на евангелското по-
вествование за рождението
на Исус: тогава влъхвите ид-
ват във Витлеем от изток и
казват, че са видели звезда-
та му да изгрява от изток.
Днес малцина знаят и се

замислят над етимологията
на този израз, но изглежда
неслучайно голямата годиш-
на конференция на Между-
народния клуб "Валдай" е
наречена "Зората на Изто-
ка и световното политичес-
ко устройство". Всъщност,
не от вчера е въпросът как-
ва е ролята на Изтока в съв-
ременния свят. При това на
Изтока като широко поня-
тие, а не само географско.
Политически и исторически
то има твърде широки очер-
тания, които не е лесно да
бъдат напълно обхванати и
определени.
Днес Изтокът - от Близ-

кия до Далечния, придоби-
ва нова роля. Той включва
огромните Китай и Индия,
разнообразната Югоизточ-
на Азия, страните от Пер-
сийския залив, Турция, Ирак,
Иран, Пакистан, цяла Русия
и още много други важни
страни. Светът може да бъ-
де делен на много и раз-
лични райони. Повечето от
изброените страни напри-
мер членуват в редица обе-
динения с държави от Ев-
ропа, от Азиатско-тихооке-
анския регион и прочее, но
същевременно всички те за-
едно са част от Изтока.
Отговор очаква още един

въпрос: до каква степен то-
зи голям Изток представля-
ва едно цяло и доколко е
способен да влияе на гло-
балните процеси. Разбира
се, никой няма и да помис-
ли да отрича влиянието на
Китай и Индия в региона,
както и важността на конф-
ликта в Близкия изток, в

Тази седмица в Сочи се
състоя XVI годишно заседа-
ние на дискусионния клуб
"Валдай". Във форума учас-
тваха 140 експерти от 37
страни, между които и ня-
колко държавни глави. Не-
гова основна тема бяха въп-
росите за влиянието на Из-
тока върху световните про-
цеси, за ролята на Азия,
чийто мироглед на фона на
западните либерални цен-
ности и на стагнираща ико-
номика предлага нови мо-
дели за устойчиво развитие
на света.

"На това заседание ние ис-
каме да се опитаме да оп-
ределим понятието голям
Изток - това изключително
и огромно пространство. Ис-
каме да направим това, за-
щото светът е в процес на
големи промени и цяла Ев-
разия има какво да предло-
жи - рационално и стойнос-
тно", заяви председателят
на Съвета на Фонда в подк-
репа на дискусионния клуб
"Валдай" Андрей Бистрицки.
В това огромно простран-

ство и страните, които го об-
разуват, Русия заема осо-
бено важно място. Днес
всички признават нейната

Ñâåòëèíàòà
èäâà îò Èçòîê

Огромното
евразийско
пространство
предлага на
света нов
модел на
съжителство

който де факто взема учас-
тие цял свят. На този фон
каквото и да е отношението
към Русия, със сигурност ня-
ма да се намери нормално
мислещ човек, който да не
признае нейната роля в ре-
шаването на най-важните ге-
ополитически проблеми на
съвремието. Въпреки соб-
ствената отделна тежест на
всяка една от тези държа-
ви, въпреки тяхното разно-
образие, между тях има оп-
ределена спойка, която ги
обединява в нещо общо. То-
ва е същото онова общо, ко-
ето днес съдържа понятие-
то Запад, но също толкова
неопределено, колкото и по-
нятието Изток.
През последните два ве-

ка се закрепи тезата, че
именно Западът е източник
на световния прогрес: на на-
уката и технологиите, на по-
литическата и социална ми-
съл, на гражданските пра-
ва и хуманизма. Внушава-
ше се, че моделът на об-
ществено развитие, разра-
ботен от западните страни,
ще бъде възприет от целия
свят и той целият ще се пре-
върне в един общ универ-
сален Запад.
Днес обаче легендата се

разпада като абсурдна. Из-
токът, може би поради сво-
ето многообразие предлага
нови модели и нови подхо-

ди. Това обаче не означава
отрицание нито на принци-
пите на хуманизма и свобо-
дата, нито на спазване на
човешките права. По-скоро
става дума преди всичко за
методите и пътищата за пос-
тигане на целите, в търсе-
нето на баланс между раз-
личния начин на живот и
различния светоглед у раз-
личните общества.
Сегашната ситуация до го-

ляма степен е резултат от
невероятния прогрес на чо-
вешката цивилизация и прин-
ципиално новото равнище на
комуникациите. Знанията и
идеите се разпространяват
с бясна скорост и плътност.
Никога досега такова огром-
но множество хора - прак-
тически населението на це-
ли държави и континенти, не
е било въвличано пряко в
процеса на обсъждане и
участие в събитията, офор-
мящи днешния облик на по-
литическия и обществен жи-
вот на планетата.
Независимо от факта, че

изразът "Заря Востока" има
античен произход, в нача-
лото на съветския период от
историята на Русия той се
разбираше като инструмент
за пробуждане на "спящите
маси" в Средна Азия. Без
да се дава оценка на мето-
дите от онова време, може
да се констатира очевидни-

ят факт: в хода на съветс-
кия период средноазиатски-
те републики забележимо се
промениха и в крайна смет-
ка се превърнаха в съвре-
менни общества, а днес - и
в съвременни държави. От
една страна, те не изгубиха
своята традиционна източ-
на принадлежност и харак-
теристики, а от друга - при-
добиха нови очертания, при-
същи на отворените към све-
та общества, с готовност
възприемащи всички нови
тенденции на глобалното
развитие.
Същото се наблюдаваше

и в широк мащаб, станахме
свидетели на същите про-
цеси в целия голям Изток.
Нови модели на устройство
и развитие показва общес-
твото в Южна Корея и в
Сингапур. Там например, бя-
ха демонстрирани много по-
вече и по-ефективни меха-
низми за постигане на мул-
тикултурализъм и дори на
някаква форма на интерна-
ционализъм, докато Герма-
ния, която ги проповядваше,
се провали. Появява се
убеждението, че Изтокът по-
ражда нова формула на съв-
местно съществуване на на-
роди с различни възгледи и
стремежи, дава им различ-
на от западната платформа
за самореализация. Неясно-
тата около контурите на Из-

тока и неговата роля в съз-
даването на нови модели на
социално и икономическо ус-
тройство постепенно се раз-
сейва, а перспективите се
проясняват.
В центъра на дискусиите за

влиянието на Изтока в съв-
ременния свят, в който тряб-
ва да има място както за су-
веренно избрания самостоя-
телен път на всяка държава,
така и за общото съвместно
развитие и сътрудничество.
Страните от Изтока отхвър-
лят натрапваната от Запада
политика на сдържане, коя-
то пренебрегва нормите на
международното право в сфе-
рата на търговията и на прак-
тика легализира нелоялната
конкуренция.
Като се има предвид всич-

ко това, уверено може да
се прогнозира, че именно
съвременният източен свят
може да предложи сполуч-
ливия модел за запазване
единството на света в него-
вото многообразие от тра-
диции. Защото задачата не
е народите и държавите да
се обособят, разделят и на
тази база да враждуват, а
да намерят пътища и под-
ходи към съвместен живот
и развитие.
Русия не за първи път се

замисля над тези пробле-
ми. Още в края на ХIХ век
руският философ и поет Вла-
димир Соловьов писа: "И,
разливаяся широко,/ Испол-
нен знамений и сил/ Тот
свет, исшедший от Восто-
ка,/ С Востоком Запад при-
мирил". Полезно е да пом-
ним и историческия факт, че
християнството и въобще
всички световни религии са
се зародили именно в прос-
торите на Изтока. Може и
контурите на новия свят да
възникнат там.

*Авторът е писател, декан във
Висшата школа по икономи-
ка, председател на Фонда в
подкрепа на дискусионния клуб
"Валдай"

Страницата подготви
Светлана Михова

"Âàëäàé" - äèñêóñèÿ çà áúäåùåòî
стабилизираща роля в това
турбулентно историческо
време. Достатъчен е приме-
рът с участието й в събити-
ята в Близкия изток, благо-
дарение на което бе пре-
дотвратено създаването на
терористичната Ислямска
държава. Не трябва да се
забравя, че екстремистите
бяха на крачка от Дамаск и
да постигнат целта си. Мос-
ква демонстрира не само

решителност в ликвидиране
на тази страшна и опасна
за целия свят сила, но и
виртуозна дипломация .
"Всички помним колко голе-
ми отначало бяха разногла-
сията между Русия и Турция
по сирийския конфликт, а се-
га отношенията са повече от
добри. Успоредно се разви-
ват и партньорството в бор-
бата срещу тероризма, и
сътрудничеството в различ-

ни области", коментира ди-
ректорът на Програмата за
стратегически изследвания
на Фонда за политически,
икономически и социални из-
следвания Хасан Басри Ял-
чин.
В дискусионния клуб мно-

зинството от участниците
смятат, че пред Евразия не
стои въпросът Изтокът да
бъде противопоставен на
Запада. "Би било неправил-

но да се разделим на Изток
и Запад. Авторитетът на Ру-
сия е голям и затова Индия
и други страни в огромния
регион  искат Русия да бъ-
де посредник и миротворец,
да действа като трета стра-
на в спорове и конфликтни
ситуации", отбелязва дирек-
торът на Института за юж-
ноазиатски изследвания на
Националния университет в
Сингапур Си Раджа Мохан.

"Русия е свикнала да бъде
в центъра на различни схват-
ки. Такава е нашата истори-
ческа съдба. Сега обаче
имаме уникалната ситуация,
когато Русия може да си поз-
воли да не бъде в центъра
на схватките. Нека се борич-
кат другите. Нашите т.нар.
партньори - и на Изток, и на
Запад, все се опитват да ни
въвлекат и в някакъв сблъ-
сък и с наша помощ да изв-
лекат изгоди. Според мен Ру-
сия засега успява хем да бъ-
де активна, хем да не се
хвърля на амбразурата", за-
яви директорът по научната
работа на фонда за клуба
"Валдай" Фьодор Лукянов.



4-10 октомври 2019

Выходит при содействии Правительства Москвы4-10 октября 2019

Ñ äí¸ì ó÷èòåëÿ,
äðàãîöåííûå
ìàñòåðà ïåñòîâàíèÿ
ëþäñêèõ äóø!

Александр Балтин

Великая роль учителя затёрта
ледяными глыбами современнос-
ти: прагматизм не терпит ничего
бескорыстного, ему ненавистно
всякое горение: и тем более учи-
тельское, и - вдвойне - учителей
гуманитарных дисциплин - тех, кто
могут рассказывать о Дон Кихоте
и Риваресе. Разумеется, учителей
необходимо много: и сама эта не-
обходимость уничтожает понятие
"штучности", ибо подлинное учи-
тельство неповторимо: блажен,
кому повезло столкнуться с ним
хоть раз в жизни. Подлинное учи-
тельство - это тонкое проникно-
вение в души будущих людей, и
пестование их, умное и грамотное,
высокое и светлое. Подлинное
учительство - это повествование
о мире, который должен восси-
ять трудами людей, что вырастут
из детей. Подлинное пестование -
это отказ от чёрных ям прагма-
тизма, ибо мир был создан для
дающих: отдающих себя, а вовсе
не для временно, адски торжест-
вующих берущих. Свет, несущий
жизнь, не меркнет, пусть и не
очень он различим в потёмках су-
еты, вечной сутолоки людской,
постоянной жажды преуспеяния,
обогащения; и верное, вечное учи-
тельство (о! во все эпохи сущест-
вуют люди-шедевры этой профес-
сии) тому подтверждением.

Образование такого профессио-
нального праздника, является зас-
лугой руководства бывшего СССР.
После учреждения советского
праздника, была собрана конферен-
ция из нескольких государств, пос-
вященная Международной органи-
зации труда, где присутствовала
делегация из Советского Союза.
В результате было принято исто-
рическое решение - создать Все-
мирный день учителя.

Такой праздник необходим для
стимулирования экономического
положения педагогов. В первую
очередь - это продолжительность
рабочего дня, а также оплата
труда. С внедрением в жизнь меж-
дународного праздника согласи-
лись руководители многих стран,
а позднее, документ подписали и
руководители других государств.
Спустя 30 лет ЮНЕСКО объявило
о внедрении в жизнь международ-
ного праздника нового типа.

Сегодня День учителя праздну-
ют граждане более сотни госу-
дарств, среди которых - США, Ев-
ропа, СНГ. Единственная разница
в датах. Руководители не всех
стран согласились сделать 5 ок-
тября профессиональным праздни-
ком. Кроме российских учителей,
этот день празднуют граждане
Молдавии, Азербайджана, Кирги-
зии. В Украине, Казахстане, и Бе-
лоруссии, праздничный день фик-
сировать не стали. В этих стра-
нах учителей традиционно позд-
равляют каждое первое октябрьс-
кое воскресенье.

Что касается Узбекистана, то
в этой стране День учителя за-
фиксировали на 1 октября. Здесь
данный праздник объявлен нерабо-
чим днем. В большинстве стран
этот праздник отмечается в на-
чале учебного года.

"Ìîëîäåæü ñòðîèò áóäóùåå"

Министр иностранных дел России Сергей Лавров
по просьбе «Русского пионера» написал стихотворе-
ние на тему номера «Дым». И получился эпос. Вышла
драма в трех частях. В трех четверостишиях. Можно
ставить на сцене. И сколько аллюзий. И никаких ил-
люзий. И при чем тут пожары? Да ни при чем. Ко-
пайте глубже. И не играйте со спичками, люди. А то
сразу «Дымком» попахивает.

Дымился ствол сосны, дымился ствол берданки,
Трещал в тайге пожар, тайгу окутал смог.

А посреди тайги в охотничьей землянке
Закашлялся во сне невзрачный мужичок.

Проснулся, побежал сквозь дым, как полупьяный,
Наткнулся на ручей, упал, к воде приник.
И вдруг прям на него, как немец из тумана,
С дымящимся стволом выходит дед-лесник.

И выстрел заглушил шум дальних электричек,
Остался у ручья невзрачный мужичок.
В кармане у него нашли коробку спичек
И пачку сигарет с названием «Дымок».

V Всемирный молодежный форум российских соотечественников
собрал в болгарской столице более 130 представителей молодежного
движения соотечественников из 45 стран мира.

Дни форума были очень насыщены: рабочие заседа-
ния и мастер классы вдохновили ребят на совместные
инициативы. В рамках мероприятия обсуждались воп-
росы сохранения исторической памяти, расширения рус-
скоязычного пространства и популяризации русской ку-
льтуры и образования. Увлекательные тренинги откры-
ли путь к новым возможностям, а зажигательная игра
"Что? Где? Когда? "определила своих лидеров и пробу-
дила командный дух. Прогулка по Софии и спектакль
Русского камерного театра стали ярким дополнением
мероприятия. Отрадно заметить, что все форумчане ак-
тивно участвовали в дискуссиях и обменивались идея-
ми, складывалось впечатление, что встретились члены
одной большой семьи, настолько близки им были зада-
чи будущего развития молодежных организаций. Неко-
торые активные участники уезжали с уже зародивши-
мися проектами и выработанными стратегиями на их
реализацию. Даже в полёте, на обратном пути домой,
продолжились обсуждения на рабочие темы форума и
это лишь подтверждает, что форум живёт и будет жить!

Текст и снимки Лилии Ашарфудиновой

"Молодежь во всех уголках мира желает видеть свое
будущее успешным, хочет получить достойное образо-
вание, жить в надежном и безопасном мире. Этому и
будет посвящен нынешний форум, он может ответить
на вопросы о том, как на основе прошлого выстраи-
вать устойчивое настоящее, как отвечать на новые
вызовы, не предавая забвению проверенные време-
нем ценности и принципы. История нашей страны ясно
свидетельствует, что единственно правильный путь раз-
решения возникающих противоречий - это не диктат и
ультиматумы, а диалог. И на вас, дорогие друзья, мы
возлагаем надежды по укреплению этого диалога и
взаимопонимание между государствами и народами", -
с таких слов начал открытие молодежного форума рос-
сийских соотечественников посол России в Болгарии
Анатолий Макаров.

Участников приветствовал Чрезвычайный и Полномочный посол
РФ в Болгарии А.А. Макаров. Справа организатор форума Мари-
на Дадикозян, председатель Координационного совета российс-
ких соотечественников в Болгарии. В приветственных обращени-
ях официальных гостей, отмечающих значимость события для
русской диаспоры по всему миру прозвучало много теплых слов
в адрес Форума (на стр. 8)
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8. СООТЕЧЕСТВЕННИК

Власти планируют разре-
шить иностранцам, желаю-
щим стать гражданами Рос-
сии, не отказываться от ино-
го гражданства, следует из
материалов правительства,
размещенных вместе с про-
ектом федерального бюдже-
та на 2020-2022 годы. Про-
ект бюджета был внесен
правительством в Госдуму 30
сентября.

"В перспективе реализа-
ция мер миграционной по-
литики позволит <...> иск-
лючить обязательное требо-
вание отказа от иного граж-
данства для иностранных
граждан, принимающих
гражданство Российской
Федерации", - отмечается в
прогнозе, подготовленном
Минэкономразвития и одоб-
ренном правительством.

Инициатива обсуждалась
на заседании экспертного
совета при управлении пре-
зидента по обеспечению кон-
ституционных прав граждан
24 сентября в администра-
ции президента, рассказал
источник РБК, знакомый с
ходом заседания. Одним из
основных направлений поли-
тики в сфере миграции яв-
ляется обеспечение прос-

Âëàñòè èçìåíÿò ïðàâèëà ïðåäîñòàâëåíèÿ
ðîññèéñêîãî ãðàæäàíñòâà

тоты и прозрачности усло-
вий приобретения граждан-
ства России, следует из ут-
вержденной в прошлом го-
ду президентом концепции
миграционной политики на
2019-2025 годы.

Когда требуется
отказ от первого
гражданства
Для получения российско-

го паспорта в общем поряд-
ке иностранцы должны по-
дать заявление об отказе от
имеющегося у них граждан-
ства в уполномоченные ор-
ганы другого государства.
Отказ не требуется, если
это предусмотрено между-
народным договором России
или если это невозможно в
силу не зависящих от чело-
века причин. Кроме того, от-
каз необязателен при полу-
чении гражданства РФ в уп-
рощенном порядке, который
предусмотрен, например,
для тех граждан иностранных
государств, не проживающих
в России, у которых хотя бы
один родитель имеет россий-
ское гражданство и живет в
России.

За январь-август 2019 го-
да более 221 тыс. человек
получили российское граж-
данство, что на 22% боль-
ше, чем за аналогичный пе-
риод 2018 года (173 тыс. че-
ловек), следует из данных
МВД. Сколько из них полу-
чили гражданство по общей
процедуре, не раскрывает-
ся.

Разумная мера
"Человек не раб своего го-

сударства", - говорит дирек-
тор Института демографии
ВШЭ Анатолий Вишневский.
Он считает планы правите-
льства разумной мерой, ко-
торая упрощает жизнь лю-
дям. Возможность иметь
несколько паспортов разных
стран соответствует миро-
вой практике, добавил Виш-
невский.

Сейчас обязательный от-
каз - это формальная нор-
ма законодательства, и про-
верить, вышел ли человек
из гражданства иного госу-
дарства или нет, практичес-
ки невозможно, отметила за-
ведующая лабораторией
экономики народонаселения
экономического факультета

МГУ Ольга Чудиновских. "В
условиях глобализации, рас-
ширения контактов, поездок
очень трудно заставлять лю-
дей выбирать что-то одно.
Это мировой тренд - более
лояльное отношение к нали-
чию гражданства другого го-
сударства", - сказала РБК
Чудиновских.

Ликвидация обязательно-
го требования отказа от
другого гражданства будет
способствовать росту прив-
лекательности российского
паспорта, полагает она. "Чем
меньше жестких обремене-
ний, тем лучше миграци-
онный контекст, тем спокой-
нее люди себя чувствуют",
- полагает Чудиновских.

Надежда на миграци-
онный прирост
Минэкономразвития отме-

чает, что повышение мигра-
ционной привлекательности
России поможет перекрыть
естественную убыль населе-
ния. Уже в 2020 году мигра-
ционный прирост составит
441 тыс. человек - на 49%
больше, чем в 2019 году, а
к 2024 году превысит 500
тыс. человек, прогнозирует
министерство.

За январь-июль 2019 года
естественная убыль населе-
ния составила 209,7 тыс. че-
ловек, а миграционный при-
рост составил лишь 154 тыс.
человек, следует из данных
Росстата. Во втором квар-
тале года численность ра-
бочей силы в России сок-
ратилась в годовом выраже-
нии на 1 млн - до 74,9 млн
человек.

Миграционный приток "с
акцентом на высококачест-
венный человеческий капи-
тал" позволит привлечь на-
иболее востребованные ка-
тегории иностранных граж-
дан в соответствии с пот-
ребностями в том числе
рынка труда, указывает
Минэкономразвития в прог-
нозе. В частности, власти
планируют либерализовать
требования к иностранным
работникам с целью прив-
лечения высококвалифици-
рованных специалистов.

Подробнее: www.rbc.ru

 "Ìîëîäåæü ñòðîèò áóäóùåå"

Форум организован Координационным сове-
том российских соотечественников в Болгарии,
Федерацией "Союз соотечественников" и Наци-
ональным обществом "Вместе с Россией" при
поддержке Правительственной комиссии по де-
лам соотечественников за рубежом, Посольст-
ва Российской Федерации в Болгарии, предста-
вительства Россотрудничества в Болгарии, Фонда
поддержки и защиты прав соотечественников,
проживающих за рубежом, Фонда "Русский мир",
Департамента внешнеэкономических и между-
народных связей города Москвы.

Среди официальных гостей присутствовали:
Чрезвычайный и Полномочный посол РФ в Бол-
гарии А.А. Макаров, член комитета Совета Фе-
дерации Федерального собрания РФ по консти-
туционному законодательству и государственному
строительству Е.В. Афанасьева, депутат парла-
мента РБолгарии, член парламентской группы
дружбы Болгария-Россия М. Манев, советник
Посольства РФ в Болгарии Владимир Анатолье-

вич Чертков, второй секретарь Департамента
по работе с соотечественниками МИД России
О.Э. Карсанова, председатель Совета ветера-
нов в Болгарии Игорь Николаевич Завьялов,
председатель комитета по молодежной полити-
ке Ленинградской области А.Г. Орлов, предсе-
датель Думы Североуральского городского ок-
руга Е.С. Балбекова, и.о. зам. главы админист-
рации Североуральского городского округа Ж.А.
Саранчина, ведущий советник аппарата Коми-
тета Совета Федерации по международным де-
лам М.В. Синицын, старший советник Фонда под-
держки и защиты прав соотечественников, про-
живающих за рубежом В.И. Елагин, сотрудник
Фонда поддержки и защиты прав соотечествен-
ников, проживающих за рубежом М.А. Гарда-
вазде, Врио руководителя представительства
Россотрудничества в Болгарии О.Н. Широкова,
зам. директора Московского дома соотечест-
венника А.А. Колесникова, Директор Дома
Москвы в Софии Б.А. Громов, сотрудник Мос-

ковского центра международного сотрудничест-
ва Л.К. Григорян, директор Института Русского
зарубежья Сергей Пантелеев, начальник отдела
"Молодежный центр технологий занятости" ЯНАО
Ольга Александровна Подковыркина, эксперт де-
партамента внешних связей ЯНАО А.М. Шваб,
сотрудник представительства ЯНАО в Санкт-Пе-
тербурге К. Урамаева, советник председателя На-
ционального совета молодежных и детских объе-
динений России И. Зотов, зам. руководителя Все-
российского общественного движения "Волонтеры
Победы"  Ю. Чупахин, сотрудник исполнительной
дирекции "Русского географического общества"
О.Химченко, писатель-фантаст из Москвы,  по-
бедитель Всероссийского конкурса книг для де-
тей и юношества "Книгу.ру" Ая Эн, председатель
Национального общества "Вместе с Россией" Д.
Димитров, главный секретарь Федерации дружбы
с народами России и стран СНГ Б.Илиева, сек-
ретарь Федерации дружбы с народами России и
стран СНГ Бечи Якимов, и др.

От стр. 7
Алена Ковачева:

- В рамках форума было
много интересных событий,
впечатляющей для всех ста-
ла встреча в министерстве
иностранных дел Болгарии.
Нас встретил зам. минист-
ра иностранных дел Георг
Георгиев. Он приветствовал
нас от имени вице-премье-
ра и министра иностранных
дел Екатерины Захариевой
и подчеркнул роль молодо-

Участники форума побывали в Министерстве иностранных дел Республики Болгарии                                                                                   Фото Лилии Ашарфудиновой

го поколения в управлении
государством.

Участники форума зада-
вали ему самые разнооб-
разные вопросы: от визовых
проблем до предстоящего
100-летия евразийского
движения. На вопрос об уп-
рощении визового режима
между Россией и Болгари-
ей и о введении элект-
ронных виз зам. министра
ответил так:"Болгария член
ЕС и это влияет на визовый

режим. Подчеркнул важ-
ность русских туристов и
граждан России, находящих-
ся в Болгарии на ПМЖ. Ви-
зовые центры помогают
максимально в РФ. В ту-
ристический период выдаёт-
ся 3 000 виз в день на тер-
ритории России. Консульс-
кое Визовое обслуживание
это приоритет и будут ра-
ботать над его улучшением".

Уровень отношений меж-
ду РФ и РБ он оценил, как

достойный и высокий. "В
прошлом году президент,
премьер-министр председа-
тель Парламента посетили
Российскую Федерацию,
все это демонстрирует хо-
рошие двусторонние отно-
шения", - отметил зам. ми-
нистра.

На вопрос: мешает ли
членство в ЕС развитию от-
ношений с РФ он сказал,
что "болгары считают член-
ство в ЕС правильным и бе-

зальтернативным. Один из
принципов ЕС это откры-
тость и взаимодействие с
другими странами. В этом
смысле Болгария попадает
под решения ЕС, но ни ко-
им образом ЕС не влияет
на отношения между Болга-
рией и РФ".

Нам провели экскурсию,
показали где расположены
переговорные залы, зал для
подписания договоров, каби-
неты руководства.
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Страницу подготовил
Влади Владков

24 сентября 2019 года в
столице Казахстана г.Нур-
Султане во Дворце Незави-
симости состоялось заклю-
чительное пленарное засе-
дание IV Совещания спике-
ров парламентов стран Ев-
разии на тему "Большая Ев-
разия: Диалог. Доверие.
Партнерство".

Межпарламентский форум
впервые был проведен в Ка-
захстане и приурочен к 25-
летию идеи Первого Прези-
дента Казахстана Нурсулта-
на Назарбаева о Евразийс-
кой интеграции.

Открыл совещение Пред-
седатель Мажилиса Парла-
мента Казахстана Нурлан
Нигматулин, который под-
черкнул значимость парла-
ментского диалога для ук-
репления доверия и парт-
нерства между странами.

Первый Президент Казах-
стана Нурсултан Назарбаев,
выступая на форуме, особо
подчеркнул важность учас-
тия парламентариев в про-
цессе разрешения глобаль-
ного кризиса доверия меж-
ду ведущими державами
стран мира. Он предложил

Кульминация сессии Генас-
самблеи ООН. На самой
высокой трибуне планеты -
лидеры государств и главы
дипломатий. Главная штаб-
квартира ООН по решению
стран-победительниц во Вто-
рой мировой войне размес-
тилась в Нью-Йорке. После
этой сессии многим захоте-
лось из Соединенных Штатов
переехать, ведь американцы
испортили многое. Например,
вздумали попросту не дать
визы высокопоставленным
членам делегации России с
дипломатическими паспорта-
ми, а площадку ООН вовсю
использовали как поле пред-
выборной битвы.

39 этажей стекла и бето-
на. Небоскреб секретариата
ООН почти семь десятилетий
воплощал в себе возвы-
шенный образ архитектуры
мировой дипломатии. В кар-
точный домик, что содрога-
ется от интриг и скандалов,
всю минувшую неделю прев-
ращали мировую дипломатию
американские политики. Не-
льзя сказать, чтобы это им
не удалось.

Не так себе представлял
Генассамблею и Владимир
Зеленский. Поездка в Аме-
рику не задалась с самого
начала. К примеру, украинс-
кая делегация забронирова-
ла отель напротив заведения
с названием "Русская чай-
ная". И это была только пер-
вая неловкость.

Вскоре американские СМИ
получили стенограмму их раз-
говора с Трампом. Прочита-
ли про то, как Зеленский заз-
ывал президента США в гос-
ти, одновременно напраши-
ваясь в его самолет. Обещал
и дальше покупать американ-
скую нефть и Javelin. А еще
поругивал Меркель с Макро-
ном за то, что недостаточно
помогают Украине материа-

Çåëåíñêèé îêàçàëñÿ ìåæäó äåìîêðàòè÷åñêèì
ìîëîòîì è ðåñïóáëèêàíñêîé íàêîâàëüíåé

Â Êàçàõñòàíå çàâåðøèëîñü IV Ñîâåùàíèå ñïèêåðîâ
ïàðëàìåíòîâ ñòðàí Åâðàçèè ïðèíÿòèåì ñîâìåñòíîãî çàÿâëåíèÿ

крупнейшим державам -
России, Китаю, США и Ев-
росоюзу провести перего-
воры в столице Казахстана
городе Нур-Султане и обсу-
дить различные аспекты
международной стабильнос-
ти, а также разработать об-
щее определение террориз-
ма, сформировать единый
список террористических,
экстремистских организа-
ций, организованных между-
народных преступных груп-
пировок.

Кроме того, Нурсултан На-
зарбаев также затронул воп-
росы международного пра-

ва. В этом контексте он
призвал включиться в про-
цесс ратификации междуна-
родных многосторонних до-
говоров, имеющих огромное
значение для всего между-
народного сообщества, таких
как Парижское соглашение
по климату 2015 года и др.

На открытии также высту-
пили спикер Государствен-
ной Думы России Вячеслав
Володин, председатель На-
циональной Ассамблеи Рес-
публики Корея Мун Хи Сан,
спикер Великого националь-
ного собрания Турции Мус-
тафа Шентоп, председатель

Постоянного Комитета Все-
китайского собрания на-
родных представителей Ки-
тая Ли Чжаньшу и глава На-
ционального Совета Словац-
кой Республики Андрей Дан-
ко и другие.

Так, спикер Государствен-
ной Думы России В.Володин
поддержал идею создания
единого списка террористи-
ческих организаций. Спикер
Великого национального соб-
рания Турции Мустафа Шен-
топ подчеркнул, что парла-
ментская дипломатия стано-
вится новым элементом ре-
шения актуальных вопросов

общества. Наряду с этим,
председатель Постоянного
Комитета Всекитайского
собрания народных предс-
тавителей Китая Ли Чжань-
шу выдвинул инициативу "По-
яс и путь" для совместного
прогресса и развития.

Двухдневный междуна-
родный форум позволил
участникам Совещания
выработать общее видение
и пути обеспечения стаби-
льного развития всего Ев-
разийского пространства.
Парламентариями стран Ев-
ропы и Азии принято всео-
бъемлющее совместное за-
явление, в котором выраже-
но намерение стран Евра-
зии развивать конструктив-
ное взаимодействие и сот-
рудничество во имя безопас-
ного и устойчивого развития
на пространстве Евразии.

Кроме того, парламента-
рии договорились о прове-
дении в 2020 году V  Сове-
щания спикеров парламен-
тов стран Евразии в Индо-
незии.

льно. И как называл собе-
седника "учителем", которо-
му грех не помочь в столь
щекотливом для него деле о
коррупции сына Джо Байде-
на Хантера.

"Сейчас ведется много раз-
говоров о сыне Байдена, о
том, что Байден остановил
расследование и многие лю-
ди хотят знать что произош-
ло, поэтому было бы здоро-
во, если бы вы с вашим ген-
прокурором чем-то помогли.
Байден ходил и всем расс-
казывал, что он остановил
расследование, поэтому я
прошу вас это проверить.
Для меня это звучит ужас-
но", - сказал Трамп.

"Я как раз хотел сказать
вам по поводу прокурора. Я
в курсе этой ситуации. Так
как мы получили абсолютное
большинство в парламенте,
следующим генпрокурором
будет на сто процентов мой
человек, мой кандидат. Он
или она проведет расследо-
вание этой ситуации, в осо-
бенности той компании, ко-
торую вы упомянули", - за-
вил Зеленский.

В общем, не за того аме-
риканские демократы прини-
мали Владимира Зеленского.
Больше всех разочарованы на
CNN, где украинский прези-
дент после избрания ходил в

любимчиках.
"Мы видим эту расшифров-

ку и понимаем, что новоизб-
ранный президент Украины
полностью зависит от США,
конкретно от доброй воли
президента Трампа, которо-
му он откровенно подхалим-
ничает, чтобы сохранить эти
добрые отношения. И это
очень важно, учитывая, что
был не один звонок", - отме-
тил Дэви Грэгори, политичес-
кий аналитик CNN.

"Очень рада, что вы испо-
льзовали термин "подхалим".
Я искала слово, которым
можно выразить то, что там
прозвучало, и другие были
недостаточно сильны", - ска-
зала ведущая CNN Элисо
Кэмерота.

- Владимир Александрович,
давил на вас Трамп или нет?
- задать этот вопрос Зелен-
скому у нас все-таки получи-
лось.

- На меня никто не может
давить, потому что я - пре-
зидент независимой страны.
На меня давить может толь-
ко мой сын, которому шесть
лет, - ответил Зеленский.

- Вы хотите расширить
Нормандский формат, приг-
ласить США и Великобрита-
нию?

- Мы начинаем работать в
Нормандском формате, в ко-

тором сейчас есть четыре
страны, а потом посмотрим.

- О чем собираетесь гово-
рить с Трампом? Что-то про-
сить будете?

- Еще раз могу сказать: мы
можем говорить про поддер-
жку. А если про "просить" -
это точно не про Украину. Мы
сами можем кому-то помочь.

Эскалатор увозил Зеленс-
кого на его на первую встре-
чу с Трампом. На первом их
совместном фото перед ужи-
ном украинский президент
еще сохраняет уверенность,
но, оказавшись с хозяином
Белого дома рядом, сразу
как-то поникнет. Долго не мо-
жет найти удобной позы (то
оказывает на краю, а то где-
то в глубине кожаного крес-
ла). Мешает и языковой ба-
рьер.

Английский у Зеленского,
может и рабочий, но не блес-
тящий. Как, впрочем, и ук-
раинский. Балансируя меж-
ду двумя этими языками, от-
шутиться свободно по-рус-
ски в ответ на сомнительные
комплименты Трампа Зелен-
ский позволить себе не мог.

"Я знаю много людей на Ук-
раине, - это прекрасные лю-
ди. На конкурсах красоты
"Мисс Вселенная" много лет
назад у нас была победите-
льница от Украины, и мы мно-
го узнали об этой стране.
Это страна с большим потен-
циалом", - заявил Трамп.

Модель Александра Нико-
лаенко, которая вышла за
муж миллиардера Фила Раф-
фина, - для Трампа это, ко-
нечно, светлый штрих к об-
разу Украины. Ложка меда.
Бочка дегтя - это обида на
Порошенко и его подручных,
которые во всю помогали де-
мократами собирать компро-
мат на трамповского полит-
технолога Пола Манафорта.
Речь идет об амбарной кни-

ге. В интересах Хиллари
Клинтон старалась дочь им-
мигрантов Александра Чалу-
па. Не ждите от демократов
ничего хорошего, поучал
Трамп Зеленского, вспоми-
ная, что Крым Киев потерял
при Обаме, не получив от не-
го никакой помощи, кроме
теплых одеял. Закончил Трамп
настолько неожиданно, что
показалось, будто Зеленский
онемел.

На Зеленского в этот мо-
мент тяжело было смотреть.
На лице застыла какая-то
беспросветная тоска, а чер-
но- белая гамма его наряда
стала окончательно похожа
на траурную. Может, что по-
менялось, когда телекамеры
попросили на выход, спроси-
ли мы у министра иност-
ранных дел Украины Вадима
Пристайко?

- Как вам кажется, все
претензии по поводу дела,
связанного с телефонным
разговором, сняты?

- Обращайтесь к нашим
американским партнерам, -
сказал Пристайко.

-Трамп согласился приехать
на Украину?

- Мы пригласили его на Ук-
раину.

- Какой ответ был?
- Позитивный.
- Когда?
- Дата не сказана.
Но радоваться, если поду-

мать чуть-чуть вперед, особо
нечему. Не меньше хороших
отношений с Трампом Киеву
требуется и покровительство
его оппонентов, тех же конг-
рессменов. В общем, между
демократическим молотом и
республиканской наковаль-
ней Зеленскому теперь не
просто предстоит дожить до
следующих президентских
выборов в США - нужно еще
и придумать, как самому уце-
леть.

Встреча Трампа и Зеленского в Ню Йорке
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Центральный Банк России изучает
возможность разрешить российским
банкам использовать отрицательные
ставки по валютным вкладам. Подоб-
ные инициативы регулятор получает от
крупных участников рынка, сообщает
ТАСС. Отрицательные ставки установлены
в Европе и ряде государств. Сейчас на-
до изучить такую возможность, но это
действительно потребует существенного
изменения законодательства, понять мас-
штаб проблемы, насколько она критич-
на. В августе вклады россиян в банках
в номинальном выражении выросли на
1,4% - до 29,463 трлн рублей. При этом
снизились вклады в иностранной валю-
те (-1,2% в долларовом эквиваленте).
Среднегодовые темпы роста россий-

ского рынка электромобилей к 2025 г.
могут достичь 30%. Предпосылками для

увеличения продаж электромобилей в PwC
считают развитие соответствующей ин-
фраструктуры, уменьшение стоимости ак-
кумуляторных батарей, а также их адап-
тацию для эксплуатации в условиях рос-
сийского климата. Согласно статистике,
в 2018 г. в России было продано 2,38
тыс. электромобилей. При этом на рынке
страны преобладают подержанные элек-
трокары - их более 94%. Больше всего
такие машины приобретают жители При-
морского и Хабаровского края, Иркутс-
кой области и в Краснодарском крае. В
Госдуме предложили беспошлинно вво-
зить электромобили в Россию, а также
отменить для них транспортный налог.
Путешествовать на фирменном поез-

де "Красная стрела" между Москвой и
Санкт-Петербургом теперь можно при по-

мощи "делового проездного". Предло-
женный РЖД новый вид билета будет выго-
ден тем, кто часто перемещается между
столицами. Ранее "деловой проездной"
можно было приобрести для путешествий
на скоростных поездах "Сапсан" и "Стриж"
(Ходит по маршруту Москва - Нижний Нов-
город). Теперь в программе будет участ-
вовать и фирменный поезд "Красная стре-
ла" - самый известный ночной поезд, объ-
единяющий столицы России. В рамках "де-
лового проездного" можно купить до во-
сьми поездок.

"Ростелеком" планирует запустить
аналог SWIFT (Общество всемирных
межбанковских финансовых каналов
связи) для платежей бизнеса, альтер-
нативный уже существующему реше-
нию ЦБ. Для этого госкомпания намере-
на создать совместное предприятие с
одним из провайдеров услуги обмена фи-
нансовыми сообщениями между банками
и корпорациями - "Казначейскими сис-
темами" - и интегрировать в ее бизнес
свои телеком-технологии. Необходимость
создания в России альтернативных сис-
тем обмена финансовыми сообщениями
появилась после угрозы санкций в виде
отключения страны от международной се-
ти SWIFT.

Госдума одобрила в пер-
вом чтении нашумевший
законопроект о "наливай-
ках". Суть его в том, что
регионы по своему усмот-
рению могут вводить зап-
рет на продажу алкоголя
в заведениях общепита,
которые расположены на
первых этажах жилых до-
мов. Правда, только еже-
ли на то будет воля са-
мих жителей дома - ре-
шение общего собрания
собственников квартир.
Кроме того, для таких

кафе и ресторанчиков, ес-
ли они хотят и дальше по-
ить клиентов, предлагает-
ся установить ограниче-
ния: площадь - не менее
20 кв. м. (регионы могут
вводить и более жесткие
нормы), должны соблюда-
ться местные законы о ти-
шине, а бутылки - обяза-
тельно открываться сами-
ми сотрудниками. Это

Динамику роста россий-
ской экономики нельзя
назвать удовлетворитель-
ной. Об этом на совеща-
нии по экономическим
вопросам заявил прези-
дент Владимир Путин. По
его словам, обеспокоен-
ность вызывает и слишком
медленное увеличение ре-
альных доходов населения.
Глава государства потре-
бовал от правительства и
ЦБ обеспечить более ди-
намичное и устойчивое
развитие экономики .
Главный ресурс для ее
роста лежит не в моне-
тарных сферах, а в орга-
низационных и налоговых
вопросах, уверены опро-
шенные "Известиями"
эксперты.
В первом полугодии это-

го года ВВП увеличился на
0,7%, а промышленный
рост составил 2,6%, одна-
ко эти темпы для разви-
тия российский экономи-
ки нельзя назвать удовлет-
ворительными, заявил на
совещании Владимир Пу-
тин. "Необходимо сделать
так, чтобы экономический
рост был более устой-
чивым и более дина-
мичным", - обратился он к
участникам встречи, в том
числе первому вице-пре-
мьеру Антону Силуанову,
министру экономического
развития Максиму Ореш-
кину и главе Центробанка
Эльвире Набиуллиной.
В качестве положитель-

ного фактора российский
лидер заметил, что инф-
ляция постепенно прибли-
жается к целевому ориен-
тиру и сейчас составляет
примерно 4,5% в годовом
выражении. "Но даже на
этом фоне и с учетом уве-
личения зарплат в эконо-
мике реальные доходы
людей растут медленно.
Такое положение дел не
может не вызывать бес-
покойство", - добавил
президент.
Главный ресурс для рос-

Ïîëó÷èëè "íåóä" ïî ýêîíîìèêå
Путин потребовал обеспечить рост доходов граждан

Çàêðîþò "íàëèâàéêè" â æèëûõ äîìàõ

главная претензия к по-
добного рода заведениям,
прозванным "наливайками".
Предприниматели так об-
ходят запрет на ночную
продажу алкоголя в мага-
зинах. А клиенты потом с
бутылкой идут "культурно
отдыхать" на детскую пло-
щадку или лавочку у подъ-
езда - мешая гражданам
спокойно спать.

"Законопроект направлен

против псевдокафе, где не
кормят, а поют людей. Где
весь ассортимент - суше-
ная рыба, конфеты и же-
вательная резинка", - по-
яснил автор документа, де-
путат Александр Хинштейн.
Правда, возникает ряд

вопросов. Как отличить
добропорядочные заведе-
ния от "наливаек"? Как за-
частую штампуются реше-
ния общих собраний жи-

льцов, на которые боль-
шинство граждан просто
не ходит, все мы знаем. А
местным властям только
дай волю - они в адми-
нистративном угаре все
позакрывают. Между тем,
как сообщил тот же Алек-
сандр Хинштейн, до 50%
всех предприятий общес-
твенного питания, имею-
щих лицензию на прода-
жу алкоголя, находятся
именно на первых этажах
домов. Зачастую других
подходящих площадей с
приемлемой ценой аренды
просто и нет, а алкоголь
позволяет как-то окупать-
ся и удерживать более-
менее вменяемые цены на
еду. Пока предполагается
создать рабочую группу,
которая должна заслушать
мнения разных сторон и
регионов и доработать за-
конопроект ко второму
чтению.

та российской экономики
лежит не в монетарных
сферах, а в организаци-
онных и налоговых вопро-
сах, считает главный ана-
литик Центра аналитики и
финансовых технологий Ан-
тон Быков. По его словам,
с одной стороны, правите-
льству и региональным
властям необходимо дать
"ярко -зеленый свет "
любым стартапам, освобо-
див предпринимателей от
налоговой нагрузки на
первых порах, а с другой -
обеспечить эффективную
реализацию национальных
проектов. "Важно понять,
что без сильного частного
сектора экономика не смо-
жет выдавать хорошие
темпы только за счет нац-
проектов и "вертикали гос-
капитализма", - отметил
эксперт.
Чтобы ситуация улучша-

лась и менялась в позитив-
ном русле, нужно увеличи-
вать темпы инвестиций в
реальную экономику, уве-
рен и директор офиса про-
даж "БКС Брокер" Вячес-
лав Абрамов. "Пока не бу-
дет расти реальный сектор
и развиваться предприни-
мательство, экономика так
и будет болтаться в диа-
позоне 1-1,5% ВВП", - уточ-
нил он.
Самым быстрым спосо-

бом стимулирования рос-

та экономики остается уве-
личение расходов на раз-
витие высокотехноло-
гичных отраслей за счет
средств, накопленных в
Фонде национального бла-
госостояния и собранных
на реализацию нацпроек-
тов, считает доцент РЭУ
имени Г.В. Плеханова Ни-
кита Моисеев. "Можно так-
же снизить налоговую наг-
рузку это тоже будет хо-
роший стимул для быстро-
го роста экономики. А в
долгосрочной перспективе,
конечно, экономике нужны
будут структурные преоб-
разования", - сказал он.
Несмотря на то что инф-

ляция приближается к це-
левому ориентиру около
4,5%, а динамика ВВП в
первом полугодии 2019 го-
да демонстрирует положи-
тельные показатели, это не
сказывается на общем
росте доходов населения,
отметил в беседе с "Извес-
тиями" генеральный дирек-
тор "Иволга Капитал" Анд-
рей Хохрин. Он привел
последние данные Счетной
палаты, по которым при
росте заработной платы на
1,8% и пенсий на 0,8% ре-
альные располагаемые де-
нежные доходы россиян
снизились на 1,3%. "Чтобы
улучшить материальное по-
ложение граждан, необхо-
димы стимулирующие

выплаты для поддержки
самых социально незащи-
щенных слоев населения.
В частности, компенсации
за возросшие платежи по
ЖКХ и меры поддержки
многодетным и малообес-
печенным гражданам", -
пояснил он.
Несмотря на то что "май-

ские указы" главы государ-
ства были направлены
именно на рост реальных
доходов россиян, бизнес и
госкомпании с тех пор в
целом не увеличили спрос
на рабочую силу, конста-
тировал эксперт "Между-
народного финансового
центра" Владимир Рожан-
ковский. "Низкая произво-
дительность труда, на ко-
торую ссылаются многие
главы российских предпри-
ятий и некоторые эконо-
мисты, обосновывая низкие
зарплаты, на самом деле
ничего общего с долей зат-
рат на оплату труда не име-
ет. Возможно, повышение
зарплат было бы целесо-
образнее проводить не в
виде фиксированных "дота-
ций", а в виде их варьируе-
мой, стимулирующей час-
ти", - отметил эксперт.
Именно такой подход, уве-
рен он, более интересен с
точки зрения искомого
оживления производства и
инновационной деятельнос-
ти в России.
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Наталия Ерменкова

Дорогие друзья, скажите
честно: когда речь заходит
о детской литературе, что
приходит в первую очередь
на ум? Дядя Степа, Незнай-
ка, стихи Чуковского, Ми-
халкова и Агнии Барто - не-
забываемые всю жизнь, и
будто вчера, стоя на табу-
ретке, мы декламируем пе-
ред гостями родителей :
"Одеяло убежало, улетела
простыня, и подушка, как
лягушка, улетела от меня…"
Но ведь время идет, летит,
и что читают сегодня наши
дети и внуки? Думаю, это
хорошо было бы знать и нам
с вами, чтобы находить об-
щий язык и темы с ними.
Десять лет шагает по пла-

нете замечательный россий-
ский проект - "КНИГУ.РУ",
который, наконец, дошел и
до Болгарии. В нем участ-
вуют российские писатели,
которые пишут для детей, а
это - самая ответственная
читательская аудитория -
ведь и они запомнят свои
любимые произведения на
всю жизнь.
В рамках проекта "КНИ-

ГУ.РУ" у нас проходит кон-
курс рецензий. В информа-
ционном сообщении гово-
рится: "Цель конкурса -

ÊÍÈÃÓ.ÐÓ øàãàåò ïî Áîëãàðèè

С учениками школы при Посольсте РФ в Болгарии
привлечение юных читате-
лей от 10 лет до 21 года,
знающих или изучающих
русский язык и проживаю-
щих в Болгарии, к чтению
современной детской лите-
ратуры на русском языке.
Для участия необходимо
прочитать как минимум од-
но произведение лауреатов
и финалистов конкурса на
сайте kniguru.info и подели-
ться своими впечатлениями
в виде рецензии, эссе, ил-
люстрации… Отзывы могут
быть составлены как на рус-
ском, так и на болгарском

языке. Подготовить работы
можно как самостоятельно,
так и коллективно: с дру-
зьями, классом или семьёй.
Как правильно написать ре-
цензию, рассказывает писа-
тель, эксперт конкурса Ири-
на Лукьянова на сайте
https://www.youtube.com.
Рецензии принимаются с 9
сентября по 15 ноября 2019
года по адресу kniguruinbul-
garia@gmail.com  Итоги кон-
курса будут объявлены 20
ноября. Победители получат
дипломы и ценные призы.
С 26 по 29 сентября в

р а м к а х
п р о е к т а
"КНИГУ.РУ"
в Болгарии
гостила пи-
сатель из
Москвы Ая
Эн .  Об -

ширная программа за такой
короткий срок включала
встречи в Софии и в Бурга-
се. Уже в день прилета дет-
ский писатель-фантаст по-
бывала в Российском куль-
турно-информационном цен-
тре, где в библиотеке Ая Эн
представила книги писате-
лей - участников и победи-
телей проекта.

27 сентября состоялась
встреча с учениками школы
при Посольстве РФ в Бол-
гарии. Школьники проявили
живой интерес к новинкам
современной детской лите-
ратуры, которые рекомен-
довала им для чтения писа-
тельница. Чтобы привлечь
детей и вызвать у них же-
лание больше читать и уз-
навать, Ая Эн продемонст-
рировала специальные кар-
точки, собрав которые как
пазл, можно получить образ
героев книги. На обратной
стороне карточки помещены
ссылки: где можно найти ин-
формацию о проекте и ре-
комендуемых книгах. 28 сен-
тября запомнится самой пи-
сательнице тем, что она при-
нимала участие в V Всемир-
ном молодежном форуме

российских соотечественни-
ков "Молодежь строит буду-
щее", проходящем в эти дни
в Софии в Парк-отеле "Мос-
ква", и на котором ей уда-
лось установить десятки ин-
тереснейших контактов с
молодыми соотечественни-
ками из разных стран ми-
ра.

29 сентября Ая Эн уже
была в Бургасе, где ее по-
летнему тепло встречали пи-
сатели, родители и дети в
приветливом Доме писате-
ля.
Незабываемые встречи на

болгарской земле останут-
ся в памяти писательницы,
по ее признанию, надолго и,
возможно, вдохновят ее на
новые сюжеты. Она выра-
жает сердечную благодар-
ность людям, которые сде-
лали ее первое путешествие
в Болгарию таким инте-
ресным и полезным - Ната-
лии Ерменковой, представи-
телю РКИЦ и председате-
лю Союза русскоязычных
писателей Болгарии, кото-
рая подготовила такую нас-
ыщенную программу; Лиси-
ной Ульяне Вячеславовне -
заместителю директора по
ВР школы при Посольстве
РФ в Болгарии; Марине Да-
дикозян - председателю Фе-
дерации "Союз соотечест-
венников"; Наталии Недял-
ковой - координатору по
внешним связям Черномор-
ского отделения СРПБ.

Ая Эн так рассказывает об од-

ной из встреч в Болгарии:

"Я бы хотела сказать несколько
слов о ребятах из школы при Посо-
льстве РФ в Болгарии - они порази-
тельные! Они не только образован-
ные и эрудированные - они при этом
идеально воспитаны, открыты и за-
интересованы в получении новых зна-
ний, а не только новых впечатлений.
Поверьте, все это вместе - боль-
шая редкость. А уж когда речь идет
не о трех, и не о десяти подростках,
а о двух классах(!), которые пришли
на встречу…  У нас получился от-
личный диалог с залом, мы были с
ними на одной волне. И мне прият-
но осознавать, что они - наше буду-
щее. Огромное спасибо педагогам
этой школы, я с ними не знакома,

Ая Эн
"АЗОТ И СЕЛЁДОЧКИНА"

Глава 1. Очень странная
школа и… никакой стаби-

льности
- Азот!
- Я!
- Водород!
- Тут!
- Кислород!
- На месте…
- Углерод!
- Я!
- Стоп! Стоп, стопусик, -

шепчет-хмурится Светлана
Евгеньевна, - молоденькая и
неопытная, проницательная
и подозрительная. - Давай-
те-ка еще раз. А то что-то
голоса Азота и Углерода по-
хожи.
Она встает, чтобы лучше

видеть каждого.
- Азот!
Тишина в классе. Азота

нет. Ла-а-ад-ненько…
- Водород!
- Тут.
- Кислород!
- Присутствую.
- Углерод!
И вновь тишина в классе.

Углерода тоже нет.
Все остальные вроде бы

на местах и заняты привы-
чными делами.
Вода медленно испаряет-

ся.

Настоящее имя - Крестьева Ирина Борисовна. Ая Эн - псевдоним.
Окончила Тбилисский государственный университет по специальности -
физик. Работает в области биофизики. Защитила диссертацию - имеет
степень кандидата физико-математических наук. Однако "физика" прек-
расно сочетается с "лирикой". Еще в школе написав поэму "О, Грузия,
ты вся - как вдохновенье!", она стала победителем Олимпиады школьни-
ков по литературе. Ая Эн попробовала себя в жанре публицистики на
другой олимпиаде - написала статью "Влияние исторических событий на
формирование костюма", которая была опубликована в сборнике ста-
тей. Первому успеху помогла любовь к чтению и интерес ко всему, что
ее окружает. Литературное творчество стало для нее потребностью.
Она сочиняет прозу и стихи, пишет сценарии к взрослым и детским
театральным постановкам. Есть сценарии документальных фильмов -
"Этот невозможный русский" и "Хождение по кочкам" (киностудия "Наци-
ональный Фильм-XXI век"). Публикуется в журналах "Простоквашино",
"Веселые картинки", "Жили-были", "Кукумбер", "Разноцветные дороги",
"Ларец Клио", "Мурзилка", "Семья", "Аифка", "Почемучка" и др. Ею напи-
сано много произведений для детей. Участник Семинара для молодых
писателей, пишущих для детей в Переделкино.

Внимание участников ЛИТЕРАТУРНОГО КОНКУРСА
на соискание ПРЕМИИ им. А. А. Ахматовой и
КОНКУРСА на лучшие произведения на тему

"КНЯГИНЯ РОССИЙСКОЙ ПОЭЗИИ - АННА АХМАТОВА",
посвященного 130-летию со дня рождения поэтессы:
Результаты конкурса - лонг-лист (длинный список) и

шорт-лист (короткий список) - будут объявлены в сле-
дующем номере газеты "Русия днес - Россия сегодня" и
в газете "Словото днес", а также на сайте Россотрудни-
чества в Болгарии и на странице Союза русскоязычных
писателей Болгарии в Фейсбук.
Просим номинантов, попавших в лонг-лист и в шорт-

лист, подтвердить свое присутствие на торжестве 18
октября (пятница) в 17.30 час. в Мраморном зале РКИЦ,
ул. Шипка, 34, г. София по электронному адресу:
nataliaer@abv.bg

но они точно Учителя с большой
буквы. Многие ребята выразили же-
лание поучаствовать в конкурсе
"Книгу.ру в Болгарии", будет очень
любопытно посмотреть на их работы.
Я уверена, что они придумают что-
то особенное!
В этом году моя повесть "Азот и

Селёдочкина" попала в Короткий
список конкурса. Это странная по-
весть. Начинается все с класса, в
котором учатся… химические эле-
менты. В этот класс попадает са-
мая обычная девочка Маша. Дума-
ете, такого не может быть? Может,
и постепенно выясняется, что, как
и почему…  Вот два отрывка из этой
повести - глава 1 и глава 19. А
полный текст можно почитать, заг-
лянув на сайт Книгу.ру."

Метан воняет одорантами.
Неон с Аргоном безучаст-

но глазеют в окна.
- Что ж, перейдем к уро-

ку. Открыли тетради… Зо-
лотце мое, вас с Серебром
это тоже касается!

Когда настоящее тянется
слишком долго, оно стано-
вится прошлым.

Начался урок ,  самый
обычный урок.
И никто не знал, что в это

самое время творили Азот
с Углеродом, эти экспери-
ментаторы-недоучки. А тво-
рили-сотворяли они не что
иное, как самое, самое, са-
мое нестабильное химичес-
кое вещество в мире. Два
Углерода и четырнадцать
Азотов взялись за руки, за
ноги и за прочие свои элек-
троны и… И у них все полу-
чилось.
Они назвали его Азидоа-

зид Азид (Azidoazideazide) -
самое, самое, самое неста-
бильное химическое вещес-
тво в мире. Даже крошеч-
ная крошка этого вещества
оказалась источником очень
мощной и "чувствительной"
энергии.

Малыш Азидоазид Азид
обладает ужаснейшим ха-

рактером. Его невозможно
ни накормить, ни перепеле-
нать, ни сфотографировать.
Он взрывается при любом
воздействии: при легком ка-
сании, при купании, при ука-
чивании в люльке, и даже
при взгляде на него (если
резко повернуть голову и
создать слабый поток воз-
духа).

"Химики считают его чу-
дом, так как не могут соб-
рать о нём никакой инфор-
мации!" - сказано на сайте
юных британских ученых.

Глава 19. Магний, Берил-
лий и… как же все запута-
но!

Прошло полторы недели.
Маша поправилась.

- Азот!
- Я!
Его никто пока не исклю-

чил, хотя за нарушение
школьных правил могли. В
рейтинговой таблице Мак-
сим Аладьин по-прежнему
телепался в хвостовой час-
ти. С Машей они теперь поч-
ти не разговаривали. Он ей
звонил, писал, просил про-
щения. Она уверяла: все в
порядке, извиняться не за
что. Он спрашивал, как ру-
ка. Она успокаивала: нор-
мально. Он пытался погово-

рить о другом. Она отвеча-
ла, но кратко и словно из
вежливости. Он думал, что
у нее остался шрам на всю
жизнь, и что она его никог-
да не простит. А у нее в го-
лове крутились на детской
осенней карусельке мамины
слова: "Как ты могла начать
раздеваться потому, что те-
бе так сказал однокласс-
ник?! Как ты могла? Хоть
родинка, хоть не родинка,
хоть что! Даже если бы ты
руку сломала! Как! Тебе!
Это! Могло прийти в голо-
ву!!!" Слова крутились, ма-
мино заплаканное, отчаяв-
шееся лицо, висело в вет-
вях облетевшего дерева, от-
дельно от слов и прямо над
ними. Маше было стыдно,

неприятно, неуютно. Ей не
хотелось общаться с Азотом,
хотя она его ни в чем, ни в
чем не обвиняла.

- Водород!
- Тут!
Вот кто молодец, так это

Миша Белецкий. Пока Селе-
дочкина болела, он успел
слетать в Венгрию и при-
нять участие еще в одном
международном шахматном
турнире. А число его подпис-
чиков в Инстаграме возрос-
ло почти на сотню. Он не
возглавляет общую рейтин-
говую таблицу, но входит в
десятку лидеров. Это успех-
успех, ведь рейтинг общий,
на три больших класса.

- Кислород!
- На месте…
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"Восторженные эмоции,
которыми был насыщен вче-
рашний день, оставят своё
послевкусие ещё на долгое
время"… Это отзыв о собы-
тии, состоявшемся 26 сен-
тября 2019 года в Шумене,
где продолжает объединять
вокруг себя добрых и талан-
тливых людей неутомимая
Тамара Стилиянова, предсе-
датель русского клуба "Сла-
вяне 2000" Федерации "Со-
юз соотечественников в Бол-
гарии". Совместно с пред-

седателем народного чита-
лишта им. Асена Златарова
в Дивдядово Венциславой
Борисовой и командой доб-
ровольных помощников к
международному Дню по-
жилых людей и Дню иност-
ранных языков там откры-
ли выставку "Ожившие по-
лотна" фотохудожника из
Москвы Лилии Ашарфудино-

Татьяна Липова,
председатель Бургасского клуба "Русь"

В этом году свою свою традиционную осен-
нюю экскурсию дружный коллектив клуба с дру-
зьями, в составе 45 человек посетили Румы-
нию. Первым объектом посещения стал Буха-
рест - самый большой город в Юго-Восточной
Европе, основанный в 1459 году. Румынская сто-
лица в этот день праздновала свой юбилей -
560 лет, поэтому в центре города кипела празд-
ничная жизнь: музыканты готовились к выступ-
лению на площадках, уличные артисты развле-
кали публику, многочисленные павильоны про-
давали разнообразную еду и сувениры, а вече-
ром планировалось лазерное шоу. Великолеп-
ная архитектура и артистическая среда дали
этому городу имя "Маленький Париж". Во вре-
мя панорамной прогулки по городу мы увидели
несколько прекрасных площадей города: "Рево-
люции", "Виктории", "Унири", а также  Королев-
ский дворец, Университет, храм музыки "Ате-
не", Патриарший собор Св. Константина и Елены
и дворец на холме Патриаршии - духовный центр
города, парламент - второе по величине в мире

Надежда Иванова-
председатель клуба

"Соотечественник"-Ямбол

Русский клуб"Соотечест-
венник"-Ямбол начал свою
новую страничку биографий
с юбилейного вечера, пос-
вященного одному из самых
активных членов клуба - Зи-
наиде Абдулаевне Стефано-
вой. Она родилась в г.Ильич,
в Казахстане в 1939 г. С 1940
до1954 г. жила в Узбекиста-
не. Отец Хамидов Абдула по-
гиб в 1942 г. в боях под Ста-
линградом. В 1953 году се-
мья уехала на Украину. В

Страницу подготовила
Светлана Тютюнджиева

Þáèëåéíûé âå÷åð ïðèçíàòåëüíîñòè
1957 г. по комсомольскому
призыву уехала в Казахстан
на стройку. Там судьба све-
ла ее с болгарским строи-
телем Стефаном Стефа-
новым. Строили крупный ме-
таллургический комбинат,
жилые дома в новом квар-
тале города Темир- Тау , Ка-
рагандинской области В 1960
году родилась  старшая дочь
Лиляна, а позднее дочь Ма-
рия. В 1961г. семья перее-
хала в Болгарию. С этого
времени Зинаида активно
участвовала в движении ук-
репления болгаро-советской
дружбы, была членом Все-

народного комитета болгар-
ской дружбы, членом зем-
лячества советских граждан
в г. Ямбол. Много лет она
вела занятия русского язы-
ка для взрослых, пела в хо-
ре советских женщин, учас-
твовала в многочисленных
литературно-музыкальных
вечерах. И сейчас Зинаида,
несмотря на свой возраст и
болезни, остается активным
членом клуба "Соотечествен-
ник".

Поэтому все с большим
волнением готовились к ве-
черу. Большой неожидан-
ностью для юбиляра стал

фильм о ее жизни, а позд-
равления ее бывших и нас-
тоящих учеников показали
неувядающую память и
признание своему учителю.
Песни молодости : "Я люб-
лю тебя, жизнь", "Тонкая ря-

бина" стали прекрасным
музыкальным поздравлени-
ем от всех присутствующих
на вечере.

"Ðóñü" óâèäåëà "ìàëåíüêèé Ïàðèæ"
административное здание после Пентагона.

Программа следующего дня была очень насы-
щенной: посещение летней резиденции румынс-
ких королей - замка "Пелеш" в Синая, замка "Бран",
известного как Замок Дракулы - впечатляющей
средневековой крепости, построенной в 1382 го-
ду на 60 - метровой скале, а также крепости
"Рышнов" - одной из семи болгарских крепостей
на перевале в Трансильвании. Туда группе приш-
лось подниматься на специальном паровозике.

Последний день экскурсии группа провела в
живописном средневековом городе Брашов, гу-
ляя по его романтичным улочкам и рассматри-
вая основные туристические достопримечате-
льности: городскую площадь, "Черную" церковь
- самый большой готический собор в Восточной
Европе, построенный в 1383 году, старую мэрию,
церковь "Св. Николая" и др. Три дня экскурсии
пролетели совсем незаметно, оставив после се-
бя приятные эмоции и воспоминания! Начиная
свою работу после летних каникул, приглашаем
членов клуба и наших друзей на открытие сезо-
на 2019-2020 г.г. 6 октября, воскресенье в 15:00
в помещение Летнего театра (со служебного вхо-
да). Будем рады всем гостям!

"Ìû ÷óâñòâóåì ñåáÿ áîãàòûìè"

Тамара Стилиянова, Лилия Ашарфудинова, Венцислава Борисова, Ирина
Бойчева (слева направо)

вой. Более 50 человек пе-
ревоплотились перед ее
объективом в героев клас-
сических картин русских ху-
дожников.

В Болгарии московская
журналистка приобрела
заслуженную известность и
уважение с первого своего
появления. Ее проект, цель
которого знакомить подрас-
тающее поколение с твор-
чеством русских художни-
ков, начинался с фотовыс-
тавки "Славянские сказки в
произведениях русских ху-
дожников", с успехом экспо-
нировавшей в Российском
культурно-информационном
центре в Софии более года
назад. Тогда в ней участво-

вали жители Софии. И вот
теперь она осчастливила шу-
менцев. Наградой для нее
были счастливые глаза де-
тей во время увлекательно-
го культурно-образователь-
ного преображения с помо-
щью декораций, костюмов
и грима в героев картин, а
также восхищение резуль-
татами от людей старшего
поколения, которым эти
картины знакомы с детст-
ва.

По мнению Лилии, такие
праздники позволяют учас-
тникам и зрителям почувст-
вовать свою сопричастность
к мировому движению во
имя добра, мира и гумани-
зации человечества, моти-

вируют вовлечённых в это
движение к новым достиже-
ниям, помогают расширять
ряды "армии добра", испо-
льзовать новые возможнос-
ти и коммуникации. "Есть по-
нятия не нуждающиеся в пе-
реводе ни на какой язык.
Это такие понятия, как
дружба, взаимопомощь и
всемерная поддержка
добрых начинаний, почита-
ние, сохранение и распрос-
транение исконных и новых
традиций", - считает Лилия
и выражает благодарность
за поддержку консулу Гене-
рального консульства в Вар-
не Оксане Жерновой, веду-
щей и председателю народ-
ного читалишта им. Асена
Златарова в Дивдядово
Венциславе Борисовой и
главному организатору и
вдохновителю фотовыставки
Тамаре Стилияновой.

"Многие дорогие гости по-
сещали наше читалиште, но
сегодня с особым волнени-
ем встречаем гостей, - ска-
зала на открытии Венцис-
лава Борисова. - Для нас
большая честь, что выставку
открывает российский кон-
сул Оксана Жерновая, бла-
годарим за оказанную
честь.  Мы чувствуем себя
богатыми - подлинное бо-
гатство встречаться с твор-
ческими людьми и приоб-
ретать настоящих друзей".
Завершился день гранди-
озным концертом местных
самодеятельных коллекти-
вов. Какой же праздник без
концерта и без благодарных
зрителей!

Фото: Лилия
Ашарфудинова

В подарок на память о событии
автор подготовила участникам
фотосессии календарь
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Страницу подготовила
Светлана  Михова

Владимир Павлов

В конце сентября 1815 г.
Россия, Австрия и Пруссия
подписали договор о созда-
нии Священного союза, в ко-
торый вошли все христиан-
ские монархи Европы.
Сегодняшняя Европа мно-

гим представляется если не
идеальным, то близким к то-
му миропорядком: устро-
енным на принципах челове-
колюбия и невмешательства
во внутренние дела друг дру-
га, направленным на реше-
ние любых межгосударст-
венных проблем мирным пу-
тем. Между тем уже 204 го-
да назад в Старом Свете
была предпринята попытка
создания именно такого меж-
государственного союза, и
инициатором этого процесса
выступала Россия.
Акт о заключении этого со-

юза был подписан 26 сентяб-
ря 1815 г. В течение несколь-
ких лет к этому конгломера-
ту, названному Священным
союзом, присоединились все
европейские монархи, кроме
британского принца-регента,
Папы Римского и султана От-
томанской Порты. И на про-
тяжении первых полутора де-
сятилетий действия соглаше-
ния Европа действительно жи-
ла, не зная ни одной крупной
войны и сохраняя спокойст-
вие в границах государств-
участников.
Основной целью Священно-

го союза было сохранение
европейского миропорядка
после свержения Наполеона
и разгрома наполеоновской
Франции, а также противос-
тояние революционному дви-
жению. Вопрос в том, что
именно Россия в лице ее им-
ператора Александра I взя-
лась за создание такой "ох-
ранительной" системы и доб-
ровольно приняла на себя
обязанности по ее поддер-
жанию, за что позднее полу-
чила презрительное прозви-
ще "жандарма Европы".
Начать надо с того, что

Священный союз стал еще
одним результатом Венского
конгресса. Результатом нео-
жиданным для большинства
его участников, но совершен-
но логичным для России. Соз-
ванный в Вене 1 октября
1814 г., этот межгосударст-
венный консилиум должен
был решить важнейший пос-
ле падения бонапартистской
Франции вопрос: как имен-
но распределить между ос-
тальными крупными европей-
скими державами завоева-
ния, отобранные у Наполео-
на, и как обеспечить сохран-
ность новых границ на кон-
тиненте и за его пределами
в течение максимально дли-
тельного времени. Фактичес-
ки Венский конгресс стал той
точкой, в которой начался
завершающий этап форми-
рования поздних европейс-
ких империй с их масштаб-
ными колониями. Отобранн-
ые у наполеоновской Фран-
ции территории оказались
распределены между глав-
ными участниками "бессмер-
тной коалиции" - Россией, Ан-
глией, Австрией и Пруссией,
и именно эти территориаль-
ные приобретения в значи-
тельной степени определили
формы европейского мира на
следующие сто лет.
В итоге несмотря на то,

что с последним этапом ра-
боты Венского конгресса
совпали знаменитые напо-

Àëåêñàíäð I ñîçäàë ïåðâûé Åâðîñîþç
Основной целью
Священного
союза было
сохранение
европейского
миропорядка

Венский конгресс для восстановления свободы и справедливости в Европе. В центре у стола - российский
император Александр I, австрийский император Франц I и прусский король Фридрих Вильгельм III

Торжественный бал в честь завершения подписания Священного союза

леоновские "сто дней", его
участникам (а это были
представители 216 европей-
ских государств, включая
даже самые незначитель-
ные) удалось договориться и
28 мая 1815 г. подписать Зак-
лючительный акт. Это доку-
мент, состоявший из 121
статьи, определял границы
Франции в пределах, кото-
рые она занимала до нача-
ла Великой Французской ре-
волюции, оговаривал раздел
Польши между ведущими
державами (именно тогда в
составе Российской империи
появилось Царство Польс-
кое), появление Германско-
го союза из 39 государств
во главе с Австрией, вечный

нейтралитет воссозданной
Швейцарии и так далее. Но
самого главного, чего ожи-
дал от конгресса русский
император Александр I, не
произошло: исключить воз-
можность новых войн и
новых революций в Европе
так и не удалось.
Начинавший свою государ-

ственную деятельность как
сторонник либеральных поли-
тических взглядов и симпа-
тизировавший Наполеону са-
модержец Всероссийский к
1815 г. существенно перес-
мотрел свои позиции. После
того как России удалось
сыграть ведущую роль в ан-
тинаполеоновской коалиции и
завоевать ведущее положе-
ние на европейском конти-
ненте, русского царя, по сви-
детельству многих современ-
ников, не оставляла мысль
выступить в роли общеевро-
пейского миротворца. Чтобы
реализовать эти планы, тре-
бовалось, во-первых, исклю-
чить или предупредить воз-
никновение разногласий меж-
ду ведущими державами Ста-
рого Света, которые и ста-
новились причинами войн, и,
во-вторых, нужно было иск-
лючить новые революцион-

ные выступления в Европе,
поскольку именно как рево-
люционера Александр I вос-
принимал Наполеона и имен-
но революционное движение
видел он в качестве главной
угрозы для сложившегося
статус-кво.
Но заключать еще один

обыкновенный союз между
властителями государств
российскому императору ка-
залось бессмысленным: он
успел неоднократно убедить-
ся в том, какое малое зна-
чение таким соглашениям
придается политиками. И
тогда Александр I, к тому
времени ставший гораздо
более религиозным челове-
ком, чем в начале своего
царствования, нашел, как
ему казалось, возможность
гарантировать незыблемость
нового союза. Он решил при-
дать ему характер не поли-
тический, а религиозный, по-
лагая, что соглашение, ос-
нованное на христианских
принципах любви и милосер-
дия, окажется более креп-
ким, чем любое другое.
Согласно Священному со-

юзу, три государства - Рос-
сия, Австрия и Пруссия - от-
ныне брали на себя обяза-

тельства быть "соединенны-
ми узами действительного и
неразрывного братства",
всегда "подавать друг другу
пособие, подкрепление и по-
мощь" и управлять своими
подданными и войсками "как
отцы семейств… в том же ду-
хе братства, которым они
одушевлены, для охранения
веры, мира и правды". Более
того, договор прямо объяв-
лял стоящим выше властите-
лей трех государств "Само-
держца народа христианско-
го", "нашего Божественного
Спасителя Иисуса Христа".
Все три монарха подписали
документ. Дату подписания
русский самодержец выбрал
сам и с особым смыслом: в
том году 14 сентября по ста-
рому стилю православная
церковь праздновала Возд-
вижение Креста Господня. И
этот выбор демонстрировал,
насколько серьезным и ве-
ликим начинанием русский
царь считает зарождающий-
ся Священный союз.
Первоначально к Священ-

ному союзу даже в России
отношение было довольно
скептическим - что уж го-
ворить о более прагма-
тичных Австрии и Пруссии.

Австрийский канцлер Кле-
менс фон Меттерних, нап-
ример, в разговоре со сво-
им императором откровен-
но назвал договор "пустым
и трескучим документом".
Но очень скоро и главные
участники Священного сою-
за, и другие европейские го-
сударства рассмотрели и
оценили те возможности, ко-
торые открывались с под-
писанием инициированного
русским царем договора.
Обращение к христианс-

ким ценностям и готовность
всегда и в любых обстояте-
льствах получить помощь от
другого христианского мо-
нарха перевесили европей-
ский скепсис. Всего за три
года - с 1815-го по 1818-й -
к Священному союзу присо-
единились 50 государств
Старого Света. А в конечном
итоге его участниками стали
все европейские монархии,
исключая Великобританию
(британские законы требо-
вали, чтобы на соглашении
поставил подпись не только
принц-регент, но и премьер-
министр, что не устраивало
остальных участников), Свя-
той Престол, поскольку Па-
па, по его собственным сло-
вам, и без того руководст-
вуется Святым Писанием, и
Оттоманскую Порту как му-
сульманское государство.
За первые семь лет сущес-

твования Священного союза
состоялись четыре его конг-
ресса, на которых обсужда-
лись детали совместной дея-
тельности участников: осенью
1818 года - в Аахене, в конце
1820 года - в Троппау (Силе-
зия), в первой половине 1821
года - в австрийском Лайба-
хе (нынешняя словенская сто-
лица Любляна) и в конце 1822
года - в Вероне. Главным ре-
зультатом всех этих конгрес-
сов стала выработка принци-
па вмешательства во внутрен-
ние дела стран-членов Свя-
щенного союза с целью под-
держки и сохранения сущес-
твующего миропорядка. Имен-
но на этом основании в даль-
нейшем войска одних монар-
хий участвовали в подавлении
революций в других, что и
позволило со временем объ-
явить Священный союз иск-
лючительно реакционным
объединением.
Между тем первые пятнад-

цать лет после создания Свя-
щенного союза в Европе не
знали крупных войн, и се-
рьезных военных конфликтов
удавалось избегать. Даже
после того, как умер главный
инициатор и вдохновитель
союза - император Алек-
сандр I, его детище продол-
жало удерживать Старый
Свет от военного безумия,
хотя в действительности со-
юз уже перестал существо-
вать. А последнюю точку в
его истории поставил 1853
год: начавшаяся Восточная
(или Крымская) война на
полтора века похоронила
идею всеевропейского объ-
единения государств, котор-
ые могут решить все свои
противоречия исключитель-
но мирным путем. (histrf.ru)
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14. ВЗГЛЯД

Илья Виноградов (член
Союза писателей России,
один из организаторов
Славянского Хода-2018)

Литература - это не толь-
ко авторы со своими книга-
ми, но и начатые ими дела,
след, который они оставили
в истории, в жизни края и
страны. И в этом смысле
рассказ о литературе Мур-
мана был бы неполным без,
пожалуй, главного проекта,
рождённого писателями и
поэтами Кольского Севера
- Международного Правос-
лавного Славянского хода,
который был придуман и
воплощен в 1997 году писа-
телем Виталием Масловым
при поддержке поэта Вик-
тора Тимофеева и других
коллег по творческому це-
ху, а в 2018 году возрождён
их преемниками по Мурман-
скому отделению Союза пи-
сателей России. Это куль-
турная экспедиция от Мур-
мана на Балканы с участи-
ем писателей, журналистов,
представителей церкви и об-
щественности, деятелей по-
литики и культуры с прове-
дением выступлений, встреч
и поиском новых друзей и
партнеров по всему марш-
руту.

Итогом Славянского хода-
2018 стали уже несколько
масштабных международных
проектов, о которых и пой-
дет речь. Но сначала стоит
вспомнить и сам Ход (под-
робный рассказ о его воз-
рождении был опубликован
в альманахе "Площадь Пер-
воучителей" за 2018 год, од-
нако в том водовороте со-
бытий, впечатлений, зна-
комств, эмоций и открывав-
шихся перспектив что-то ос-
талось на втором плане,
масштаб тех или иных эпи-
зодов сразу было сложно
оценить).

Первый этап маршрута
был хоть и ярок, но в целом
предсказуем и ожидаем. По-
настоящему тепло, как и по-
ложено земляку, встретил
нас в своем морском музее
в Петрозаводске бывший
мурманский журналист Вик-
тор Георги. Насыщенная
программа ждала в Вели-
ком Новгороде, где Ход
встречала добрый друг мур-
манских писателей Ольга
Балашова. Очень гостепри-
имным оказался и один из
руководителей Союза писа-
телей Беларусии Анатолий
Матвиенко, встретивший нас
в Минске и за каких-то пол-
дня познакомивший и со
своими коллегами, и с си-
туацией с белорусской ли-
тературой в целом, предло-
живший сразу несколько
направлений для дальнейше-
го сотрудничества.

Были мы уверены и в дру-
зьях в Болгарии, с которы-
ми отношения не рвутся уже
30 лет - с той поры, как бол-
гары помогли Маслову со-
товарищи провести первый
в Мурманске и России День
славянской письменности и
культуры. Встречала нас
председатель Союза журна-
листов Болгарии Снежана То-
дорова, которая (совпаде-
ние? - но таких совпадений
у Славянского хода было
слишком много, чтобы счи-
тать их случайностью) в годы
студенчества со стройотря-
дом возводила… детский сад
в Мурманске. Нас ждали ор-
ганизованный ею вечер в
Союзе журналистов, пригла-
шение в Дом журналистов
на берегу моря под Варной,
где мы наконец смогли вос-
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становить растраченные за
наш марафон силы и нервы.
Конечно, Болгария - это и
друзья Маслова Калина Ка-
нева и Васил Попов, посе-
щавшие Мурманск во вре-
мя приезда памятника Ки-
риллу и Мефодию. Именно
Калина договорилась о на-
шем визите в общину Полс-
ки Трымбеш, который вдруг
вырос в большую дружбу и
получил насыщенное про-
должение, о чем чуть поз-
же.

А вот настоящие сюрп-
ризы и открытия Славянс-
кого хода начались в Сер-
бии. В городе Нови Сад, в
сотне километрах от Белг-
рада, нас ждала Радмила
Войнович. Хотя знакомство
с ней ограничивалось к то-
му времени буквально ми-
нутным моим с ней разго-
вором на съезде Союза пи-
сателей в Москве годом ра-
нее и последующими теле-
фонными звонками, именно
её участие - во всех смыслах
этого слова - сделало Ход
действительно успешным и
результативным, дав боль-
ше, чем мы даже могли
предвидеть в самых смелых
мечтах.

Первая общая фотография
у памятника Сергею Радо-
нежскому в парке недалеко
от Дуная - это первый па-
мятник святому за предела-
ми России, дар русского на-
рода сербским братьям.
Встреча с удивительным
музыкантом Владимиром
Ровневым, создающим уни-
кальные музыкальные ску-
льптуры и инструменты…

Тогда мы еще не знали и
даже не могли подумать,
сколько еще сюрпризов и
потрясающих встреч приго-
товит нам Радмила. А они,
фактически, и составили ос-
новную "свободную прог-
рамму", то есть незаплани-
рованную. Это и встречи в
Белграде с писателями, и на-
ше знакомство с Республи-
кой Сербской, включая
встречу с её президентом
Милорадом Додиком в Баня
Луке (там же - с председа-
телем Союза писателей
Республики Предрагом Бе-
лошевичем и легендой сер-
бской поэзии Зораном Кос-
тичем), епископом Фотием
в Биелинне, отцом Мирос-
лавом в монастыре Святого

Николая в Озрене.
Благодаря только этим

встречам Ход можно было
бы назвать полностью сос-
тоявшимся. Но наша зада-
ча была не просто проехать
славянскими дорогами, а
протянуть между всеми точ-
ками маршрута нити, кото-
рые помогут укрепить связь
России и славянских стран.
Первое, что было сделано -
альманах "Площадь Первоу-
чителей", который по итогам
Хода впервые в истории стал
антологией современной
поэзии Мурмана и славянс-
ких стран. В него вошли
произведения авторов Бела-
руси, Сербии, Республики
Сербской, Болгарии, в том
числе и тех, кто встречал
Ход. Здесь же увидели свет
материалы об уже истори-
ческих событиях Хода -
первый, пусть в чем-то не-
полный, но живой и яркий
отчет о Славянском ходе,
написанный Дмитрием Кор-
жовым, а также заметки Ма-
рины Чистоноговой об ор-
ганизованном "Атомфлотом"
путешествии Самарского
знамени накануне Хода на
Северный полюс.

А весной 2019 года состо-
ялся первый масштабный
проект с непосредственным
участием друзей по Ходу, ор-
ганизованный руководите-
лем оленегорского Центра
культуры и досуга "Поляр-
ная звезда" Светланой Че-
модановой - фестиваль "Во-
рота Солнца" в Оленегорс-
ке. Делегацию сербов возг-
лавила Радмила Войнович -
это было нашей скромной
попыткой отплатить за ее
гостеприимство в Сербии.
Сопровождал сербскую де-
легацию гость из Москвы -
писатель, автор литера-
турных переводов со славян-
ских языков, член союза пи-
сателей России Валерий Ла-
тынин. А главными участни-
ками стали сербский танце-
вально-музыкальный коллек-
тив "Завичай", основу кото-
рого составляют сербские
студенты из Москвы, и пе-
вец Александр Кочич. Как
сказал на торжественном
ужине мэр Оленегорска
Олег Самарский, "теперь я
понимаю, что не зря отпус-
кал Светлану Чемоданову в
Славянские Ходы!"

От Болгарии на фестива-

ле выступила Марисвет-Ли-
дия Красимирова, школьни-
ца, исполнительница русских
и болгарских песен (из той
самой общины Полски
Трымбеш, куда Ход пригла-
сила Калина Канева). Но
главной целью в Кольском
крае для нее и приехавшей
с нею бабушки Светланы
Немановой был все же не
фестиваль. Благодаря Сла-
вянскому ходу ее семья
смогла впервые за 75 лет
найти информацию о своем
родственнике, который по-
гиб, защищая Заполярье от
немецких захватчиков.

О поисках места гибели
родственника Михаила Ку-
зьмина они рассказали учас-
тникам Хода еще в Болга-
рии, и эта история не мог-
ла не получить отклик. Пос-
ле возвращения просьбу
болгар передали поискови-
ку, председателю правления
Мурманского отделения Со-
юза писателей Михаилу
Орешете. И он по архивным
документам нашел нужные
сведения. Выяснилось, что
сержант Кузьмин погиб в хо-
де знаменитой Петсамо-
Киркенесской операции, ког-
да немецкие войска были
выбиты с территории севе-
ра Кольского полуострова.
Его имя было выбито на
братской могиле вместе с
именами еще нескольких со-
тен погибших героев. И бол-
гары посетили это место,
где на кладбище к их визи-
ту установили именную пли-
ту Михаила Кузьмина. Зем-
лю с могилы они передали
родственникам в Архан-
гельск, которые долгие годы
безрезультатно искали мес-
то захоронения. А большой
друг Славянского хода, ко-
торый одним из первых под-
держал его идею и помог ее
осуществить - заместитель
председателя мурманского
горсовета Михаил Белоше-
ев. Пронзительный, очень
человечный и важный резу-
льтат Хода.

Еще одним важным собы-
тием того визита балканс-
ких гостей в наш край ста-
ла встреча в Мурманской
областной думе, где их при-
нимали сразу несколько де-
путатов во главе с предсе-
дателем думы Сергеем Ду-
бовым (не хватало только
депутата Виктора Сайгина,

который деятельно поддер-
живает Ход с момента его
зарождения в 1997 году).
Несмотря на высокий офи-
циальный уровень, получил-
ся очень теплый душевный
разговор о славянском ми-
ре, литературе, дружбе на-
ших стран и планах. Закон-
чилась встреча - а иначе и
быть не могло - сербскими
песнями.

Вскоре пришло время уже
визитов северян на Балканы.
В июле по приглашению
опять-таки Радмилы Войно-
вич немногочисленная, но
талантливая делегация с
участием Светланы Чемода-
новой, руководителя мурман-
ского Дома культуры Ленин-
ского округа Елены Титарен-
ко и певиц, преподавателей
вокальных студий Надежды
Заянчуковской и Юлии Ани-
симовой (из Оленегорска и
Мончегорска соответствен-
но) стала участником фести-
валей в Сербии и Боснии и
Герцеговине. Первая встре-
ча прошла на русском вече-
ре в Культурном центре го-
рода Нови Сад. Северяне
вместе с сербскими испол-
нителями стали участниками
одной из площадок Между-
народного фестиваля "Нови
Сад, европейская мо-
лодёжная столица культуры
2019". Следующим был Фес-
тиваль народной культуры в
югославском городе-герое
Дрвар (сейчас - Босния и
Герцеговина), приуроченный
ко Дню города. Помимо
выступлений, представители
Мурманской области встре-
тились с властями, деятеля-
ми культуры, посетили мо-
настыри и памятные места,
обсудили перспективы даль-
нейшего сотрудничества. Так,
власти Дрвара выразили за-
интересованность в установ-
лении побратимских связей
с одним из городов в Мур-
манской области. Очень на-
деемся, что скоро это про-
изойдет.

Чуть более месяца спустя
оленегорцы отправляются
уже в Полски Трымбеш.
Здесь юная певица София
Макарчук стала победитель-
ницей Национального кон-
курса молодых певцов в
Болгарии. Наша землячка
получила высшую награду
мэра города, которую он
вручил лично. Радость по-
беды с ней разделила её
наставник, преподаватель
музыкальной школы Олене-
горска Мария Махно, соп-
ровождавшая ее в поездке.
Помимо выступлений у оле-
негорцев было и много об-
щения. Одна из самых яр-
ких встреч - со знаменитым
болгарским эстрадным ис-
полнителем Веселином Ма-
риновым, который родился
в Полски Трымбеш.

Так мы подошли к годов-
щине Славянского хода-
2018, отметить которую ре-
шено было международным
телемостом (впервые в Мур-
манске!) с участием друзей
Хода. А участник экспеди-
ции, известный мурманский
кинорежиссер и оператор
Андрей Сычев к этому вре-
мени подготовил фильм о Хо-
де, первая презентация ко-
торого состоялась на меж-
дународном кинофестивале
в Норвегии.

Вот таким насыщенным
выдался год, прошедший со
Славянского хода-2018 год.
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Вступая во взрослую
жизнь, наполненную различ-
ными соблазнами, молодой
человек должен особо вни-
мательно следить за своей
духовной безопасностью, на
это указал патриарх Кирилл.
Обращаясь в четверг 26

сентября в Тольятти к уча-
щимся и педагогам ВУЗов
Самарской области, Пред-
стоятель Церкви отметил,
что вступление во взрослую
жизнь похоже на погруже-
ние пловца под воду.

- С каждым метром вглубь
он испытывает на себе бо-
льшее и большее давление.
Потом наступает такой мо-
мент, когда без специальных
средств человек дальше
опускаться не может - ему
нужны запасы кислорода,

Председателя Патриарше-
го совета по культуре, соп-
редседателя Церковно-об-
щественного совета по за-
щите от алкогольной угрозы
митрополита Псковского и
Порховского Тихон рассказал
в интервью "Комсомольской
правде" о успехах антиалко-
гольного форума. (С сокраще-
ниями).

- Владыка, в конце ав-
густа в Пскове прошел ан-
тиалкогольный форум. По-
чему именно здесь?

- Псковская область - од-
на из самых проблемных по
потреблению алкоголя ,
именно поэтому здесь про-
вело форум Министерство
просвещения. У нас есть неп-
лохой опыт - деятельность
Церковно-общественного со-
вета по защите от алкоголь-
ной угрозы. Он был создан
10 лет назад по инициативе
Святейшего Патриарха Ки-
рилла. Сопредседательству-
ем в этом совете мы вдво-
ем с академиком Лео Боке-
рия. В форуме участвовали
представители 40 регионов.
Вместе с губернатором Ми-
хаилом Ведерниковым мы
сделаем нашу область пилот-
ной для разработки широ-
кой системы профилактики

В Великом Новгороде после
двух лет реставрации открыли
храм святителя Николая Чудот-
ворца на острове Липно XIII ве-
ка постройки. Он один из самых
ранних среди сохранившихся
храмов Руси, построенных пос-
ле монгольского нашествия.
Масштабные работы в храме

начались в 2016 году по пору-
чению главы Правительства
России Дмитрия Медведева, со-
общил сайт Правительства Нов-
городской области.
За два года реставраторам

удалось сделать многое - закон-
сервирована монументальная
живопись, отреставрированы
внутренние стены, не содержа-
щие живопись, и сохранившие-
ся фрагменты оконниц XIII-XIV
веков, а кроме того, воссозданы
хоры и лестницы согласно ар-
хивным чертежам и заменены
послевоенные воссозданные
оконницы на окнах, - пояснил
на церемонии его открытия
первый зам. губернатора - ру-
ководитель Администрации гу-
бернатора Новгородской облас-
ти Сергей Сорокин. Он сооб-

Â Ïîòñäàìå ïîñòðîÿò
ïðàâîñëàâíûé äóõîâíî-
ïðîñâåòèòåëüñêèé öåíòð
Рядом с православным храмом в честь святого

князя Александра Невского в немецком Потсдаме
будет построен духовно-просветительский центр.
После Литургии, посвященной 190-летию со дня

освящения храма, управляющий Берлинско-Гер-
манской епархией архиепископ Подольский Тихон
возглавил крестный ход к месту будущего строи-
тельства центра, сообщил епархиальный сайт.
В торжествах и освящении места строительст-

ва приняли участие не только местные правос-
лавные, но и делегация Белорусской Православ-
ной Церкви, а также референт министерства ку-
льтуры земли Бранденбург Клеменс Нойманн,
председатель городского парламента Петэ Хойер,
представители местной общественности и много-
численные гости.
Храм в честь святого князя Александра Невского

в Потсдаме был заложен 11 сентября 1826 года.
На торжестве присутствовал прусский король. Пер-
вое богослужение в новом храме совершили 10 июня
1829 года. В основном приход храма составляли
православные колонисты. К 1900 году при нем су-
ществовала воскресная школа для детей правос-
лавных колонистов. В ХХ веке в силу исторических
обстоятельств храм несколько раз менял свою
юрисдикцию. Сейчас он входит в состав Берлинс-
ко-Германской епархии Московского Патриархата.

Ðîññèÿ ïîêèíóëà ïÿòåðêó ñàìûõ ïüþùèõ ñòðàí

среди подростков и молоде-
жи. У нас есть неплохие на-
работки, показавшие свою
эффективность.

- А для алкоголиков со
стажем?

- В области действует хо-
роший реабилитационный
центр "Ручей", но это осо-
бое направление: я не возь-
мусь ни за дело специально-
го лечения, ни за реабили-
тацию - этим призваны за-
ниматься профессионалы. А
вот профилактика - это то,
над чем мы можем и должны
работать.

- Почему в России исто-
рически так много пьют?

- Может быть, вы и не зна-

ете, но, по данным ВОЗ, за
последние 10 лет Россия по-
кинула пятерку самых пью-
щих стран мира. Вы заме-
тили, больше или меньше
стало на улицах пьющей мо-
лодежи, например, в Моск-
ве?

- На лавочках порой си-
дят, но в основном постар-
ше. Мои знакомые жалу-
ются, что молодежь теперь
отказывается от рюмки.

- Уже 10 лет как осущест-
вляется программа, создан-
ная при участии нашего об-
щественно-церковного сове-
та по снижению потребле-
ния алкоголя в РФ. Эта бо-
льшая государственная прог-
рамма утверждена в те годы
премьер -министром Пу -
тиным. Вспоминая кампанию
80-х годов, можно сказать,
что сейчас осуществляется
тихая и, может быть, одна
из самых эффективных ан-
тиалкогольных кампаний за
всю историю России. И
очень хорошо, что ее почти
не заметили, мы рады это-
му.

- Вы ведь председатель
общественного совета Ро-
салкогольрегулирования.
А какие методы этой прог-
раммы?

- За эти 10 лет проведены
жесткие меры по пресече-
нию продажи алкоголя не-
совершеннолетним. Запре-
щено распитие в общест-
венных местах. Ограничено
время продажи алкоголя.
Помните, еще совсем недав-
но можно было купить вод-
ку и днем, и ночью даже в
киосках.
Кстати, продажа в киос-

ках тоже приостановлена.
Повышены акцизы, а значит
и цены, а значит и доступ-
ность алкоголя: бутылка вод-
ки за 30-40 рублей была нор-
мой еще совсем недавно. Пи-
во приравняли к алкоголь-
ной продукции с соответст-
вующим акцизом. Ведь ма-
ло кто знает, пиво продава-
лось льготно, как продукт
питания. По телевидению
было показано множество
роликов социальный рек-
ламы, фильмов. Ну, и, конеч-
но, расширяется возмож-
ность досуга, спорта.

- И какие же результаты?
- Есть официальная ста-

тистика Минздрава России.
Поскольку мне пришлось не-
давно делать соответствую-
щий доклад, я помню эти
цифры. В результате кам-
пании последних лет в стра-

не существенно сократилось
потребление алкоголя с 15,8
литра на человека в 2008
году (по данным ВОЗ, даже
18 литров) до 9,7 литра эта-
нола на человека в 2017 го-
ду, что соответствует уров-
ню 11,55 литра на лиц стар-
ше 15 лет.
Россия вышла на 1-е мес-

то в мире по темпам сниже-
ния смертности и роста про-
должительности жизни сре-
ди среднеразвитых и высо-
коразвитых стран. В 2017 го-
ду в России был побит аб-
солютный рекорд средней
продолжительности жизни за
всю историю страны, вклю-
чая советское время: 72,7
года.
Смертность от случайных

отравлений алкоголем, по
данным Росстата, сократи-
лась более чем в 3,5 раза,
а количество больных алко-
голизмом почти на 40%. В
2009 году специалисты ВОЗ
провели исследования, так
вот, согласно прогнозам из
100 юношей-выпускников
школ 2009 года - в Англии
доживут до пенсии 90 чело-
век, а в России - лишь 40.
Основная причина, по мне-
нию экспертов, - алкоголь.
Теперь это в прошлом.

Ïàòðèàðõ Êèðèëë ïîñîâåòîâàë ìîëîäåæè ïðè "ïîãðóæåíèè" â æèçíü
çàáîòèòüñÿ î äóõîâíîé áåçîïàñíîñòè

скафандр и многое-многое
другое, потому что среда из
вполне дружелюбной, како-
вой она может быть на по-
верхности, становится со-
вершенно враждебной на
глубине, - сказал Перво-
святитель.
Такой же образ, продол-

жил Святейший, подходит к
человеческой жизни, осо-
бенно юной.

- В детстве все кажется
очень легко, красиво, все
вокруг добрые, хорошие. Но
как только человек начина-
ет погружаться в глубину -
в глубину жизни, мировосп-
риятия, отношений с окру-
жающими - он все больше
и больше испытывает на се-
бе давление среды, - заме-
тил патриарх Кирилл.

По словам Предстоятеля
Русской Церкви, это давле-
ние бывает такое, что не-
редко жизнь человека раз-
рушается уже в самом мо-
лодом возрасте.

- Разрушается не только
духовно, но и физически -
от алкоголя, наркотиков, от
распущенного образа жиз-
ни. Повышение уровня ком-
форта - а совершенно оче-
видно, что уровень комфор-
та в наши дни постоянно
растет, - нередко приводит
не к высвобождению энер-
гии для новых свершений, а
к тому, чтобы опустить ру-
ки, плыть по течению и, на-
конец, опускаться на ту са-
мую глубину, на которой ста-
новится небезопасным ду-
ховное, нравственное, ин-

теллектуальное и даже фи-
зическое состояние челове-
ка, - сказал Святейший.
В этой связи, Первосвя-

титель попросил, прежде
всего, молодежь, запомнить
образ человека, погружаю-
щегося под воду.

Страницу подготовила
Ольга Гурская

Â Íîâãîðîäå ïîñëå ðåñòàâðàöèè îòêðûëè õðàì XIII âåêà

щил, что обсудил вопрос раз-
вития инфраструктуры храма
с митрополитом Новгородским
и Старорусским Львом.
По словам Сергея Сороки-

на, главная задача реставра-
ции храма - сделать его дос-
тупным для людей. Сообщает-
ся, что одновременно с рес-
таврацией проходило археоло-
гическое изучение храма .
Выявлены фундаменты утра-

ченных в годы Великой Оте-
чественной войны колокольни
и западной паперти XIX века.
Кроме того, при снятии на-

ливного пола внутри храма
были обнаружены два детских
захоронения в его северо-вос-
точной части, датирующиеся
XVI-XVII веками.
Церковь Николы Чудотворца

на острове Липно - один из
самых ранних среди сохранив-
шихся храмов Руси, постро-
енных после монгольского на-
шествия. Храм был расписан
вскоре после возведения в 1292
году. До наших дней дошли уни-
кальные фрески XIII века, а так-
же более поздние росписи.
Памятник истории и культуры

является объектом Всемирно-
го наследия ЮНЕСКО. Во вре-
мя Великой Отечественной он
был разрушен на треть. Его
восстановление проводилось в
1950-х годах, однако через де-
сятилетия снова потребова-
лась реставрация.
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Кроссворд

ОТВЕТЫ НА КРОССВОРД:

По горизонтали: 3. Кулеш. 8. Кидала. 9. Массаж. 10. Дупло.
11. Коньки. 12. Тюлька. 13. Лишек. 14. Горько. 17. Импост. 21.
Дан. 23. Манатки. 24. Окалина. 25. Рис. 27. Ротанг. 31. Канаус.
34. Линза. 35. Стекло. 36. Реверс. 37. Банда. 38. Исудзу. 39.
Сальза. 40. Сталь.
По вертикали: 1. Кимоно. 2. Фальшь. 3. Кадило. 4. Лапушка. 5.

Шмотки. 6. Всхлип. 7. Раскос. 14. Гомер. 15. Ранет. 16. Китон. 18.
Мшара. 19. Ожина. 20. Транс. 21. Дир. 22. Нос. 26. Изнанка. 28.
Оттиск. 29. Айкидо. 30. Глобус. 31. Карась. 32. Неволя. 33. Угроза.По горизонтали: 3. Полусуп-полукаша. 8. Мо-

шенник на языке мошенников. 9. Рукоприкладст-
во в лечебных целях. 10. Пустота в стволе дере-
ва. 11. Зимний спортивный инвентарь. 12. Мел-
кая рыбка, часто попадающая в томат. 13. Избы-
ток, перебор. 14. Возглас гостей на свадьбе. 17.
Завершение столба, колонны или торца стены,
служащее опорой. 21. Каждый из разрядов в
дзюдо. 23. Что жена предлагает собрать мужу,

когда он снова хочет стать женихом? 24. Плёнка
на металле, результат взаимодействия с окружа-
ющей средой. 25. Растение, изображаемое на го-
сударственных символах Вьетнама и Лаоса. 27.
Род пальм. 31. Плотная шёлковая ткань. 34. Род
оптического стекла с криволинейными сферичес-
кими поверхностями. 35. Бьющаяся часть окна.
36. Устройство для переключения направления вра-
щения или движения на задний ход. 37. Сборная
уголовников. 38. Марка японских автомобилей. 39.
Грязевой вулкан. 40. Ковкий сплав железа с уг-
леродом.
По вертикали: 1. Прикид дзюдоиста. 2. Неиск-

ренность, лицемерие. 3. Сосуд на цепочке для ку-
рения ладаном. 4. Ласковое обращение. 5. Тряпки,
одежда. 6. Вздох при плаче. 7. Косо постановлен-
ная распорка. 14. Знаменитый слепой зачинатель
античных трагедий. 15. Сорт сладких яблок. 16.
Первый исполнитель роли Бэтмена. 18. Сфагновые
торфяные болота на севере европейской части Рос-
сийской Федерации. 19. Народное название еже-
вики. 20. Кратковременное расстройство созна-
ния. 21. Один из киевских князей. 22. Кто бы
дятла знал, кабы не его длинный .... 26. Обратная
сторона материи. 28. Отпечаток с гравюры. 29.
Японское боевое искусство. 30. Земной шар на
пьедестале. 31. Идеалист одной из сказок Салты-
кова-Щедрина. 32. Отсутствие свободы. 33. Воз-
можность возникновения неприятных действий, со-
бытий.

ÏÐÎÃÐÀÌÌÀ ÐÊÈÖ

5 октября,  суббота
Мульт-утро  по субботам: Сбор-

ник мультфильмов
Малый зал, 10:00
8 октября,  вторник
Авторский спектакль Алексан-

дра Калинова "Срочный случай"
Большой зал, 19:30
Православный клуб "Луч" пред-

ставляет док. фильм "Тысяча лет
на Афоне",  реж.: Д.Сырых, 2015,
65 мин. Малый зал, 18:30

Анекдоты

9 октября, среда
Ко Дню рождения Леонида Ку-

равлева и 55-летию со дня выхо-
да на экраны худ. фильма "Жи-
вет такой парень",  реж.: В.Шук-
шин, в ролях: Л.Куравлев, Л.Алек-
сандрова, Л.Буркова, 95 мин.,
1964. Малый зал, 18:30

10 октября, четверг
Док. экран. "Инна Чурикова. Не
Принцесса! Королевна!!!",  реж.:
А. Луков. Малый зал, 18:30

Слышу, как соседка гово-
рит мужу:

- Ну и пузо же ты себе от-
растил!
Ответ убил:
- У хорошего хозяина… конь

под навесом стоять должен.


Жена мужу:
- Мы не выходим, нигде не

бываем!
Муж:
- Ладно не гундось! Завтра

пойду мусор выносить - во-
зьму тебя с собой!


- Дорогая, я сегодня опоз-

даю - иду с друзьями на
скачки.

- Не беспокойся, дорогой,
звонила твоя кобыла и ска-

зала, что скачки отменяются.


На футбольном матче.
- Мальчик, как тебе уда-

лось купить билет, где же ты
деньги взял на такой доро-
гой билет?

- Отец купил.
- А где же он сам.
- Он дома. Билет ищет.


- Любимый, ведь я же те-

бе дана Богом, ты это осоз-
наешь?!

- Да, только вот не знаю
за какие грехи.


Не хлебом единым сыт че-

ловек, подумал повар и до-
бавил в котлеты немного
мясного фарша.

Мы не виделись тридцать
лет... Через Интернет я всех
отыскал, увидел, и что? Сов-
сем другие люди!
Как?!.. Всего тридцать, а

у них: имена, фамилии, про-
писки - всё другое. Они те-
перь инженери, врачи, ал-
коголики и уголовники. У них
семьи, дети, тёщи, паханы.
Они в разных странах. И

все ужасно подурнели. Толь-
ко я девственно сохранился.
Смотрюсь в зеркало - та-

кой же, как вчера. Хоть бы
хны мне! Хоть бы хны!.. А с
ними какая-то петрушка, па-
мять отнялась начисто. Не
узнают!

- Это ты?!.. Фотография
твоя?!..
Идиоты! Что с ними сде-

лалось? Может радиация, я
не знаю. Может последст-
вия чего-то. Не узнают!
Сам то я - тьфу, тьфу, тьфу!

- не изменился ни капли.
Как был никем, так и ос-
тался.

Тьфу, тьфу, тьфу!

Рост - тьфу, тьфу! - минус
каблуки, плоскостопие и
пятый поясничный - преж-
ний!
Вес - плюс двадцать, сох-

ранил и держу твёрдо!
Причёска - блеск! Ни се-

дины, ни перхоти, ни воло-
синки. Зеркальный блеск!

Зубы - тьфу, тьфу! - не бо-
лят. Вечером снял, утром
вставил - никакой мороки!
Глаза супер! Вдаль не

смотрю, в упор не вижу!
Ухо, горло, нос, всё это

тоже - тьфу! Курю, сморка-
юсь и громкие звуки вбли-
зи различаю блестяще!
Ноги носятся так, что кос-

тылями не поспеваю!
Желудок - тьфу, тьфу - и

чаще!
Сердце, как командирские

часы. "Левой! Левой! Стой,
раз-два!"
Там... Ну, вообще, просто

тьфу! Женщины не страшны,
сами боятся.
Кожа упругая, если натя-

нуть. Загорелая от цирроза.
Нервы стойкие, как кашель.
Мышцы глубокие ,  как
мысли. Въелась в меня мо-
лодость, будто моль - не
вышибешь!
А эти так изменились...
А у меня - ничего. Тьфу,

тьфу, тьфу! Вообще, ничего!

Сел в автобус. Стою.
***
Перед нами стол. На сто-

ле стакан и вилка. Что они
делают? Стакан стоит, а
вилка лежит. Если мы вотк-
нем вилку в столешницу,
вилка будет стоять. Т.е. сто-
ят вертикальные предметы,
а лежат горизонтальные?
Добавляем на стол тарелку
и сковороду. Они вроде как
горизонтальные, но на сто-
ле стоят. Теперь положим та-
релку в сковородку. Там она
лежит, а ведь на столе сто-
яла . Может быть , стоят
предметы готовые к испо-
льзованию? Нет, вилка-то го-
това была, когда лежала. Те-
перь на стол залезает кош-
ка. Она может стоять, си-
деть и лежать. Если в плане
стояния и лежания она как-
то лезет в логику "верти-
кальный-горизонтальный" ,
то сидение - это новое свой-
ство. Сидит она на попе. Те-
перь на стол села птичка.
Она на столе сидит, но си-
дит на ногах, а не на попе.
Хотя вроде бы должна сто-
ять. Но стоять она не мо-

Этот сложный русский язык...
жет вовсе. Но если мы
убьём бедную птичку и сде-
лаем чучело, оно будет на
столе стоять. Может пока-
заться, что сидение - атри-
бут живого, но сапог на но-
ге тоже сидит, хотя он не
живой и не имеет попы. Так
что, поди ж пойми, что сто-
ит, что лежит, а что сидит. А
мы ещё удивляемся, что
иностранцы считают наш
язык сложным!

***
Муж - иностранец, живём

в России. Учит русский по-
тихоньку. Знает названия
еды. Недавно речь зашла
про сок, и у нас состоялся
такой диалог:

- Я купил яблоко сок.
- ЯблоЧНый сок.
- Ок, и апельсиночный

сок.
- АпельсиНОВый.
- Как всё сложно. А поми-

доровый сок или помидо-
рочный?

- Томатный.
- Зачем так делать?!
Никогда не забуду эти

глаза, полные боли и непо-
нимания

Старая кляча?
Ира овдовела в 68 лет.

Первый год она тупо броди-
ла по своей просторной
трехкомнатной квартире, ог-
лушенная одиночеством, и
очень хотела умереть. Так,
буквально, покончить с жиз-
нью она не была готова, но
придумала косвенное само-
убийство: страдая вот уже
15 лет сахарным диабетом,
Ира стала поглощать в бе-
шеных количествах торты,
конфеты, мороженое. все,
что не позволяла себе дол-
гие годы. Она ждала комы.
Но время шло, а сахар, нес-
мотря на стресс и обжорс-
тво, был в норме. Умереть
не получалось, приходилось
жить дальше.
Сын с семьей уже много

лет жил в другой стране.
Невестку она видела три ра-
за, внучку - пять раз. Мож-
но было бы к ним, вяло зва-
ли, но чужой мир, чужой
язык, чужие люди казались
хуже смерти.

- Замуж выходи, - совето-
вали друзья, - нельзя одной,
не проживешь на пенсию. И
знакомили Иру с разными
пожилыми мужиками, кото-
рые вызывали у нее только
одно чувство - рвотное. Тем

не менее одиночество было
невыносимо. И Ира дала
объявление в соц сетях:

"Приглашаю для совмест-
ного дожития пожилую оди-
нокую даму".
Вот уже 8 лет в Ириной

квартире ежедневный праз-
дник. Три пожилые, ухожен-
ные, веселые красавицы
празднуют свое существова-
ние. Они объединили свои
жизни, свои пенсии, свои ин-

тересы. У них есть машина,
дача, вполне приличные де-
ньги за сданные в аренду
квартиры двух подруг. Они
с палками для скандинавс-
кой ходьбы носятся по пар-
ку, плавают в бассейне, бе-
гают по театрам, выставкам,
концертам, принимают гос-
тей и два раза в год отды-
хают на лучших курортах. И
еще они никогда не ссорят-
ся!

Приятного аппетита!

Помидорки "Обжорка"
Продукты: помидоры - 1 кг, острый перец - по вкусу,

болгарский перец - 3 шт., чеснок - 1 головка, соль - 1
ст.л., сахар - 1 ст.л., уксус - 1 ст.л., зелень по вкусу
Приготовление: нарезаем помидоры дольками. Пере-

биваем в блендере острый перец, болгарский перец, ук-
сус, чеснок, сахар и соль до однородности. Добавляем
получившийся соус к помидорам, перемешиваем, накры-
ваем крышкой и придавливаем гнетом. Оставляем в хо-
лодильнике на 1 сутки. Затем помидоры перемешиваем и
перекладываем в контейнер. Накрываем крышкой и ос-
тавляем еще на 2 дня в холодильнике.
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Пятница, 4 октября (болгарское время)

Воскресенье, 6 октября

Пятница, 4 октября (московское время)

Воскресенье, 6 октября

05.35 Кирилл Плетнёв в многосерийном фильме "Безопасность" (16+)
06.00 Новости 06.10 "Безопасность" (16+) 08.20 "Играй, гармонь лю-
бимая!" (12+) 09.00 "Умницы и умники" (12+) 09.40 "Слово пастыря"
(0+) 10.00 Новости (с субтитрами) 10.15 "Инна Чурикова. "Я танцую
с серьёзными намерениями" (12+) 11.15 "Теория заговора" (16+)
12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 К юбилею Александра Михайло-
ва. Премьера. "Кино, любовь и голуби" (12+) 13.15 Александр Ми-
хайлов, Наталья Гундарева в комедии "Одиноким предоставляется
общежитие" (12+) 14.55 "Наедине со всеми" (16+) 15.50 Александр
Михайлов, Наталия Белохвостикова в фильме "Змеелов" (16+) 17.40
Александр Михайлов в фильме "Мужики!.." (12+) 19.30 "Сегодня ве-
чером" (16+) 21.00 "Время" 21.30 "Что? Где? Когда?". Осенняя серия
игр (16+) 22.40 Екатерина Тарасова, Александр Ратников, Юрий
Батурин в фильме "Опасный круиз" (16+) 00.25 Премьера. Алексей
Серебряков, Даниэль Ольбрыхский, Елена Коренева, Полина Агуре-
ева, Наталья Негода, Светлана Немоляева, Ольга Остроумова в фи-
льме "Ван Гоги" (16+) 02.10 Алексей Жарков, Александра Захарова,
Игорь Нефёдов в фильме "Криминальный талант" (16+)

05.00 Новости 05.05 "Знахарь". Продолжение (16+) 06.00 Те-
леканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.30 Телеканал "Доб-
рое утро" 10.00 "Модный приговор" (6+) 10.55 "Жить здоро-
во!" (16+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Время пока-
жет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15 "Давай поже-
нимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Женское" (16+) 17.00 "Время
покажет" (16+) 18.00 Вечерние новости (с субтитрами) 18.35
"Человек и закон" с Алексеем Пимановым (16+) 19.45 "Поле
чудес" (16+) 21.00 "Время" 21.30 Светлана Ходченкова, Екате-
рина Вилкова, Ольга Кузьмина, Валентина Мазунина в ко-
медии "Одноклассницы: Новый поворот" (16+) 22.50 "Вечер-
ний Ургант" (16+) 23.45 Сергей Астахов, Наталья Фатеева,
Виктория Толстоганова, Сергей Юрский в фильме "Королёв"
(16+) 01.50 Наталья Андрейченко, Николай Бурляев, Инна
Чурикова в фильме "Военно-полевой роман" (12+) 03.15 Па-
вел Кадочников в фильме "Подвиг разведчика" (12+) 04.45
"Про любовь" (16+)

05.40 Сквозной эфир. Гость 06.00 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 5 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 4 с 16.10 Т/с "Котовский", 7 с 17.05
Т/с "Котовский", 8 с 18.00 Новости 18.15 Сквозной
эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквозной эфир.
Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной эфир. Live 21.00
Новости 21.15 Сквозной эфир. Live 22.00 Новые
итоги. Live 23.00 Т/с "Чкалов", 1 с 00.00 Т/с "Чка-
лов", 2 с 01.05 "Особое мнение" 02.40 Сквозной
эфир 03.00 "Тайм-код" с Владимиром Ленским 03.30
Сквозной эфир 04.50 Сквозной эфир. Гость

05.00 Сквозной эфир. Гость 05.20 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 6 с
10.00 Новые итоги 11.15 Х/ф "Репетитор" 13.00
Шоб я так ел 13.55 Х/ф "Веселое сновидение,
или Смех сквозь слезы", 1 с 15.10 Т/с "Парфю-
мерша", 5 с 16.05 Т/с "Чкалов", 1 с 17.05 Т/с
"Чкалов", 2 с 18.05 Сквозной эфир. Гость 18.30
Сквозной эфир. Гость 21.25 "Тайм-код" с Влади-
миром Ленским 22.00 Израиль за неделю 23.00
Т/с "Чкалов", 3 с 00.00 Т/с "Чкалов", 4 с 01.00
"Особое мнение" 02.40 Лиза из Сохо 04.00 Т/с
"Главные роли", 2 с 04.10 Т/с "Главные роли", 1 с
04.50 Т/с "Главные роли", 3 с

05.40 Т/с "Главные роли", 4 с 06.30 Т/с "Главные
роли", 5 с 07.20 Т/с "Главные роли", 6 с 08.15
Мультфильмы 09.05 Т/с "Громовы", 7 с 10.00 Из-
раиль за неделю 11.30 Х/ф "Женский день" 13.00
Шоб я так ел 13.55 Х/ф "Веселое сновидение,
или Смех сквозь слезы", 2 с 15.10 Т/с "Парфю-
мерша", 6 с 16.05 Т/с "Чкалов", 3 с 18.05 Сквоз-
ной эфир. Гость 22.00 Намедни в караоке 22.30
Т/с "Чкалов", 5 с 23.30 Т/с "Чкалов", 6 с 00.30
Лиза из Сохо 01.00 "Особое мнение" 02.30 Т/с
"Парфюмерша", 1 с 03.25 Т/с "Парфюмерша", 2 с
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05.15 Кирилл Плетнёв в многосерийном фильме "Безопасность"
(16+) 06.00 Новости 06.10 "Безопасность" (16+) 08.00 "Часовой" (12+)
08.30 "Здоровье" (16+) 09.25 "Непутёвые заметки" с Дм. Крыловым
(12+) 10.00 Новости (с субтитрами) 10.15 Жанна Бадоева в проекте-
путешествии "Жизнь других" (12+) 11.10 "Видели видео?" (6+) 12.00
Новости (с субтитрами) 12.15 "Видели видео?" (6+) 13.50 Премьера.
"Страна Советов. Забытые вожди" (16+) 15.50 Премьера. Празд-
ничный концерт к Дню учителя (12+) 18.00 "Три богатыря. Ход конём".
Анимационный фильм (6+) 19.25 Шоу Максима Галкина "Лучше всех!".
Новый сезон (0+) 21.00 "Время" 22.00 Вячеслав Никонов и Дмитрий
Саймс в программе "Большая игра" (16+) 23.45 Алексей Гуськов,
Оксана Фандера, Тимофей Трибунцев в комедии "Вечная жизнь Алек-
сандра Христофорова" (16+) 01.35 Анна Астраханцева, Рэйф Файнс,
Александр Балуев в фильме Веры Глаголевой "Две женщины" (12+)
03.20 Нина Русланова, Владимир Высоцкий, Кира Муратова в филь-
ме "Короткие встречи" (12+) 04.55 "Про любовь" (16+)

1 КАНАЛ

Суббота, 5 октябряСуббота, 5 октября

Воскресенье, 6 октября

06.00 Утро России 10.00 О самом главном
11.00 Вести 11.25 Вести. Местное время 11.45
Судьба человека с Борисом Корчевниковым
12.50 60 минут 14.00 Вести 14.25 Вести. Мес-
тное время 14.45 Кто против? 17.00 Вести.
Местное время 17.25 Андрей Малахов. Пря-
мой эфир 18.50 60 минут 20.00 Вести в 20:00
20:45 Вести. Местное время 21.00 Юморина
23.00 Елена Прекрасная. Х/ф 00.30 2 ВЕР-
НИК 2 01.15 Сицилианская защита. Х/ф 02.45
Хроники измены. Х/ф 04.25 Андрей Малахов.
Прямой эфир

06.00 Утро России. Суббо-
та 09.20 По секрету всему
свету 09.40 Местное время.
Суббота 10.20 Сто к одно-
му 11.00 Вести 11.20 Вес-
ти. Местное время 11.40
Грозный. Дорога к миру
12.25 Пешком... Москва -
Дмитровское шоссе 12.55
Юмор! Юмор!! Юмор!!!
14.45 Надломленные души. Х/ф 18.05 Привет, Андрей!
20.00 Вести в субботу 21.00 Снежная королева. Х/ф
00.20 Романтика романса 01.15 Родная кровиночка.
Х/ф 02.40 Братские узы. Х/ф

05.50 Пешком... Москва - Дмитровское шоссе
06.45 Счастливая серая мышь. Х/ф 08.30 Сам
себе режиссер 09.15 Смехопанорама Евгения
Петросяна 09.40 Местное время. Воскресенье
10.20 Сто к одному 11.00 Вести 11.20 Утренняя
почта 12.00 Когда все дома с Тимуром Кизя-
ковым 12 .50 Смеяться разрешается 14 .45
Школьный вальс. Х/ф 16.25 Доктор Улитка. Х/ф
20.00 Вести недели 22.00 МОСКВА. КРЕМЛЬ. ПУ-
ТИН 22.40 Воскресный вечер с Владимиром
Соловьевым 00.50 Дежурный по стране 01.35
Жена по совместительству. Х/ф 03.10 Ледни-
ков 04.40 Когда все дома с Тимуром Кизяковым

Суббота, 5 октября

RTR

Понедельник, 7 октября

Вторник, 8 октября

Среда, 9 октября

Четверг, 10 октября

Понедельник, 7 октября

Среда, 9 октября

Четверг, 10 октября

Понедельник, 7 октября

Вторник, 8 октября

Среда, 9 октября

Четверг, 10 октября

06.00 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.30
Телеканал "Доброе утро" 10.00 "Модный приговор"
(6+) 10.55 "Жить здорово!" (16+) 12.00 Новости (с
субтитрами) 12.15 "Время покажет" (16+) 15.00 Но-
вости (с субтитрами) 15.15 "Давай поженимся!"
(16+) 16.00 "Мужское / Женское" (16+) 17.00 "Вре-
мя покажет" (16+) 18.00 Вечерние новости (с суб-
титрами) 18.35 "На самом деле" (16+) 19.40 "Пусть
говорят" (16+) 21.00 "Время" 21.30 Премьера. Анна
Банщикова, Анна Снаткина в многосерийном фи-
льме "Отчаянные" (16+) 23.25 "Вечерний Ургант"
(16+) 23.55 "Познер". Сергей Полунин (16+) 00.55
"Время покажет" (16+) 03.10 "На самом деле" (16+)
04.05 "Отчаянные". Многосерийный фильм (16+)

05.00 Новости 05.05 "Отчаянные". Продолжение (16+)
06.00 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.30 Теле-
канал "Доброе утро" 10.00 "Модный приговор" (6+) 10.55
"Жить здорово!" (16+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15
"Время покажет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15
"Давай поженимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Женское"
(16+) 17.00 "Время покажет" (16+) 18.00 Вечерние но-
вости (с субтитрами) 18.35 "На самом деле" (16+) 19.40
"Пусть говорят" (16+) 21.00 "Время" 21.30 Премьера. Ан-
на Банщикова, Анна Снаткина в многосерийном фильме
"Отчаянные" (16+) 23.25 "Вечерний Ургант" (16+) 00.00
"Время покажет" (16+) 03.10 "На самом деле" (16+) 04.05
"Отчаянные". Многосерийный фильм (16+)

05.00 Новости 05.05 "Отчаянные". Продолжение (16+)
06.00 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.30 Теле-
канал "Доброе утро" 10.00 "Модный приговор" (6+) 10.55
"Жить здорово!" (16+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15
"Время покажет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15
"Давай поженимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Женское"
(16+) 17.00 "Время покажет" (16+) 18.00 Вечерние но-
вости (с субтитрами) 18.35 "На самом деле" (16+) 19.40
"Пусть говорят" (16+) 21.00 "Время" 21.30 Премьера. Ан-
на Банщикова, Анна Снаткина в многосерийном фильме
"Отчаянные" (16+) 23.25 "Вечерний Ургант" (16+) 00.00
"Время покажет" (16+) 03.10 "На самом деле" (16+) 04.05
"Отчаянные". Многосерийный фильм (16+)

05.00 Новости 05.05 "Отчаянные". Продолжение (16+)
06.00 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.30 Теле-
канал "Доброе утро" 10.00 "Модный приговор" (6+) 10.55
"Жить здорово!" (16+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15
"Время покажет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15
"Давай поженимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Женское"
(16+) 17.00 "Время покажет" (16+) 18.00 Вечерние но-
вости (с субтитрами) 18.35 "На самом деле" (16+) 19.40
"Пусть говорят" (16+) 21.00 "Время" 21.35 Аглая Тарасо-
ва, Мария Аронова, Александр Петров, Милош Бикович,
Ксения Раппопорт в фильме "Лёд" (12+) 23.45 "Вечерний
Ургант" (16+) 00.20 "Время покажет" (16+) 03.30 "На са-
мом деле" (16+)

05.15 Т/с "Парфюмерша", 4 с 06.50 Т/с "Дом на
Озерной", 5 с 07.55 Т/с "Дом на Озерной", 6 с
09.05 Т/с "Громовы", 1 с 10.00 Новые итоги 11.05
"Тайм-код" с Владимиром Ленским 11.40 Изра-
иль за неделю 12.40 Сквозной эфир. Гость 16.20
Х/ф "Киндер-Вилейское привидение" 18.00 Но-
вости 18.15 Сквозной эфир. Live 19.00 Новости
19.15 Сквозной эфир. Live 20.00 Новости 20.15
Сквозной эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквоз-
ной эфир. Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовс-
кий", 1 с 00.00 Т/с "Котовский", 2 с 01.00 "Осо-
бое мнение" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости
03.30 Сквозной эфир

05.45 Сквозной эфир. Гость 06.05 Сквозной эфир
06.30 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 2 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 1 с 16.10 Т/с "Котовский", 1 с
17.05 Т/с "Котовский", 2 с 18.00 Новости 18.15
Сквозной эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквоз-
ной эфир. Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной
эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквозной эфир.
Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовский", 3 с
00.00 Т/с "Котовский", 4 с 00.55 "Особое мне-
ние" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости 03.30
Сквозной эфир

05.40 Сквозной эфир. Гость 09.05 Т/с "Громовы",
3 с 10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35
Сквозной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.15
Т/с "Парфюмерша", 2 с 16.15 Т/с "Котовский", 3
с 17.10 Т/с "Котовский", 4 с 18.00 Новости 18.15
Сквозной эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквоз-
ной эфир. Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной
эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквозной эфир.
Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовский", 5 с
00.00 Т/с "Котовский", 6 с 01.00 "Особое мне-
ние" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости 03.30
Сквозной эфир

05.40 Сквозной эфир. Гость 06.00 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 4 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 3 с 16.10 Т/с "Котовский", 5 с 17.05
Т/с "Котовский", 6 с 18.00 Новости 18.15 Сквозной
эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквозной эфир.
Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной эфир. Live 21.00
Новости 21.15 Сквозной эфир. Live 22.00 Новости
23.00 Т/с "Котовский", 7 с 00.00 Т/с "Котовский", 8
с 01.00 "Особое мнение" 02.40 Сквозной эфир 03.00
Новости 03.30 Сквозной эфир

06.00 Утро России 10.00 О самом главном 11.00
Вести 11.25 Вести. Местное время 11.45 Судьба
человека с Борисом Корчевниковым 12.50 60
минут 14.00 Вести 14.25 Вести. Местное время
14.45 Кто против? 17.00 Вести. Местное время
17.25 Андрей Малахов. Прямой эфир 18.50 60
минут 20.00 Вести в 20:00 20:45 Вести. Местное
время 21.00 Входя в дом, оглянись 22.55 Вечер с
Владимиром Соловьевым 01.20 Вести-Санкт-Пе-
тербург 01.35 Энигма. Хосе Кура 02.15 Новости
культуры 02.35 Екатерина 04.05 Семейный де-
тектив 04.55 Судьба человека с Борисом Кор-
чевниковым

06.00 Утро России 10.00 О самом главном 11.00
Вести 11.25 Вести. Местное время 11.45 Судьба
человека с Борисом Корчевниковым 12.50 60
минут 14.00 Вести 14.25 Вести. Местное время
14.45 Кто против? 17.00 Вести. Местное время
17.25 Андрей Малахов. Прямой эфир 18.50 60
минут 20.00 Вести в 20:00 20:45 Вести. Местное
время 21.00 Входя в дом, оглянись 22.55 Вечер с
Владимиром Соловьевым 01.20 Вести-Санкт-Пе-
тербург 01.35 Ближний круг Дмитрия Месхиева
02.25 Новости культуры 02.45 Екатерина 04.05
Семейный детектив 04.55 Судьба человека с Бо-
рисом Корчевниковым

06.00 Утро России 10.00 О самом главном 11.00
Вести 11.25 Вести. Местное время 11.45 Судьба
человека с Борисом Корчевниковым 12.50 60
минут 14.00 Вести 14.25 Вести. Местное время
14.45 Кто против? 17.00 Вести. Местное время
17.25 Андрей Малахов. Прямой эфир 18.50 60
минут 20.00 Вести в 20:00 20:45 Вести. Местное
время 21.00 Входя в дом, оглянись 22.55 Вечер
с Владимиром Соловьевым 01.20 Вести-Санкт-
Петербург 01.35 Острова. Надежда Кошеверо-
ва 02.15 Новости культуры 02.35 Екатерина.
Взлет 04.05 Семейный детектив 04.55 Судьба
человека с Борисом Корчевниковым

Вторник, 8 октября

06.00 Утро России 10.00 О самом главном
11.00 Вести 11.25 Вести. Местное время 11.45
Судьба человека с Борисом Корчевниковым
14.00 Вести 14.25 Вести. Местное время 14.45
Кто против? 17.00 Вести. Местное время 17.25
Андрей Малахов. Прямой эфир 18.50 60 ми-
нут 20.00 Вести в 20:00 20:45 Вести. Местное
время 21.00 Входя в дом, оглянись 22.55 Ве-
чер с Владимиром Соловьевым 01.20 Вести-
Санкт-Петербург 01.35 Искусственный отбор
02.15 Новости культуры 02.35 Екатерина.
Взлет 04.15 Семейный детектив

Пятница, 4 октября (болгарское время)RTR
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В жизни певицы Славы мно-
го чего происходит: младшая
дочь школьница, старшая -
студентка, гастрольный гра-
фик на месяцы вперед, а сей-
час еще и подготовка к бо-
льшому сольному концерту.
Но даже когда дел очень мно-
го, Слава не перестает
улыбаться. Вот о чем пого-
ворил с певицей портал
WomanHit.ru. С сокращения-
ми.

- Слава, ваша младшая
дочка Антонина пошла во
второй класс. Она учится
в какой-то специальной
школе?

- Класс у дочери обычный,
без всякого уклона. Просто
хорошая школа, хорошие де-
ти. У нас в классе, напри-
мер, учится сын Зары - Мак-
сим. А сама Зара и наш па-
па Толя - самые активные ро-
дители. Поскольку я все вре-
мя на гастролях, а у Толи есть
свободное время, то он при-
думывает творческие вече-
ра, во всем помогает клас-
су. Что касается выбора
школы, то мы руководство-
вались ее местоположением.
Мы живем за городом, на Но-
вой Риге, поэтому выбирали
школу, которая находится
ближе к дому, чтобы ребен-
ка не мотать по пробкам.

- С вашим графиком,
наверное, трудно найти
время, чтобы помочь до-
чери сделать уроки?

- Трудно, но все же воз-
можно, когда появляются пе-
рерывы между гастролями.
Например, за последний год
такое случалось один-два
раза в месяц, а иногда ме-
ня и месяцами не было. Да
и этот год будет такой же:
с октября у нас расписан

Ñåðãåé Ëàçàðåâ: "Ïàïà òàê è
íå óñïåë óâèäåòü Íèêèòó"
Артист долгие годы

не общался с отцом,
считая его предате-
лем. Мужчина ушел из
дома, оставив жену и
двоих сыновей, пишет
"СтарХит". Из-за неп-
ростой ситуации в се-
мье отец Сергея так
и не смог поближе
познакомиться с соб-
ственным внуком.
Сергей Лазарев

стал отцом 5 лет на-
зад. Первое время
36-летний артист дер-
жал новость о рожде-
нии сына в строжай-
шем секрете. О ра-
дости в семье испол-
нителя знали лишь
немногие люди, ко-
торым Сергей мог от-
крыться. Безусловно, в их число входили мама Ла-
зарева и его старший брат Павел. А вот родному
отцу певец предпочел не говорить о важном собы-
тии. Виной тому не слишком приятные отношения,
которые сложились у Лазарева с родителем, ведь
тот оставил их, когда маленькому Сереже было всего
пять лет.
В течение жизни отец певца периодически выхо-

дил на связь с наследниками, просил их внимания и
очень обижался, когда Сергей и Павел вели себя
отстраненно. Не обошел стороной он и тему внука.
Когда о появлении на свет Никиты дедушка узнал
вместе со всей страной, его оскорбило подобное
пренебрежение. Он высказал сыну претензии и вновь
пропал из жизни артиста, а через несколько лет
мужчина скончался.

"О рождении сына я ему не сказал. Он не входил в
круг близких людей, которым я доверил этот секрет.
Тогда мы снова перестали общаться. Никиту он так и
не увидел вживую", - вспоминает 36-летний Лазарев.

49-летний солист группы
"Иванушки International" Андрей
Григорьев-Апполонов впервые
прокомментировал слухи о ро-
мане с 21-летней моделью из
Севастополя Татьяной Попо-
вой. Накануне исполнитель
опубликовал в своем официа-
льном аккаунте в социальной
сети Instagram небольшое ви-
део, на котором он рыбачит
вместе с манекенщицей. Пок-
лонники сразу же высказали
мнение, что Григорьев-Аппо-
лонов быстро нашел замену
своей супруге Марине, кото-
рая бросила певца ради
27-летнего баскетболиста.
Однако сам Андрей факт ро-
мана с молодой моделью оп-
ровергает, заявляя, что их с
Поповой связывают исключи-

Интернет буквально взорва-
ла новость о задержании с
наркотиками известной акт-
рисы Натальи Бочкаревой. Со-
общалось, что ее остановили
сотрудники правоохрани -
тельных органов из-за "подоз-
рительного поведения". Вро-
де как сразу после проверки
документов звезда сериала
"Счастливы вместе" призна-
лась, что у нее есть наркоти-
ки и что они спрятаны у нее в
нижнем белье. После чего она
якобы достала сверток и са-
ма передача их полицейским.
Согласно сообщениям СМИ, в
отношении актрисы возбужде-
но уголовное дело по статье
228.1 УК РФ.
Пока пользователи обсуж-

Ïåâèöà Ñëàâà: "Ìîé ìóæ âñåãäà çà ìåíÿ ãîðîé"

Супруг Славы, бизнесмен
Анатолий Данилицкий, старше
певицы на 28 лет, однако это

нисколько не мешает крепкому
семейному союзу

график концертов.
- Кто вам помогает, ког-

да вы на гастролях?
- Няня, у нас их две, ну и,

конечно, папа и бабушки. Да
и старшая сестренка, если
есть свободное время, всег-
да придет на помощь. Что
касается помощницы по хо-
зяйству, то я и мама всегда
все сами делаем по дому. У
меня никогда не было посу-
домоечной машины, я вооб-
ще не понимаю, что это та-
кое. Люблю поесть, и помыть
тарелку и кастрюлю за со-
бой, меня это успокаивает.
И я люблю, как в "Золуш-
ке", когда сначала все гряз-
но, а потом красиво и блес-
тит. А когда смотришь на
что-то красивое, на то, что
лежит по полочкам, начина-
ешь чувствовать себя ком-

фортнее. Поэтому я дома са-
ма всегда убираюсь, сама
с пылесосом, с веником, с
тряпкой. Или вообще весе-
луха - устроить всем гене-
ральную уборку, окна по-
мыть. Это еще и спорт ка-
кой хороший. Сначала убра-
лась, потом села с мамой,
хряпнули рюмочку, песни за-
пели, телик включили. Во-
обще класс!

- Не секрет, что перед
важным событием ар-
тисты садятся на диеты,
идут в спортзал. Вы так же
делаете?

- Я обычно хочу так де-
лать, но у меня не получа-
ется. Но к этому концерту
я постараюсь немного сбро-
сить вес. Так что выйду на
сцену стройной, красивой и
волнительной. Вообще, ди-

еты я не люблю, хотя они
могут быть полезными. Все
равно обожаю вареную кол-
басу, мою любимую селед-
ку, жареную картошку, вся-
кие салаты майонезные,
борщ, харчо, рассольник…
И очень люблю соленья, ма-
ринады. Могу за раз съесть
банку. Не знаю, может, это
генетика, но с утра просы-
паюсь совершенно неотеч-
ная. Ну и, конечно, воблу с
пивком - почему нет? (Сме-
ется.) Но когда понимаешь,
что нужно уже что-то делать
с фигурой и лицом, то дела-
ешь. Например, после ро-
дов две недели сидела на
всем вареном и зеленом. И
это очень помогло.

- Какие у вас взаимоот-
ношения со спортом?

- Спортом я не занимаюсь,

но, думаю, к этому все-таки
приду. А вообще мы много гу-
ляем пешком. В каждом го-
роде на гастролях, если
выспались и есть возмож-
ность, мы ходим пешком по
пятнадцать километров. Вот
тут были гастроли на Даль-
нем Востоке, так мы чуть ли
не весь Дальний Восток обош-
ли с большим удовольстви-
ем. Не важно, что дождь,
снег, плохая погода… Это нас
не останавливало. Ну и сце-
на помогает, потому что на
сцене мы двигаемся, потеем,
и, конечно, все это работает
в плюс моему телу.

- По меркам шоу-бизне-
са ваш брак длится очень
много - уже восемнадцать
лет. Наверное, ваш муж
знает секрет, как удержать
такую эмоциональную
женщину, как вы…

- Ну, сейчас, по прошест-
вии восемнадцати лет, могу
сказать, что секрет нашего
брака в том, что мы редко
видимся (смеется), поэтому
всегда скучаем. Ну и к тому
же Анатолий очень умный че-
ловек. Я всегда страдала дис-
лексией - это когда рассе-
янность, невнимательность,
не можешь сосредоточиться,
плохо читаешь. Поэтому мне
всегда хотелось слушать, а не
читать. И Анатолий столько
мне всего дал, столько расс-
казал! Он бывший дипломат-
индуист, долгие годы жил в
Индии, знает язык и тради-
ции, поэтому мне с ним всег-
да интересно. Когда мы си-
дим с ним где-то в рестора-
не на отдыхе, нам всегда есть
о чем поговорить. Я знаю,
что мой муж всегда за меня
горой - и это, наверное, са-
мое главное.

Àíäðåé Àïïîëîíîâ ðàñêðûë ïðàâäó î ðîìàíå ñ ìîäåëüþ

тельно дружеские отношения.
"Романа нет у нас", - отме-

тил Григорьев-Апполонов в ин-
тервью изданию "СтарХит".
Как удалось выяснить жур-

налистам, Татьяна Попова про-
живает в Севастополе, а с
Григорьевым-Апполоновым
познакомилась в Крыму. Слу-
хи о романе подогревает тот
факт, что не так давно Андрей
стал завидным женихом: его
34-летняя супруга бросила
певца после почти 20 лет бра-
ка.

"То, что мы с Машей разбе-
жались, сюрпризом ни для ме-
ня, ни для нее не стало, пото-
му что наши отношения, наши
чувства за последние пару лет
действительно остыли. Хотя за
себя могу сказать, что люблю
ее сейчас так же , как в
первый день нашего знакомс-
тва. И, конечно, я переживал",
- не так давно признался в ин-
тервью Андрей.

Íàòàëüÿ Áî÷êàðåâà ðàññêàçàëà î ñâîåì çàäåðæàíèè

дали этот странный случай,
Наталья вышла на связь и

прокомментировала новость.
"Вы знаете, я дома нахожусь
с детьми, у меня все в по-
рядке, - рассказала она. - Я
могла бы как-нибудь, как Бу-
зова, на этом хайпе сейчас
сыграть, но к сожалению, ни-
чем не могу подтвердить это.
Мне просто интересно откуда
это. Кто придумал эту исто-
рию. Кто решил на мне зара-
ботать?"
К слову, совсем недавно На-

талья в интервью WomanHit.ru
рассказывала, что мошенни-
ки нередко наживались на ее
имени. Так, когда актриса
очень сильно похудела, то тут
же появилось немало недоб-
росовестных людей, которые
стали делать на этом деньги.
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На 26 септември в Рус-
кия културно-информацио-
нен център (РКИЦ) се про-
веде литературна вечер,
посветена на 60-годишнина-
та от рождението на поета,
литературоведа, преводача,
композитора и изпълнителя
на авторски песни Владимир
Стоянов.
Аудиторията се оказа тяс-

на да събере всички почи-
татели и приятели на бъл-
гарския творец. Събитието
бе организирано от Съюза
на българските писатели и
Фондация "Устойчиво разви-
тие за България" при съдей-
ствие на РКИЦ. В топла,
приятелска обстановка, с
много музикални и поетич-
ни творби, изпълнени от ав-
тора, беше представена най-
новата книга на Владимир
Стоянов "Благовестието на
думите", която се предста-
вя на читателя заедно с

Юбилейният Руско-финлан-
дски културен форум се про-
веде в Тула с участието на
около 300 представители на
държавни музеи на двете
държави. На тържественото
откриване на форума бяха
прочетени поздравителните
писма на президентите на Ру-
сия и Финландия Владимир
Путин и Саули Нийнистьо.

"Вече две десетилетия фо-
румът играе голяма роля в
развитието на двустранното
хуманитарно сътрудничество,
осигурявайки пряка нефор-
мална комуникация между
представители на държавни
ведомства, творчески колек-
тиви, образователни институ-
ции, музеи и неправителст-
вени организации на нашите
страни. Тулска област, която
е домакин на юбилейния фо-
рум, е известна с богатите
си културни традиции. В на-
чалото на миналия век кла-
сикът на финландската лите-
ратура Арвид Ярнефелт е гос-
тувал в имението Ясна поля-
на при Лев Николаевич Толс-
той. Тук известните писатели
са обменяли творчески идеи,
обсъждали са различни со-
циални проблеми", се казва
в приветствието на руския
държавен глава, прочетено
от губернатора на Тулска об-
ласт Алексей Дюмин.
Той отбеляза също, че про-

веждането на форума в Тула
е голяма чест за региона.
В писмото на президента

на Финландия Саули Нийнис-
тьо беше отбелязано, че за

Марк Захаров (13 октомв-
ри 1933, Москва - 28 сеп-
тември 2019, Москва), един
от най-известните театрал-
ни и кино режисьори на
СССР и Русия, почина на 85
години. На 20 август руски
медии съобщиха, че Захаров
е настанен в болница в теж-
ко състояние с двустранно
възпаление на белите дро-
бове. През последните 35 го-
дини той бе художествен ръ-
ководител на московския Те-
атър "Ленком", в който бяха
поставени едни от най-про-
вокативните и свободомис-
лещи спектакли в годините
на социализма. Захаров бе
също сценарист, педагог, ак-
тьор и литератор.
Повечето от постановки-

Â ÐÊÈÖ ïîñðåùíàõà ñ àïëîäèñìåíòè
Àëåêñàíäúð Ïîêèä÷åíêî
Заслуженият ар-

тист на Русия Алек-
сандър Покидченко
гостува с концерт в
Руския културно-ин-
формационен център
в София.
Литературно-му-

зикалният моноспек-
такъл "Този, който е
роден край морето"
беше много топло
приет както от бъл-
гарската публика,
така и от руските
сънародници, които
познават и обичат
творчеството на ар-
тиста.
Руският музикант

е чест гост в Бълга-
рия и неговите концерти винаги се провеждат с голям
успех. И този път концертът му в РКИЦ не беше изклю-
чение - публиката отново се убеди в слънчевия талант на
Александър Покидченко и неговата уникална енергия. Спе-
циален подарък за българската публика на концерта ста-
на изпълнението на известната песен "Море" на българс-
ки език. В изпълнение на Александър Покидченко проз-
вучаха песни на Леонид Утьосов, Оскар Фелцман, Модест
Табачников, Никита Богословски, джаз на Александър
Цфасман и Гершуин, а също така стихове на Пушкин,
Ахматова, Кирсанов, Михайлик, Шаферан и проза на Авер-
ченко и Жаботински.
От дете артистът, роден в Ростов на Дон, споделя страст-

та си между театъра и музиката. Така той е еднакво успе-
шен и ярък във всяко въплъщение. В края на вечерта
и.д. директорът на РКИЦ Олга Широкова награди Алек-
сандър Покидченко с възпоменателен знак "За популяри-
зиране на руския език и култура" от представителството
на Россотрудничество в Република България.

Страницата подготви Олга Гурска

Îòèäå ñè ëåãåíäàðíèÿò ðåæèñüîð Ìàðê Çàõàðîâ
също така засне филми ка-
то "12-те стола", "Същият то-
зи Мюнхаузен", "Формула на
любовта", "Обикновено чу-
до" и др. Захаров е автор и
съавтор на сценариите на
"Звезда на пленителното
щастие", "Бялото слънце на
пустинята" и др.
Последният му филм е

приказната антиутопия "Да
убиеш дракон" от 1988 г., но
продължи да работи в теа-
търа, като през 2018 г. пос-
тавя пиесата "Фалстаф и
Уелският принц".
В театър "Ленком" Заха-

ров работи с талантливи ак-
тьори като Николай Кара-
ченцов, Александр Абдулов
и Инна Чурикова, а в кино-
то - с Олег Янковски и Ев-

гений Леонов.
През 1973 г. става член

на КПСС и после пояснява,
че го направил, за да може
да работи самостоятелно, а
не да е под надзора на ня-
кой назначен от партията
кадър. Така той става и ху-
дожествен ръководител на
"Ленком". През 1991 г. За-
харов изгори пред телеви-
зионните камери партийна-
та си книжка. После комен-
тира, че това е било "нео-
буздана и абсолютно из-
лишна театралност".
Народният артист на

СССР, съветският, руският
режисьор Марк Захаров бе-
ше погребан във вторник на
Новодевическото гробище в
Москва.

те му се превръщаха в съ-
битие за театралния живот
не само в СССР, но и в Ев-

ропа. Най-известната му ра-
бота е вероятно рок опера-
та "Юнона и Авось", но той

Ñ ëèòåðàòóðíî-ìóçèêàëíà âå÷åð Âëàäèìèð Ñòîÿíîâ îòáåëÿçà ñâîÿ þáèëåé
компакт диск с авторски
песни в изпълнение на пое-
та с китара. Слово при пред-
ставянето произнесоха
Станка Шопова, Боян Анге-
лов, Димитър Христов, Пе-
тър Андасаров, приветствия
поднесоха съветникът по
култура в посолството на
Русия в България Алексей
Новосьолов и и.д. директо-
рът на РКИЦ Олга Широко-
ва.
Творчеството на Владимир

Стоянов е дълбоко патрио-
тично, мъдро и добро. Тяс-
но е свързано с българо-
руските отношения и сла-
вянството. Той е признат ка-
то голям творец и търсен
партньор на авторитетни
културни институции в Ру-
сия, такива като Съюза на
писателите на Русия, Лите-
ратурния институт "М.Горки",
"Литературная газета" и др.
Предстои гостуване на ав-

Той е един от основатели-
те, организаторите и участ-
ниците на Салоните на из-
куствата в родния му град
Варна, на редица междуна-
родни проекти, фестивали,
писателски семинари с учас-
тието на литературния инс-
титут "Максим Горки". От
2012 г. до януари 2019 г. е
ръководител на Славянския
център в СОК "Камчия". Не-
гови творби са публикувани
в редица национални, рус-
ки, украински, естонски и
полски вестници, списания,
антологии, алманаси и сай-
тове, излъчвани са по ра-
диото и телевизията у нас и
в чужбина. Произведенията
му са превеждани на рус-
ки, украински, полски, ки-
тайски и испански език.
Владимир Стоянов е но-

сител на многобройни бъл-
гарски и чуждестранни наг-
ради.

тора в Москва, където ще
се състоят редица срещи с
московската аудитория -
творческа вечер в българ-
ското посолство в Москва
и среща с български сту-
денти по повод Деня на На-
родните будители, творчес-
ки срещи с руски литерато-
ри и творци.

Владимир Стоянов е член
е на Съюза на българските
писатели, на Градския съ-
юз на писателите в Санкт-
Петербург и на Московска-
та градска организация към
Съюза на писателите в Ру-
сия, вицепрезидент на Меж-
дународната асоциация "Ис-
кусство народов мира".

Â Òóëà ñå ïðîâåäå Ðóñêî-ôèíëàíäñêè êóëòóðåí ôîðóì

първи път форумът излиза
извън границите на Северо-
западния федерален окръг и
се провежда в Централния
федерален окръг.

"За 20-те години на своето
съществуване културният фо-
рум затвърди позицията си
на мултидисциплинарно мяс-
то за срещи на дейци в об-
ластта на културата и изкус-
твото. Форумът предоставя
своята платформа за нови от-
крития и партньорства. Нас-
тоящият модел на форума
вдъхновява и партньори от
други европейски страни.
Преди всичко той укрепи
връзките между нашите две
държави по същия начин,
както и прякото руско-фин-
ландско гранично сътрудни-
чество", цитира думите на

финландския държавен гла-
ва посланикът на Финландия
в Руската федерация Микко
Хаутала.
ХХ руско-финландски фо-

рум беше организиран от Ми-
нистерството на културата на
Руската федерация с участи-
ето на Министерството на
външните работи на Русия и
Министерството на образо-
ванието и културата на Фин-
ландия. Като резултат от дей-
ността на форума от 2000 до
2018 година станаха почти 1,5
хиляди проекта, реализира-
ни от културните институции
на двете държави. Тази го-
дина форумът се проведе на
27 и 28 септември, а основ-
ната тема бе "Традиционната
култура като основа на съв-
ременните тенденции".
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Никола Терзиев, Москва,
Сибир, Коми, Ростов на Дон,

Зерноград

Ако възприемем повество-
вателния стил - който е и
най-подходящ за тази тема
- ще започнем с това, че на-
чалото бе положено преди
половин век. Тогава, в сякаш
нереално далечната 1969-а,
е сключено междудържавно
споразумение между Бълга-
рия и Съветския съюз - за
българско участие в изграж-
дането на крупни промишле-
ни, жилищни и комунални
обекти в СССР.
Споразумението става по-

пулярно с многозначително-
то име "Нефт-Газ-Желязо",
като дешифровката е ясна:
срещу прякото си строител-
но участие България рецип-
рочно ще получава нефт, газ,
железен концентрат, а от
Коми АССР - дървен мате-
риал.
Специално за Коми си

струва да отворим една дос-
та интригуваща скоба - тъй
като има факти и обстоятел-
ства, които са почти неиз-
вестни за днешната, колко-
то широка, толкова и шаре-
на, публика. Ето за какво
става дума. През седемде-
сетте години България се
захваща с изграждането на
своите действително крупни
промишлени обекти, които
"изяждат" огромни количес-
тва дървен материал, близо
6-7 милиона кубометра за
година. Учените бият трево-
га - сеч над 2,5 милиона ку-
бометра означава страната
да се обезлеси буквално за
няколко години!
Така се стига до решение-

то "Коми". Между България
и СССР е сключено спора-
зумение, съгласно което на-
шата страна ще добива за
година 3,6 млн. кубометра
дървен материал, при съот-
ношение: 60 на сто остава
за съветската страна, 40 на
сто - за българската. В се-
верната автономна републи-
ка пристигат близо 18 хиля-
ди нахъсани български "ле-
соруби" и строители, които
за  няколко години буквал-
но преобразяват тайгата.
Съвместният българо-съвет-
ски тръст "Мезенлес" се
превръща в най-крупното в
СССР (смята се дори и в
света!)дърводобивно предп-
риятие.
За да дойде 1993-а, когато

северната одисея - за едни
вълшебна приказка, за дру-
ги неоправдана авантюра -
приключва. Дори до обичай-
ното "пито-платено" се стига
през сложности и перипетии.
Филип Димитров и Иван
Костов съдят руснаците за
150 милиона долара неиздъл-
жен дървен материал, Елцин
ни го връща тъпкано с иск
за 300 милиона нанесени еко-
логични щети от "безразбор-
на и дива /?/сеч". Е, накрая
има едно хладно ръкостис-
кане за фифти-фифти - и в
1997 година "братството"
унило приключва…
Сега нека се върнем към

чисто строителното българ-
ско участие в СССР. За ре-
ализиране на внушителния
замисъл от българска стра-
на през 1969-а е създадена
организацията "Главбулгарс-
трой" (по-нататък ще подис-
кутираме върху това име).
Основните сили са съсре-

доточени в изграждането на
няколко минно-обогатителни
комбината (плюс съпътства-
щите ги жилищни, пътно-
строителни и инфраструктур-
ни обекти) на Курската маг-

Çà "îñâåòåíèòå äâîðîâå"
è íåîñâåòåíèòå èñòèíè
 50 години от началото на българското строително
участие в изграждането на крупни промишлени и
инфраструктурни обекти в СССР
 "Защо са ни изкуствени, книжни думи за
непреходността на нашите връзки и отношения, когато
животът ни поднася чисти, истински примери!"

нитна аномалия - в Губкин,
Стари Оскол, Курск, Желез-
ногорск, Белгород.
Буквално за година-две в

Голямата страна пристигат
около двадесет хиляди ква-
лифицирани български стро-
ители. Решението е не само
икономическо, но и подчер-
тано политическо! За чита-
телите двайсет хиляди може
да е просто цифра, но за
специалистите е огромна,
дори трудно въобразима, по
замисъл и мащаби, задача!
Да се "извадят" от бранша
толкова много най-опитни
работници, за "отрицателно"
време да се организират и
изпратят в непознати и оп-
ределено сурови условия -
това си е  изключително се-
риозно изпитание, с което
България се справя повече
от достойно. Справя се изу-
мително!
Дори самото споменаване

на "географията" на обекти-
те предизвиква респект и
удивление: Русия, Украйна,
Белорусия, Прибалтика, Ко-
ми, Туркмения, Узбекистан,
Азербайджан, Армения, Гру-
зия, Дагестан, Чечено-Ингу-
шетия, Казахстан(май не ос-
тана неспоменато и "непо-
българено" кътче от  необят-
ната страна!) - това са "ази-
мутите", това са ширините и
далнините, където нашите

вграждаха майсторство, ум,
сърце и  дух - в десетки и
стотици наистина уникални
строежи!
Тук, простете, ще си позво-

ля една донякъде пиперлива
шега. Докато - къде насери-
озно, къде с присмех се спря-
гаше мистерията на века:
"България - шестнайста ре-
публика" - българските стро-
ители наистина я "създаваха"
и заселваха, тази "републи-
ка". Насред самия СССР…
Обещах да се върнем към

името "Главбулгарстрой",
както навремето кръщават
българската строителна ор-
ганизация. Нямате ли асоци-
ации с един много нашенски
персонаж, дето се бие по
косматите гърди и самодо-
волно вика:"Булгар! Булгар!"?
Добре че през 1990-а някой
разсъдливо прави тази мал-
ка, но съществена корекция
- та  днес имаме едно от
най-мощните, най престиж-
ните строителни дружества,
"Главболгарстрой". Още тук
ще вметна, че с това име
компанията продължава дей-
ността си в Русия - където е
построила и сега строи за-
бележителни обекти! Но за
това малко по-нататък.
Време е авторът на тези

емоционални редове да нап-
рави и едно важно призна-
ние, което до голяма степен

тиха за много години в Мос-
ква, като част от екипа на
бъдещия вестник "Българс-
ки строител" (по-късно -
в."Дружба"). Под заглавието
на тази удивителна "газета"
(още не проумявам как сим-
патичните руски момичета от
печатница "Гудок" почти без-
погрешно набираха непонят-
ния за тях текст?) беше от-
белязано точно така: "За
българите, работещи и уче-
щи в СССР".
С един много специален

паспорт в джоба имах фан-
тастичния шанс да кръсто-
сам Голямата страна, наис-
тина надлъж и нашир - от
Карпатите до Владивосток,
от Мурманск до Кавказ.
Практически навсякъде, къ-
дето бе стъпил български
крак и твореше българска
ръка!
И ето че след близо поло-

вин век отново бродя по мес-
тата на моята житейска и
професионална младост. Ко-
гато неотдавна се отправях
на едно наистина изключи-
телно, почти едномесечно
пътешествие (вижте ги само
"спирките по пътя": Москва,
Сибир, Коми,Ростов на Дон,
Зерноград!) един колега и
приятел ми заръча да си от-
варям очите на четири и да
се вглеждам  старателно в
руските "неосветени дворо-

ве". Както например го е пра-
вил Радичков, по времето на
своите великолепно описани
митарства из Сибир…
Е, вглеждах се повече от

старателно, отварях си очи-
те не на четири, ами на осем
- но видях нещо много раз-
лично . Великата страна
здраво се е захванала да ос-
вети и подреди своите "дво-
рове". Строи се както може
би никъде другаде по света,
вдигат се смайващи жилищ-
ни комплекси, впечатляващи
търговски центрове, прокар-
ват се опнати по конец пъ-
тища. Няма ги някогашната
сивота, полупразните мага-
зини с километровите опаш-
ки, навъсената улица. Рус-
наците наистина са взели не-
щата в собствените си ръце
и успяват - в днешния тъй
сложен свят - да  преобра-
зяват страната си и да оп-
равят живота си.
А сега - "по коням", т.е. по

набелязания маршрут.

Започваме с
Ростов на Дон,

донската столица, един от
петте руски градове с най-
оригинална архитектура, съ-
четала самобитния "купечес-
ки" стил, с модерното съв-
ременно строителство. Ще
дирим тук и "българската
следа", останала след внуши-
телното строителство, извър-
шено от "Главболгарстрой".
През 1994-1995 година ком-
панията, като подизпълнител
на немски инвеститор, строи
т.нар. Военгородок - военно
градче за изтеглящите се от
ГДР съветски части. Впечат-
ляват сроковете и темпове-
те на строителството - за по-
малко от две години всъщ-
ност се ражда цял един град,
и то какъв град! Модерен,
съвременен, който прекрас-
но се вписва в облика на ми-
лионния красавец Ростов на
Дон. Близо две хиляди квар-
тири, две детски градини, за
по 120 деца всяка, среден ли-
цей, поликлиника, Дом на
офицерите и ветераните, тър-
говски център, културен цен-
тър, банка, магазини, плюс
извършеното благоустройст-
во - улици, спортни площад-
ки, паркове, басейни,  пъти-
ща - това всъщност  е "бъл-
гарската следа", която наши-
те строители са сътворили и
оставили край Тихия Дон…
Съзнателно ще се повторя,
и дано не прозвучи клиши-
рано: правили са го с ум и
сърце!
Но нима само за тази су-

ха "сводка" бих толкова път?!
Грехота ще е дори само за-
ради вълнуващата програма,
която бяха ми подготвили до-

Така беше посрещнат авторът
(в средата) от донските казаци

ще обясни собственото му
съпричастие към темата.
Имах човешкото и профе-

сионалното щастие да бъда
първият български журна-
лист, командирован в Коми
- да разкажа как са и какви
ги вършат нашите "българи
- юнаци" в тази необятна и
непозната тайга. А скоро
след като се завърнах и пуб-
ликувах серия възторжени
репортажи (явно са впечат-
лили съответните фактори от
"високото място"), ме изпра-

Красавецът Ростов на Дон
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макините от ръководството
на града. Изключително  ин-
тересни бяха срещите със
заместник-ръководителя на
ростовската администрация
Светлана Анатолиевна Кам-
булова, с колегите от градс-
ките средства за масова ин-
формация. Нямаше  дежур-
ни и гръмки приказки за
"вечна дружба" и "нерушимо
братство", говорихме и спо-
деляхме непредубедено, с
топло чувство за единение,
искрено приятелство и вза-
имна признателност. И с па-
метта за всичко, което ес-
тествено ни свързва, няко-
га и сега. Точно тази памет
са съхранили ростовчани, те-
зи невероятни донски каза-
ци - и не само за българс-
кия строителен майсторлък,
а и за съкровените човешки
чувства, които наистина са
неизтребими.
Топла прегръдка и за моя

ростовски "гид", Михаил Ге-
оргиевич Ребро, завеждащ
международния отдел на
кметството. Този сърдечен,
заразително жизнен човек,
има и пряка връзка с "Глав-
болгарстрой" - участвал е ка-
то технически ръководител в
строителството на военното
градче. И докато ми показ-
ваше буквално всяко кътче
там (уморените ми нозе още
"помнят" тази безкрайна про-
гулка!), Михаил Георгиевич се
връщаше и преживяваше
онова неповторимо време на
труд и приятелство с българ-
ските колеги.( А се оказа, че
е и отличен "фоторепортер",
повечето ростовски снимки
са негови).
Няма как да изредя всич-

ко от удивителната  програ-
ма, която бяха подготвили
домакините. Но на два мо-
мента задължително ще се
спра.
Посещението в детската

градина № 19, една от стоте
най-добри детски градини в
Русия! Първо, такава са я
сътворили майсторите от
"Главболгарстрой", а после,
такава  са я одухотворили,
вдъхнали са й живот и оча-
рование нейните грижовни
стопани. Как ме посрещна-
ха красивите донски казач-
ки, с хляб и сол, с усмивки
и неподправено гостоприем-
ство! А малките светлокосо-
синеоки балеринки изнесо-
ха фееричен спектакъл!
Посещението в лицея "Су-

воров", едно от елитните
средни училища в Ростовс-
ка област. Може би точно
там чух най-точната, най-
обективната оценка за стро-
ителството, извършено от
нашите работници. Още не
беше започнала новата учеб-
на година, но почти целият
педагогически състав бе до-
шъл да посрещне българс-
кия гост със заръката: "Да

отнеса на скъпите главбол-
гарстройци (цитирам буквал-
но)едно огромно "Спасибо!".
За златните ръце и добрите
сърца!"
На раздяла с красавеца

Ростов на Дон ще споделя
нещо, което силно ме впе-
чатли, каза ми го Светлана
Анатолиевна: "Защо са ни из-
куствени, книжни думи за
непреходността на нашите
връзки и отношения, когато
животът ни поднася чисти,
истински примери? Знаете
ли, че основната компания
за комунално-битови услуги
в Ростов на Дон е запазила
името "Болгарстрой". Макар
че въобще не извършва ни-
какво строителство - но хо-
рата помнят, уважават и се
доверяват на това име!"

на строителството, и за как-
вото още се сетех. Открито,
по руски душевно и искре-
но, събеседниците ми спо-
деляха:
Соня Сергеевна: " Ой, тук

са едни от най-красивите в
Русия домове! Аз самата от-
раснах в прекрасната детс-
ка градина, учих в средното
училище, спортувах, плувах.
Поздравете от мен българ-
ските строители!"
Вадим Соколов: "Нашето

градче може да се гордее
със своеобразната, много
оригинална архитектура, ко-
ято не е свойствена за ос-
таналите райони на Зерног-
рад. Затова всички искат да
се заселят тук…"
Степан Никитин: "Не мно-

го отдавна се е предвижда-

ло тук да има само една
обикновена железопътна га-
ра. Но постепенно се съз-
дава хубав и приветлив град.
А военгородокът е неговото
бижу. Браво, българи!"

Москва!

Която вече не е просто бе-
локаменната от песните и
стиховете, а една от столи-
ците-чудеса на Европа! Вед-
нага ще отбележа един по-
вече от впечатляващ факт:
"Главболгарстрой" (чрез мос-
ковския си филиал) убеди-
телно присъства на москов-
ската строителна карта - и
изгражда обекти, които са
гордост за града-красавец!
Но да караме поред. Мои-

те български домакини в
Москва(директорът инж. Бо-
рислав Константинов, юрис-
тът Марио Тимчев, а и всич-
ки други) буквално "изцеди-
ха" последните останали ми
сили след близо едномесеч-
ното пътешествие в Русия.
Няма да се спирам на вни-
манието и гостоприемство-
то, то беше типично българ-
ско. Но успях да видя и да
се докосна до една Москва,

Зерноград - вдело на българските строители

която довчера си мислех, че
познавам. Точно така, дов-
чера - защото руската сто-
лица се променя буквално
всеки ден, по начин и маща-
би, които могат да бъдат са-
мо руски! Снимките (дело на
чудесния Марио Тимчев, спо-
лай му за професионализма
и сърдечността) донякъде
ще илюстрират тази истина.
Но най-впечатляващото е,

че благодарение на вече ут-
върдения престиж на "Глав-
болгарстрой", както и на
инициативността (най-добре
е да го кажем - разтропа-
ността) на московския фи-
лиал, и сега, в условията на
жестока конкуренция, ком-
панията  продължава да е
търсен и предпочитан парт-
ньор в Москва, а и не само.

месеца!;В Каменка, Пензен-
ска област- обекти за 120
млн. марки; Също в Украй-
на, в Новоград Волински и в
Тула - крупно жилищно стро-
ителство.
Разбира се, най-забеле-

жителни са обектите в Мос-
ква: жилищният комплекс
"Жулебино", всъщност цяло
едно градче! Десетките жи-
лищни блокове, някои от ко-
ито практически в центъра
на Москва, като възложи-
тел е Министерството на
външните работи на Русия!
Десетки търговски обекти,
с разгърната площ по 2-3
хил.кв.м всеки, като особе-
но импозантни са двата тър-
говски комплекса на ИКЕА.
Интересното е (звучи до-

ри екзотично!), че в момен-
та основен инвестиционен
партньор на филиала е Рус-
ката патриаршия. Българи-
те са участвали в строител-
ството на Резиденцията на
Патриарха на Москва и на
цяла Русия - истинско би-
жу! Там нашите показват
умения и професионализъм,
които са предпоставка за
още подобни поръчки: прек-
расния, вече изграден храм
в Жулебино, строящия се в
момента храм на ул .
"Красный маяк", планирани-
те други храмове в Москва.
И като че ли точно думите

на настоятеля на храма на
"Красный маяк", отец Алек-
сандър, са най-лаконичното,
но и най-точното обобщение
на този разказ за удивител-
ното българско присъствие
в Русия. И без всякаква па-
тетика, за пореден път ще
се повторя: това присъствие
е не само на строителните
карти, а и в душите, в па-
метта на руските хора.
Впрочем, ето как простич-

ко и дълбоко затрогващо го
каза отец Александър: "Пок-
лон, човешка и божия бла-
годат за прекрасните бъл-
гарски строители и люде!"

Москва обновена и още
по-величествена

Храмът "Сретение Господне"
в Жулебино

Време е и за Зерноград
Малко градче,своеобразна

житница на областта, отско-
ро обявен за самостоятелен
административен район.
Предварително знаех, че тук
"Главболгарстрой", като гла-
вен подизпълнител, е пост-
роил военно градче, анало-
гично на това в Ростов на
Дон. Наричат го още "Новия
городок": 16 жилищни домо-
ве с разгърната площ около
40 хил.кв.м, детска градина,
плувен басейн, плюс три са-
уни, стадион, плюс два те-
нис корта, модерен хотел,
средно училище с оранже-
рия, поликлиника и аптека,
търговски център, телефон-
на станция, обществена пе-
ралня, химическо чистене.
След час и половина пъту-

ване с автобуса от централ-
ната ростовска автогара
бродех из военното градче.
Гледах, възхищавах се на
впечатляващата архитектура.
Разговарях с хората - отк-
ровено, "на случаен прин-
цип", питах дали имат спо-
мен за българите, които са
построили тяхното градче,
какво мислят за качеството

За статистиката
Московските "главболгар-

строители" са изградили уни-
кални жилищни, промишле-
ни и комунални обекти: В
Староконстантинов, Украйна,
по познатата немска програ-
ма, като строителството е
изпълнено за смайващите 6
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Учени от Самарския наци-
онален изследователски уни-
верситет "Корольов" съвмес-
тно с колеги от филиала на
Института по физика "Лебе-
дев" към РАН (ФИАН) и уче-
ни от университета "Емори"
(Emory University, САЩ) съз-
дадоха лазерна установка
нов тип, на основата на ко-
ято в бъдеще ще може да
се създаде лазер за защи-
та на Земята от астероиди.

"На основата на подобни ла-
зерни установки в бъдеще е
възможно създаването на
глобални системи за проти-
воастероидна защита, както
и компактни и мощни източ-
ници на кохерентно излъчва-
не за употреба в промишле-
ността", гласи съобщението
на Самарския университет.
От там допълниха, че лазе-
рът е базиран на концепция,
предложена от професора по
химия от университета "Емо-
ри" Майкъл Хевен.
В установката за напомп-

ване се използва излъчване
на диодни лазери, а в изпус-

Èçîáðåòèõà èçêóñòâåíî ìåñî
По рафтовете на магазините в Русия до 2023

година може да се появи изкуствено създадено
месо. Предполага се, че то ще струва  около
800 рубли (12,50 щатски долара) за килограм.
Това разказаха за "Российская газета" от Оча-
ковския комбинат за хранителни съставки, къ-
дето успяха да отгледат първите 40 г такова
месо.
Основата за получаване на култивирано месо

е малко парче мускулна тъкан на теле на 2-3
дни, получено с местна упойка. Клетките се пос-
тавят в хранителна среда, за да поддържат рас-
тежа и деленето си.
Към днешна дата цената на такова култиви-

рано месо в световен план остава достатъчно
висока за купувачите на дребно и е около 90

Изследователите са уве-
рени, че Русия може да за-
еме първо място в света по
добив на лекарствени съе-
динения от морски безгръб-
начни.
Според научния обзор, в

организмите на безгръбнач-
ните обитатели на моретата
в Далечния изток могат да
се намират от 100 000 до 1
млн. нови лекарствени съе-
динения, съобщи ТАСС. При
това от шест до 60 000 от
тях вероятно имат противо-
ракова активност. Такова из-
следване публикува научно-
то списание Marine Drugs.
Учените направиха прог-

нозата си, следвайки дан-
ните от редица вече извес-

Учени от Далекоизточния фе-
дерален университет са раз-
работили сензор за широк
спектър от приложения, бази-

ÓÀÇ çàïî÷íà äà ïðîèçâåæäà
óìíè äæèïîâå
Уляновският автомобилен завод (УАЗ) започна пи-

лотни тестове на автомобил с технологията Connected
car. Тя включва вградени телематични функции и он-
лайн услуги, както и мобилно приложение, съобщи
"Российская газета". С нейна помощ шофьорът може
да получава информация за състоянието на всички
системи и данни за техническото състояние на авто-
мобила, местоположението му, нивото на горивото в
резервоара и стила на шофиране в реално време,
дистанционно да пали или гаси двигателя.
Както уточниха от пресслужбата на УАЗ, новата

технология е разработена от партньора на "Солерс"
- компанията C-Cars. Събирането и обмяната на
данни на "интелигентния" автомобил се подсигурява
от телекомуникационен модул ЭРА-ГЛОНАСС, ин-
тегриран в CAN-шината на джипа. Всички тестови
изпитания на първия образец са минали успешно.

кателна камера инертните га-
зове се превръщат в метас-
табилно възбудено състояние
в плазма, създадена от елек-
трически разряд при наля-
гане, подобно на атмосфер-
ното. В подобна газова сре-
да се формира много по-мо-
щен и качествен лъчев по-
ток, отколкото от полупровод-
никовите лазери.

"Предложеното съчетание
от технологии позволява да
се създаде компактен лазер,
който е способен да излъч-
ва непрекъснато лъчение с
мощност до няколко мега-
вата. Освен това активната
среда на такъв лазер съ-
държа само инертни газо-
ве, което съществено опрос-
тява техническата реализа-
ция и позволява да се съз-
даде химически инертен ва-
риант на лазерната установ-
ка - за разлика от лазери-
те на пари на алкални ме-
тали", обясни Хевен, цити-
ран от РИА "Новости".
Както разказа водещият

научен сътрудник от лабо-

раторията "Физика и химия
на горенето" на Самарския
университет Павел Михеев,
установката ще бъде полз-
вана от учените за търсене
на оптимален способ за по-
лучаване на метастабилни
атоми на инертни газове и
ефективни режими за ла-
зерна генерация.

"Сега, когато сме създали
собствена установка, ще изу-
чаваме експериментално фи-
зическите принципи на пост-
роение на такава система -
как се провежда оптическо
напомпване, как мощността
на разряда влияе на концен-
трацията на метастабилните
атоми на аргона, как зависи
концентрацията на метаста-
билните атоми на инертните
газове от налягането на смес-
та", отбеляза той.
По думите на Михеев бла-

годарение на това, че из-
лъчването на лазерите от
такъв тип почти не се пог-
лъща от атмосферата, те мо-
гат да се използват за връз-
ки на далечни разстояния

или за пренос на енергия.
Междувременно завежда-

щият катедрата по физика и
еволюция на звездите към
Института по астрономия на
РАН Дмитрий Вибе заяви, че
приближаващият се към Зе-
мята гигантски астероид ще
долети до планетата на "ко-
лосално голямо разстояние".

"Всеки астероид оказва
въздействие на Земята са-
мо в един случай - когато
пада на нея. Но при полет
на такова разстояние няма
да има никакво въздейст-

вие", поясни ученият.
Според Вибе обаче, това

събитие е обикновено, както
и размерите на небесното тя-
ло, оценявани на 190-430 м.
През февруари 2018 годи-

на група учени от МФТИ, Ин-
ститута по космически изс-
ледвания на РАН и два инс-
титута на държавната кор-
порация "Росатом" изчисли-
ха с помощта на лазерно мо-
делиране как може с по-
мощта на ядрени взривове
да се унищожават опасните
за Земята астероиди.

щатски долара за килограм, а производството
му може да струва милиони рубли. Но експер-
тите на компанията прогнозират, че с развити-

ето на технологиите цената ще падне в пъти.
Ако се намали стойността на средата, в която

месото "расте", себестойноста й ще бъде само
300 рубли (4,60 щатски долара) за 1 л, в срав-
нение с 1,5-3 млн. рубли (23 400-46 900 щатски
долара), което в момента е цената на произ-
водството в Швейцария месо. Освен това рас-
тежът на клетките няма да бъде по-нисък.
По този начин цената на самото месо ще за-

почне да пада. Не е изключено след няколко
години то да се конкурира с традиционните из-
резки в магазините.

"Производството на лабораторно месо има най-
значимото етично значение за съвременното об-
щество, тъй като можем да откажем да колим
живи същества, за да получим месна храна",
каза проф. Николай Шимановски, руски моле-
кулярен фармаколог и член-кореспондент на Рус-
ката академия на науките.

Â ðóñêèÿ Äàëå÷åí èçòîê ñå êðèÿò
ìèëèîí íîâè ëåêàðñòâåíè ñúåäèíåíèÿ

тни видове безгръбначни,
намерени в северозападни-
те части на Тихия океан.
Според данните, във води-
те на Японско, Охотско и Бе-
рингово море може да жи-
веят от няколко десетки хи-
ляди до 2 млн. нови вида
безгръбначни, чиито лекар-
ствени свойства тепърва
предстои да бъдат открити
и изследвани.
По наша оценка само в

руския Далечен изток мо-
гат да се намерят от 100 000
до милион нови лекарстве-
ни съединения. От 6 до 60
хил. от тях ще имат проти-
воракова активност на док-
линично ниво и от 150 до
1500 ще стигнат до клинич-

ни изпитания. Болшинство-
то от тях ще са нови, а не
подобни на вече откритите
преди съединения", комен-
тира един от авторите на
изследването, сътрудник в
ДФУ и професор от Женев-
ския университет Владимир
Катанаев.
Той поясни, че посочени-

те цифри са огромни по
стандартите на световната
фармацевтична индустрия.
Изследователите са увере-
ни, че Русия може да заеме
първо място в света по до-
бив на лекарствени съеди-
нения от морски безгръб-
начни - много от тях имат
мощен противотуморен по-
тенциал. В страната, смя-

тат те, може да се създаде
пазар на нови лекарства
срещу рака.
Същевременно изследова-

телите предупреждават, че
е важно да се съхранява
морското биоразнообразие,
тъй като цялата потенциал-

на икономическа изгода от
новите биологично активни
съединения може да бъде
загубена от общите негатив-
ни тенденции. Учените смет-
наха, че всеки ден на Земя-
та изчезват по 150 вида жи-
ви организми.

Страницата подготви
Олга Гурска

Èçîáðåòèõà ñåíçîð ñúñ çëàòíà íàíîìåìáðàíà
ран на ултра тънка златна
мембрана.
Новата технология улавя най-

малките следи от молекули в
течности и газообразни сре-
ди, съобщиха от пресслужба-
та на университета.
Високочувствителният сен-

зор от злато може да се из-
ползва за провеждане на био-
анализи, мониторинг на еко-
логичната обстановка, а също
така анализ за качество на
продукти.
Проетът е разработен от

международната група учени от
Русия, Япония и Австралия. По
думите на научния сътрудник
от Центъра НТИ (Научна тех-
нологична инициатива) за вир-

туална и допълнителна реал-
ност ДВФУ Александър Куч-
мижак, група учени предло-
жиха да се използва техно-
логията за лазерен печат за
създаване на сензора.
По думите на изследовате-

лите, технологията е проста
и чрез нея може да се изра-
ботват наномембрани с необ-
ходимата структура за реша-
ване на няколко типа задачи,
при това стойността на изгот-
вянето им няма да е висока.
Изследването е публикувано
в статия в научното списание
Nanomaterials.

Ñúçäàäîõà ëàçåð çà áîðáà ñ àñòåðîèäè
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Държавната корпора-
ция "Ростех" е подготвила
и изпратила в руското
правителство три вариан-
та за развитието на Обе-
динената авиостроителна
корпорация (ОАК). В сря-
да вестник "Коммерсан-
тЪ" съобщи, че и трите
сценария за развитие
предполагат получаване
на 350 млрд. рубли от бю-
джета като първостепен-
на мярка за покриване на
дълговете на авиационния
производител.

Според изданието пър-
вият сценарий предвиж-
да изчистване на балан-
сите на предприятието
от непрофилни активи,
оптимизация на земните
терени и неизползвани-
те производствени пло-
щи. Нещо повече, "Рос-

Карина Салтикова,
Габриела Чалабова

(ТАСС)

Известието, че отиваме
да дегустираме армейски
обяд беше прието от на-
шето мъжко обкръжение
различно: едни пожелаха
успех, други помолиха да
разказваме честно - как-
то е наистина, трети по-
искаха да направим сним-
ки на блюдата като дока-
зателство. Равнодушни
нямаше.

ОБЕД 9 В 1
Пристигнахме заедно с

фотографа на ТАСС Гав-
риил Григоров. По пътя
той се шегуваше, че пре-
ди няколко дни сме сни-
мали ресторант в мос-
ковското Сити. Готвачът
ефектно слагаше в супа-
та сладолед от адигейс-
ки кашкавал, а след то-
ва пръскаше от сифона
лека емулсия от кокосо-
во мляко и отвара от
камчатски рак. А ето че
днес стоим пред врата-
та на 27-а Севастополс-
ка Червенознаменна от-
делна гвардейска мотос-
трелкова бригада в се-
ло Мосрентген в покрай-
нините на Москва.

Посреща ни началникът
на продоволствената
служба на бригадата ма-
йор Владимир Нестерен-
ко и ни води в столова-
та. В тази чест едновре-
менно преминават служ-
бата си хиляди хора,
организират се полеви
сборове на кадети от Су-
воровското училище. За-
това хранят всички в раз-
лично време. Преди вся-
ко ядене в армейските
столови има проверка.
Според заместник-начал-
ника на продоволствено-
то управление на Депар-
тамента за ресурсно оси-
гуряване на Министерст-
вото на отбраната Алек-
сандър Камлашев дежур-
ният по част заедно с
фелдшера взимат проби
от всяко блюдо, оценя-
ват консистенцията, ми-
риса, вкуса и съответст-

"Ðîñòåõ" ïîäãîòâÿ òðè
ñöåíàðèÿ çà ðàçâèòèåòî íà ÎÀÊ

тех" предлага складови-
те запаси да бъдат при-
общени към производс-
твената програма на
ОАК, което ще позволи
да се подобри финансо-
вото им състояние, но
няма да може да реши
коренно проблема зара-
ди непълното натоварва-
не на мощностите и раз-
дутия персонал.

Вторият вариант за
развитието на ОАК пред-
вижда съкращаване на
броя на предприятията
за крайно сглобяване и
на агрегатните заводи.
Предлага се също така
да се съкрати броят на
персонала, за който оти-
ват около 60% от разхо-
дите.

Третата стратегия пос-
тавя ударението върху

не само на оптимизира-
нето, но и на засилване-
то на държавната подк-
репа за търсенето на
руските самолети. Така
например е предложено
на основата на Държав-
ната транспортна лизин-
гова компания (ДЛТК) да
бъде създаден региона-
лен авиационен превоз-
вач, който ще експлоа-
тира само SSJ-100 и МС-
21 при съответното суб-
сидиране на процентни-
те ставки по кредита и
лизинга.

Отбелязва се, че във
военния сектор на "Пос-
тех" се предлага работа
по системата "trade-In".
Руското Министерство на
отбраната сдава старите
самолети и в замяна по-
лучава нови. Сдаденият

самолет ще бъде модер-
низиран  за продажба на
външния пазар по сниже-
на цена. "Ростех" оценя-
ва тази идея като въз-
можност отново секторът
да стане печеливш.

Сега върви процес на
интеграция на ОАК в
"Ростех". През октомври
миналата година Путин
подписа указ за предава-
нето на 92,31% от нейния
капитал в "Ростех". Пре-
даването се осъществява

поетапно и трябва да за-
върши в продължение на
година и половина.

ОАК е руски холдинг,
обединяващ 24 основни
компании на руския ави-
ационно-промишлен ком-
плекс и 15 авиоремонт-
ни завода. Има права
върху марки на граждан-
ски и военни самолети
Су, МиГ, Ил, Ту, Як, Бе.
Влиза в списъка на стра-
тегическите предприятия
на Руската федерация.

Îáÿä ïî ðàçïèñàíèå
С какво гощават в Руската
армия и как е храната на вкус

вието с документите. Ед-
ва след тяхното писмено
заключение военнослу-
жещите се допускат до
масата.Раздават храната
лелки в бели престилки,
а не войници. Военното
ведомство реши, че во-
еннослужещите вече не
участват в приготвянето
на храната - тази рабо-
та лежи изцяло върху ци-
вилния персонал.

"Можете да изберете
един от трите вида гар-
нитури, от трите вида
месни блюда и салати по
избор", казва Владимир.

Днес има избор на две
супи - разсолник и борш
със сметана. Като второ
е печено пиле, свинско
варено със сос или го-
веждо варено. Като гар-
нитура - варена гречка,
макарони и варени кар-
тофи. Две салати - нас-
търгани моркови и варе-
ни плодове. За десерт -
два вида компоти - от су-
шени плодове и от лимон.
Военнослужещият може
да избира всякаква ком-
бинация: например -
борш, пиле с картофи,
плодова салата и компот
от лимони. Получава се
общо два вида супи, са-
лати и компот и девет
различни комбинации от
основни ястия плюс са-
лати. Разрешават ни да
вземем и са опитаме
всичко, което има. Нато-
варваме три пълни под-
носа и едва ги замъква-
ме до масата.

ВЗЕМАМЕ ПРОБИ
Първото, което забе-

лязваме, е, че в храната

няма никакви подправки,
но това е поправимо - по
масите има солници, мо-
же да се добави лют пи-
пер, горчица и оцет.

Боршът е ярко червен,
с много зеленчуци. Сме-
таната се слага не във
всяка чиния, а се доба-
вя в баката с горещата
супа - това ускорява раз-
даването на храната и не
създава опашки.

Разсолникът е пригот-
вен по класическата ре-
цепта със солени крас-
тавички и булгур, но е
по-гъст от домашния.

За основно ястие -
вкусно и меко свинско
варено, говеждо, раз-
късващо се на влакна и
топящо се в устата като
консервирана шунка.

Печено пиле. Свикна-
ли сме да готвим пиле
по грузински рецепти с
чесън и много подправ-
ки, със сосове и затова
то ми се стори малко су-
ховато. Затова пък е ди-
етично.

В салатата, напомняща
столична, има варени
картофи, моркови, кон-
сервиран грах, марино-
ви краставички и негово
величество кромид лук.
Ако се подправи с гор-
чица и олио, се получа-
ва нещо средно между

салата от червено цвек-
ло и руска салата.

Като десерт ни дадоха
компот. Това, че е от су-
шени плодове имаше за
нас класически познат
вкус от детските гради-
ни. Повече ни хареса
компота от лимони.

Докато опитвахме къс-
четата месо, пробвахме
гарнитурите и супите,
фотографът ни ритмично
завършваше обяда. Ние
успяхме да пробваме ед-
ва половината от блюда-
та, докато той допиваше
компота.

"Е, как е - попитахме
го. - Хареса ли ти?"

"Напълно - каза коле-
гата. - Ти си в армията,
не си в ресторант, къде-
то ти предлагат три ви-
да риба с аромат на ди-
мяща главня. Ако мен
така ме бяха хранили в
армията, бих бил дово-
лен, но вие търсите да
се заядете с нещо, за-
щото друго армейско не
сте пробвали."
ВСИЧКО Е ПО НОРМИ
След обяда Владимир

Нестеренко ни води в пе-
карната - тук сладкари-
те правят кифли за ве-
черя. Пробваме ги още
горещи - бих добавила
захар, но това е въпрос
на вкус.

"Ако сме готвачки във
военна част и имаме оп-
ределени продукти, дали
можем да приготвим по
свой избор блюдо, кое-
то да е необичайно?", пи-
таме Владимир.

Той каза, че главният
принцип е: ако отнякъде
си взел повече продукти
от нормата, то някъде те
няма да достигнат. Не
можеш да свариш пове-
че яйца и да ги нарежеш
в салатата, тъй като то-

гава те няма да стигнат
за закуска. Нормите са
определени за всичко:
количество, тегло на
продуктите, калоричност.
Нормата за общовойско-
вите при триразово хра-
нене се разпределя по
енергийна ценност: за
закуска - 30-35%, за
обяд - 40-45%, за вече-
ря - 20-30%. Калорий-
ността на армейския
порцион зависи и от ро-
да войска, но тя нався-
къде е висока.

Така според нормите на
общовойсковия порцион
за войника, преминаващ
срочна служба, за дено-
нощие е положено 250 г
месо, 120 г риба, 120 г
зърнени и бобови храни,
45 г краве масло, 150 г
мляко, 10 г кашкавал, 1
яйце, 900 г картофи и
други зеленчуци - зеле,
моркови, лук, цвекло,
краставици и домати.

"Войникът яде на ден по
250 г месо - казва майор
Нестеренко. - В инструк-
цията е казано - да се пла-
нират сто грама или за
вечеря, или за закуска,
останалите 150 г да се
планират за обяд като
месен порцион.

Разликата в порциона
на военнослужещите от
различните видове вой-
ски е свързана с факта,
че натоварването върху
организма при летците и
в пехотата например не
е еднакво. "Нормите за
хранене са съставени
върху основата на слож-
ни разчети. При летците
натоварването е по-ин-
тензивно, затова и нор-
мата за мляко при тях е
по-висока. При това те
не трябва да употребя-
ват определени продук-
ти заради височинната
им работа: зеле, грах -
казва Александър Кам-
лашев. - Червено вино
дават на подводничари-
те при походи, защото в
условия на затворено
пространство и малка
подвижност то помага на
храносмилането и имуни-
тета. Червен хайвер да-
ват само на атомните
подводници, тъй като се
смята, че той позволява
да се разнообрази хра-
ненето и да се припов-
дига настроението."
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Артем Кузнецов (ТАСС)

Мария Ласицкене вече вле-
зе в историята на леката
атлетика - тя е първата же-
на, извоювала три златни
медала на световни първен-
ства в скока на височина.
Сега задачата на рускиня-
та е олимпийското злато,
което ще се разиграва през
следващата година в Токио.
И ако разгарящият се сега
нов допинг скандал в руския
спорт засегне интересите
на "чистите" спортисти, тя
ще бъде принудена да тре-
нира в чужбина, само и са-
мо да запази възможността
да изпълни своята мечта. За
неутралния статут на рус-
ките лекоатлети, за претен-
циите към руската лекоат-
летическа федерация Ласиц-
кене говори пред ТАСС.

- Имате тясна връзка с
Литва. Поздравленията
обаче в по-голямата си
част дойдоха от Русия. Та-
ка ли е?

- Да, почти всички са от
Русия. Много са, още не съм
успяла да отговоря на всич-
ки. Много е приятно да че-
та толкова топли поздрав-
ления, осъзнах как искре-
ните хора са преживявали
и как са въздъхнали с об-
лекчение, когато всичко
свърши. Аз не усещах това,
но след като прочетох как-
во ми пишат хората, разб-
рах колко силно са прежи-
вявали за моя резултат. Хо-
рата не очакваха поредния
медал от световно първен-
ство, а рекорден, трети ме-
дал.

- Осъзнахте ли се вече
след победата?

- Да, когато заспивах,
осъзнах какво се случи. Се-
зонът беше много дълъг,

"Êîëêîòî ïîâå÷å ãîâîðÿò çà òåá,

Мария Ласицкене за спорта, за допинга и за Олимпиадата

òîëêîâà å ïî-òðóäíî"
имах странни спадове в нас-
троението. Но все пак бе-
ше много интересен. Дори
треньорът ми Генадий Габ-
рилян ми говореше за това.
След победата той каза, че
всичко е станало така, как-
то той е планирал. Благо-
дарна съм му за това.

- Да завършим темата с
Литва. Там имате много
фенове, нали?

- Да, там ме подкрепят
много хора. Не мога да ка-
жа, че общувам с много от
тях, но когато през 2017 г.
бях във Вилнюс, при мен с
молба за интервю идваха
много журналисти. За тях
беше откритие, че рускиня

е взела литовска фамилия,
при това по всички прави-
ла, което в самата Литва не
е често срещано. Там наис-
тина съм популярна.

- Предлагали ли са ви да
се състезавате за Литва?

- Не, такива предложения
не е имало от нито една
страна в света. Всички
прекрасно знаят моята по-
зиция: колкото и трудно да
е, ще представлявам Русия
и ще правя всичко, за да
знаят хората откъде съм и
коя съм.

- В тази връзка голям
шум направи вашият пост

в Инстаграм, където зая-
вихте желанието си да тре-
нирате в чужбина в случай
на отстраняването на рус-
ката антидопингова аген-
ция. Не съжалявахте ли,
че направихте това преди
Световното първенство?
Не ви ли попречи това?

- Напротив, би ми попре-
чило, ако държах всичко то-
ва в себе си. Когато четях
за поредните проблеми, у
мен се развихриха емоции,
беше невъзможно да мъл-
ча. Искаше ми се за поре-
ден път да заявя своята по-
зиция. Аз и моят треньор не
можем да си позволим да
пропуснем втора поредна

Олимпиада. Трябва да раз-
бера, че за тази цел се пра-
ви всичко възможно. От
всички страни. От наша
страна ние правим това.

- Да завършим и с тема-
та за неутралния статут.
След вашата победа Меж-
дународната асоциация
на лекоатлетическите фе-
дерации (IAAF) публикуу-
ва пост, в който не пре-
мълча факта, че сте руски-
ня. Учуди ли ви това?

- Да, всички се уморихме
от това, въпреки че всъщ-
ност винаги сме знаели от-
къде сме. Но моментът бе-

ше приятен. Положително-
то във всичко това обаче е
малко - ситуацията стигна
дотам, че да предизвиква
усмивки. Забавно е, все пак.

- Все пак, имали сърце
IAAF?

- Има, разбира се. Много
от хората, които работят
там, разбират всичко, зна-
ят и чакат кога всичко това
ще свърши.

- Кога ще свършат пре-
тенциите към Общоруска-
та федерация по лека ат-
летика. От нея сега почти
нищо не зависи.

- Ако говорим за нашата
федерация, бих искала в на-
шия дом да е чисто. Ако сме

се хванали за борба с до-
пинга, трябва да го правим
истински.

- А какво ще кажете за
антидопинговата култура,
за която напоследък се го-
вори толкова много?

- Всичко зависи от възпи-
танието. Аз съм възпитава-
на да бъда честна пред са-
мата себе си, към треньора
и феновете. Затова се надя-
вам, че заявения от мен път
е истински, а не за да из-
бегна отстраняването. Тряб-
ва да разберем, кое е пра-
вилното и да възпитаваме
честни, чисти спортисти.

- Вече се говори коя
страна ще стане място за
вашите тренировки, за да
могат допинг служители-
те да ви тестват.

Разбира се, има опреде-
лени намеци, но защо да го-
ворим за това предварител-
но - всички се надяваме на
по-добро. Вътрешно сме го-
тови да се борим и да стиг-
нем до края, за да бъдем
на Олимпиадата.

- Не е изключено русна-
ците да бъдат допуснати
там в същия статут, който
имаха по време на Олим-
пиадата в Южна Корея.
Но лекоатлетите видимо
са свикнали?

- Да, за съжаление ние
имаме опит. Въпреки че го-
ворят, че това са атлети от
Русия, се споменава стра-
ната. Друг е въпросът, че
няма да е същото. Нищо
обаче не можем да напра-
вим. В предстоящите Воен-
ни игри аз ще се състеза-
вам с руски екип. За пос-
леден път участвах с него
през 2015 г. Така че след
четири години отново ще бъ-
да в цветовете на Русия.

- Струва ми се, че за аб-
солютно величие не ви
достигат две постижения -
олимпийско злато и свето-
вен рекорд.

- Дори се страхувам да
мисля за това. Колкото по-
вече пишат за теб в интер-
нет, толкова по-зле се спра-
вяш с напрежението. Боя се
да си представя какво ще
стане по време на Олимпий-
ските игри. Затова не гле-
дам нищо и се опитвам да
се наслаждавам на всеки
ден.

- Накрая един традици-
онен въпрос за световния
рекорд. Още ли е актуа-
лен?

- Мисля, че този въпрос
трябва да се закрие. При
добро разположение на си-
лите през този сезон съм
скачала 2,06. Но да добавя
още четири сантиметра е
много. Може би ще дойде и
това време, но сега ние пра-
авим всичко, за да бъдем в
най-добра форма.

Често става така, че след
два кръга  от груповата фа-
за на Шампионската лига
започваме да разсъждава-
ме за шансовете да слезем
в по-долната Лига Европа.
Сега обаче картината е съв-
сем друга. Вече е октомв-
ри и, както се казва - жи-
вотът предстои.

Заслуженото равенство с
"Лион" в първия кръг и уве-
рена победа над "Бенфика"
- "Зенит" е лидер. Сега
предстоят два мача срещу
немския "Лайпциг", който,
както стана ясно, не е тол-
бкова страшен. Немският
клуб отстъпи като домакин

"Çåíèò" âúðâè óâåðåíî êúì ïëåéîôèòå
Клубът от Санкт Петербург надигра "Бенфика" с 3:1
и оглави своята група в Шампионската лига

на французите. Ситуацията
в групата е много благоп-
риятна. Всичко е в ръцете
на старши треньора Семак.

Да си спомним срещите
между руски и португалски
отбори. ЦСКА и "Спартак"
последователно попаднаха на
"Порто" на треньора Андре
Вилаш-Боаш. С Кълк, Гуарин,
Фалкао в състава си. Армей-
ците отстъпиха достойно, а
спартаковците - разгромно.

В различни времена "Зе-
нит" е играл и с "Порто", и с
"Бенфика". И именно лиса-
бонският клуб не допусна
руснаците в четвъртфинала
на Шампионската лига през

2016 г. Тогава сякаш жре-
бият беше добър, но се кла-
сира "Бенфика".

Видяхме как "булдогът"
Оздоев накара португалски
защитник да подари топка-
та на Дзюба. Как влезлият
като резерва Караваев след
пробив по крилото стреля
точно в съперник, за да от-
лети след това топката в
мрежата. Как Азмун увере-
но работи на освободено
пространство, тъй като
"Бенфика" при 2:0 тръгна в
атака. Работата е свърше-
на. Предстои "Лайпциг".

Засега всичко върви от-
лично.

ШАМПИОНСКА ЛИГА
Втори кръг
Группа G
"Зенит" - "Бенфика" - 3:1

(1:0)
Голмайстори: Дзюба, 22

Дзюба ликува - 1:0

(1:0). Рубен Диаш, 70 - ав-
тогол (2:0). Азмун, 78 (3:0).
Рауль де Томас, 85 (3:1).
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